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کيفی مناقصه گران، مستندات دريافت پيشنهاد فنی و مالی بهمراه برنامه زمانی از طريق 
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فرمايند.
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تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/28

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای )نوبت دوم(

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی: 1665179    
شرکت ملی گاز ایران

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

شناسه آگهی: 1666246

نقل و انتقال  لنج باری
 شماره 13141
)نوبت اول(

به استناد رونوشت سند شماره 25520 مورخ 1402/09/06  با 
شناسه سند 140211455158000050 دفتر اسناد رسمي 56 
تياب خانم سميه محمودي فرزند عبدالرحمن تمامی شش دانگ 
سهام خود در مالکيت لنج باری به شماره ثبت13141 - بندرعباس 

را به آقای مجيد ملاحي فرزند درويش انتقال قطعي داده است.
 مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران 

آگهی می گردد.

P.M.O

خریدار  وزیر اقتصــاد و دارایی گفت: بانک ها در 
پرداخت تســهیلات اگر همکاری کنند ســرعت 
اجرای پروژه ها دوبرابر شــده بنابرایــن ملزم به 

اجرای قانون تمامی بانک ها هستند.
در حالی کــه همواره وزیــر راه وشهرســازی بر 
پرداخت تسهیلات ساخت مسکن توسط بانک ها 
تاکید داشــته، اما همچنان بانک ها در این زمینه 
کوتاهی کــرده و تنها یــک یا دو بانــک اقدام به 

پرداخت تسهیلات می کنند.  
به گفته وزیر راه و شهرســازی طبق قانون جهش 
تولید مسکن باید تمامی بانک ها اقدام به پرداخت 
تسهیلات ساخت کنند که در غیر این صورت باید 
جریمه شــوند، اما تابه امروز بانوی جریمه نشده 

است.
در همین رابطه هم خاندوزی وزیر اقتصاد و دارایی 

اعلام کرده اســت. با تاکید بر اینکه این، سیاست 
بانک مرکزی و دولت  پرداخت تسهیلات ساخت 
مسکن  است اظهار داشــت: ما در وزارت اقتصاد 
قائل به این هستیم که اگر مسیر اعطای تسهیلات 
به تولید، مســیر شفاف و روشــنی باشد، اعطای 
تســهیلات به آن، ذاتاً منجر به تورم نمی شــود، 
چون صرف تقویت بخش عرضه در اقتصاد خواهد 

شد.
خاندوزی تأکید کرد: بنابراین، کشــور ملزم است 
مسیر هایی را برای اعطای تسهیلات به شکلی که 
مستقیم به تولید اصابت کند را باز بگذارد و این در 
مورد همه بخش ها از جمله صنعت و صادرات و به 

ویژه ساخت مسکن صدق می کند.
وی عنوان کرد: حکمرانی هوشــمند یعنی اینکه 
نباید چشم بســته بگوییم سیاســت اعتباری ما 

انقباضی اســت، بلکه باید بتوانیم انتخاب کنیم، 
مزیت های اقتصــادی ما کجا اســت و باید حتما 
به آن بخش ها، اعتبار لازم تعلــق گیرد و اینگونه 

نباشد که در های تسهیلات بطور کامل قفل شود.
وزیر اقتصاد اعلام کــرد: مجموعه ۱۳ بانک تحت 
مدیریت دولت که به لحاظ تعــداد، کمتر از نصف 
کل شــبکه بانکی هســتند و به لحاظ ارزشی نیز 
حدود دو سومِ کل سپرده های کشور را در اختیار 
دارند، معــادل ۹۷ درصد و ۱۵ بانــک باقیمانده، 
مجموعا تنها سه درصد تسهیلات مسکن به مردم 

پرداخت کرده اند.
وی تصریح کرد: با این تفاســیر، کاملا مشــخص 
اســت که انگشــت اتهام در خصوص مشکلات 
تأمین مالی بخش مســکن را باید به ســمت چه 

کسانی گرفت.

انتظارات تورمی از آینده ارز تغییر شکل داد

بازارهای سنتی بر مدار رکـود
وزیـر صمت:

به دنبال افزایش زمان بازگشت 
ارز و وام ارزی ارزان هستیم
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رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان:
 یارانه خانواده ای حذف نشده

 دهک بندی ها تغییر کرده است

ورت توجه   تاکید رییس جمهور بر ضر
 به حفظ سرمایه های صندوق توسعه ملی

 به عنوان صندوقی بین نسلی

 تنها کارمزد طلا مشمول مالیات 
وده می شود بر ارزش افز

مشاور مدیرعامل توانیر خبر داد
الزام حذف کانال کولر در ساختمان های 

جدیدالاحداث
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 انتخابات آتی آمریکا؛ سناریوهای محتمل 
و و تهدیدات پیش ر

محمد مهدی مظاهری  در حالی که بحران غزه و رویه غیر انســانی اسرائیل 
در مواجهه با مردم این باریکه، بر همه مســائل بین المللی ســایه انداخته و به 
بزرگترین چالش پیش روی جامعه جهانی تبدیل شــده اســت، نوع و ماهیت 
رابطه آمریکا با رژیم اســرائیل و تأثیر گذاری اقدامات آن در ســطح جهانی و 
مناطق مختلف، انتخابات آتــی ایالات متحده را نیز به مســأله کلیدی و مهم 

سال ۲۰۲۴ تبدیل کرده است.
 پیروزی های مکرر دونالد ترامپ در رقابتهــای درون حزبی و تأکیدات مجدد او 
بر »شــعار اول آمریکا«، عدم حمایت مالی از ناتو و جلوگیری از ورود مهاجران به 
این کشور، در کنار ســن زیاد جو بایدن، حواس پرتی و گاف های پرشمار رئیس 
جمهوری کنونی ایــالات متحده در زمان ســخنرانی های مختلــف و وضعیت 
سلامت جسمانی او تردیدها پیرامون نتایج انتخابات آمریکا را افزایش داده است. 

یادداشت

صفحه8

افزایش ۲۵ درصدی صادرات ایران به پاکستان
واردات پاکســتان از ایران به ۱۰۴.۲ میلیــون دلار در ژانویه ۲۰۲۴ افزایش 
یافت که در مقایسه با ۸۳.۲ میلیون دلار مدت مشابه سال گذشته ۲۵ درصد 
نسبت به مدت مشابه ســال قبل افزایش داشت.بر اســاس آمار ماه به ماه، 
واردات از ایران از ۸۹.۲ میلیون دلار ثبت شده ۱۷ درصد در دسامبر ۲۰۲۳ 
افزایش داشــته اســت. به این ترتیب کل واردات جولای تا ژانویه ۲۰۲۴ به 
۵۹۱.۴ میلیون دلار رســید که ۱۷.۱ درصد افزایش یافته اســت.بر اساس 
گزارش پروپاکستانی، مقامات پاکســتان و ایران اخیراً یک برنامه جامع پنج 
ساله را با هدف افزایش همکاری تجاری بین دو کشور اعلام کردند. هدف این 

طرح افزایش تجارت دوجانبه به پنج میلیارد دلار تا سال ۲۰۲۸ است.

وژه های نهضت ملی مسکن پای کار بیایند وزیر اقتصاد:بانک ها برای تسریع اجرای پر

صفحه 3

مدیریت ۲۰۰ میلیارد دلار 
تجارت خارجی توسط 

نظام بانکی



معاون اجرایی رییس جمهور خبر داد

۲ میلیون و ۳۰ هزار مسکـن در حال ساخت

آیت الله صدیقی: 

مشارکت در انتخابات خارچشم دشمن و نورچشم دوستان است

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 انتخابات آتی آمریکا؛ سناریوهای محتمل 
و و تهدیدات پیش ر

محمد مهــدی مظاهری  در حالی کــه بحران غزه و رویه غیر انســانی 
اســرائیل در مواجهه با مردم این باریکه، بر همه مســائل بین المللی سایه 
انداخته و به بزرگترین چالش پیش روی جامعه جهانی تبدیل شده است، 
نوع و ماهیت رابطه آمریکا با رژیم اســرائیل و تأثیر گذاری اقدامات آن در 
ســطح جهانی و مناطق مختلف، انتخابــات آتی ایالات متحــده را نیز به 

مسأله کلیدی و مهم سال ۲۰۲۴ تبدیل کرده است.
 پیروزی های مکرر دونالــد ترامپ در رقابتهــای درون حزبی و تأکیدات 
مجدد او بر »شــعار اول آمریکا«، عدم حمایت مالــی از ناتو و جلوگیری از 
ورود مهاجران به این کشــور، در کنار ســن زیاد جو بایدن، حواس پرتی و 
گاف های پرشــمار رئیس جمهــوری کنونــی ایالات متحــده در زمان 
سخنرانی های مختلف و وضعیت سلامت جســمانی او تردیدها پیرامون 
نتایج انتخابــات آمریکا را افزایش داده اســت. البته نیکــی هیلی، نامزد 
دیگر جمهوری خواهــان نیز هنوز به پیــروزی در انتخابات درون حزبی و 
دستیابی به جایگاه ریاســت جمهوری امیدوار است و پیش بینی کرده که 
در سال ۲۰۲۴ یک زن در ایالات متحده آمریکا رئیس جمهور خواهد بود 
که این فرد یا خود او و یا کامالا هریس، معاون رئیس جمهور کنونی آمریکا 

خواهد بود.
در چنین شــرایطی، فارغ از بحث هــا و رقابت های درونــی در آمریکا، به 
نظر می رسد نتایج این انتخابات برای جمهوری اســلامی ایران و منطقه 
غرب آسیا و خلیج فارس نیز دارای اهمیت اساســی است و می تواند یکی 
از عوامل اثرگذار در تحولات منطقه باشــد. در این راســتا چند سناریوی 
محتمل قابل پیش بینی است؛ یک سناریو می تواند پیروزی مجدد بایدن 
باشد. پیش بینی های فعلی حاکی از آن اســت که بایدن تا مشخص شدن 
وضعیت ترامپ، از نامزدی ریاست جمهوری کناره گیری نخواهد کرد؛ زیرا 
در صورت نامزدی ترامپ، شــانس انتخاب وی برای نامزدی دموکرات ها 
زیاد است. با این وجود امکان تحقق این سناریو اندک است؛ بایدن از سال 
۲۰۲۱، به دلایلی همچون پیامدهای اقتصادی ناشــی از بیماری همه گیر 
و واکنش نامطلوب به خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان محبوبیتش 
را در بین جامعه آمریکایی از دســت داده و به دلیل کهولت سن و رفتارها 
و توهمات غیرمتعارفش شــانس اندکی برای پیروزی مجدد در انتخابات 

آتی دارد.
 یک ســناریوی دیگر می توانــد پیــروزی نامزدهایی جوان تــر از حزب 
دموکرات همچون معاون اول وی؛ یعنی خانم کاملا هریس و یا شــخصی 
همچون پیت بوتیجیج )کهنه ســرباز جنگ افغانستان، جوان ترین نامزد 
ریاست جمهوری انتخابات ســال ۲۰۲۰، وزیر حمل نقل کنونی آمریکا و 
البته نخستین عضو آشــکارا هم جنس گرای کابینه که از سنا رأی اعتماد 
گرفته  است( باشــد. البته به خاطر عمکرد نه چندان چشمگیر گزینه اول 
در سمت معاون اول رئیس جمهور و محبوبیت نســبتاً پایین گزینه دوم، 
شــانس پیروزی آنها در انتخابات چندان بالا نیست؛ مگر اینکه در ماه های 
منتهی به انتخابات، این افراد برگ های برنده جدیدی رو کنند که ســبب 
تغییر جایگاه آنها در بین رأی دهندگان آمریکایی شود و یا حزب دموکرات 
کاندیدهای مؤثرتــر و پرنفوذتری معرفی نماید. البتــه نگرانی از پیروزی 
مجدد ترامپ هم می تواند بــه یکی از عوامل پیــروزی دموکراتها تبدیل 
شود؛ رئیس جمهور ســابق آمریکا در بسیاری از نقاط  این کشور و در میان 
برخی گروه های جمعیتی همچنان به شدت منفور است، بدین ترتیب اگر 
ترامپ به عنوان نامزد حزبش انتخاب شــود، ممکن است انگیزه بالایی را 
در میان رای دهندگان به نفع دموکرات ها برای مقابله با ریاست جمهوری 

دوباره وی رقم بزند.
در صورت تحقق هــر یک از این دو ســناریو و پیــروزی نامزدهای حزب 
دموکرات، می توان پیش بینی کرد که تقریبــاً درِ همه حوادث و تحولات 
منطقه غرب آســیا بر همان پاشــنه ســابق خواهد چرخید و شاهد ادامه 
سیاســت چانه زنی و مذاکرات جســته و گریخته با ایران و مهار و محدود 
ســازی همزمان کشــورمان، حمایت همه جانبه از رژیم اسرائیل در کنار 
تداوم رویکردهای انتقادی نسبت به رهبران راست گرای این رژیم و حفظ 

رابطه دوستانه و انتقادی با کشورهای عرب خلیج فارس خواهیم بود.
ســناریوی ســوم می تواند پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا باشد؛ رئیس جمهور سابق آمریکا دو بار استیضاح شده، 
پس از شکست در انتخابات ریاست جمهوری ســال ۲۰۲۰  تلاش کرد تا 
جلوی انتقال مســالمت آمیز قدرت به رئیس جمهــوری بعدی را بگیرد و 
در نتیجه هم اکنون با  چندین پرونده کیفری دست به گریبان است. با این 
وجود، چنانکه ترامپ بتواند از اتهام های سیاسی و اقتصادی در دادگاه های 
متعدد ایالتی آمریکا جان ســالم به در ببرد و از دور رقابت ها حذف نشود، 

شانس بالایی برای پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا دارد.
ترامپ از ترس و نگرانی های آمریکایی ها در خصوص در هم آمیختگی های 
قومی و فرهنگی در آمریکا، مشــکلات مالکیت خانه، دستمزد مناسب در 
مقابل تورم و البته فرصت برخورداری از تحصیلات دانشــگاهی، به خوبی 
اســتفاده می کند و با ســخن گفتن در مورد این مســائل چالش برانگیز 
توانسته حداقل در نظرسنجی های فعلی نظر بســیاری از رأی دهندگان 
آمریکایی را جلب  کند. در صورت پیروزی وی در انتخابات، سیاست فشار 
حداکثری بر ایران و حمایت حداکثری از رژیم اسرائیل مجدداً از سر گرفته 
خواهد شد. ضمن اینکه توســعه پیمان ابراهیم و آشتی دادن کشورهای 
عربی با اســرائیل آنهم بدون حل و فصل منصفانه مسأله فلسطین بار دیگر 
در اولویت برنامه های دولت آمریکا قرار می گیرد، به احتمال زیاد آشــتی 
ایران و عربستان که در اســفند ۱۴۰۱ صورت گرفت، به توافقی روی کاغذ 
تبدیل می شود و جنگ های نیابتی و سطح تنشها بین ایران و همسایگان 

عربش بار دیگر افزایش می یابد. 
ســناریوی چهارم پیروزی نیکی هیلی )فرماندار ســابق ایالت کارولینای 
جنوبی و سفیر دولت آمریکا در سازمان ملل در دوران ترامپ(، در انتخابات 
ریاست جمهوری آتی آمریکا است. هر چند محبوبیت اندک کنونی هیلی 
در بین رای دهندگان جمهوریخــواه امکان پیــروزی او در برابر ترامپ را 
ضعیف می کند و احتمال بالایی وجود دارد کــه وی در قالب یک کاندید 
پوششــی وارد این رقابت ها شده باشــد و در نهایت برای کنار زدن رقبای 
ترامپ به ائتلاف و همــکاری با وی بپردازد، اما پیــروزی وی در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا به عنوان نخســتین زن رئیس جمهور این کشور 

می تواند تحولاتی در رویکرد دولت آمریکا ایجاد کند.
هر چند وی در صــورت پیروزی، تابع رویکردهــای کلی حزب جمهوری 
خواه خواهد بود، امــا به احتمال زیــاد در دوران ریاســت جمهوری وی 
شاهد یکه تازی های دولت ترامپ و سیاســت های ملی گرایانه سرسخت 
نخواهیم بود. با این وجود، در صورت تحقق این ســناریو، فشار همه جانبه 
بر ایران، حمایت از اسرائیل و توســعه پیمان ابراهیم و تلاش برای فاصله 
اندازی بین کشــورهای عرب خلیج فارس و ج.ا.ایــران افزایش می یابد و 

شاهد افزایش نسبی تنشها در منطقه خواهیم بود.
در نهایت باید گفت هر چند در مقطع کنونی نمی توان با قاطعیت از نتایج 
انتخابات آمریکا و تحقق ســناریوهای فوق ســخن گفت، اما نکته واضح و 
مشخص این است که نتایج انتخابات این کشور تأثیر مستقیم و مشخصی 
بر نظم امنیتی در منطقه، رویکرد کشــورهای عرب منطقه نسبت به ایران 
و سطح فشــار و تحریم های آمریکا بر کشــورمان دارد. در نتیجه مقامات 
دیپلماتیک ایران بــا توجه به تجارب حاصــل از رویکردهای هر دو دولت 
جمهوری خواه و دموکرات نسبت به کشورمان و منطقه، در مقطع کنونی 
باید به فکر تدابیری برای خنثی سازی تهدیداتی باشند که نتایج انتخابات 

آتی آمریکا می تواند برای ایران داشته باشد.
 تعمیق روابط با عربستان و سایر کشورهای عربی، مشارکت فعالانه در حل 
و فصل بحرانهای منطقه ای از جمله تعیین آینده فلسطین و جلوگیری از 
پیشبرد این مسأله بدون حضور ایران و توسعه تعداد متحدان استراتژیک 
برخی از راهکارهای ایران در عرصه سیاست خارجی هستند. با این وجود، 
مهمترین و اثرگذارترین چاره اندیشی ایران باید معطوف به عرصه داخلی 
و توسعه ســرمایه اجتماعی، رفاه اقتصادی و امید در بین مردم ایران باشد. 
نظام سیاسی که در جهت خواســته ها و مطالبات ملت خود حرکت کند و 
حمایت و رضایت آنها را پشت سر خود داشته باشد، شکست ناپذیر است و 

هیچ قدرت خارجی توان به زانو درآوردن آن را نخواهد داشت.

یادداشت

 رئیس جمهــور ضمن تقدیر از زحمــات هیئت امنای 
صندوق توسعه ملی با تاکید بر ضرورت توجه به حفظ 
سرمایه های صندوق توســعه ملی به عنوان صندوقی 
بین نســلی گفت: از آنجا که اســاس و فلسفه صندوق 
توســعه ملی نه برای هزینه بلکه برای ایجاد توســعه 
در کشــور بوده، لذا توجه به توســعه کشــور با اتکا به 
سرمایه های این صندوق منطبق بر سیاست های سند 

هفتم توسعه، مورد تاکید است.
 جلســه »هیئت امنای صندوق توسعه ملی« با 

حضور ســید ابراهیم رئیسی به منظور 
بررســی گزارش عملکرد سالانه این 
صندوق در سال مالی ۱۴۰۱ و ۹ ماهه 
ســال ۱۴۰۲ و همچنین ارائه گزارش 
هیئت نظــارت بر این صنــدوق برگزار 

شد.
رئیــس جمهــور در ایــن جلســه پس از 

اســتماع گزارش هیئت عامل در خصــوص منابع و 
مصارف صندوق و همچنین گزارش هیئت نظارت، 

ضمــن تقدیــر از زحمات هیئــت امنای 
صندوق توســعه ملــی در دو ســال و نیم 
گذشته، با تاکید بر ضرورت توجه به حفظ 
سرمایه های صندوق توسعه ملی به عنوان 
صندوقی بین نسلی گفت: از آنجا که اساس 
و فلسفه صندوق توسعه ملی نه برای هزینه 
بلکه برای ایجاد توســعه در کشــور بوده، 
لذا توجه به توسعه کشــور با اتکا به سرمایه های این 
صندوق منطبق بر سیاست های سند هفتم توسعه، 

مورد تاکید است.
رئیســی همچنین توجه ویژه صندوق توسعه ملی به 
سرمایه گذاری در بخش انرژی و نیرو و حمایت جدی از 
بخش خصوصی در جهت تقویت زیرساخت های کشور 
و نیز جبــران عقب ماندگی ها در ایــن حوزه ها را مورد 

تاکید قرار داد.
در این جلســه همچنین ۳ مصوبه در خصوص شــیوه 
اخذ مطالبات صندوق توســعه ملی از دســتگاه های 

اجرایی به تصویب رسید.

دولت

خریدار   معاون اجرایــی رییس جمهور با 
بیان اینکه، در حال حاضــر ۲ میلیون و ۳۰ 
هزار واحد مسکونی در حال ساخت است و 
پیشرفت آن ها  از سطح زمین تا ۱۰۰ درصد 
بوده است، بازگرداندن بیش از ۷ هزار واحد 
صنعتی نیمه فعال یا راکد به چرخه تولید را 
از مهم ترین اقدامات دولت سیزدهم عنوان 

کرد.
 محســن منصوری در نشســت سراسری 
اساتید معارف اسلامی دانشگاه های کشور 
در محل مجموعه فرهنگی هنری آدینه که 
با حضور رییس نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشــگاه ها، وزیر علــوم، وزیر 
اقتصــاد و ۵۰۰ نفر از اســاتید علوم معارف 
همراه بود، اظهار کرد: در سال ۱۴۰۰ دولت 
را در شــرایطی تحویل گرفتیــم که حدود 
۴۰۰ هــزار میلیارد تومان کســری بودجه 

داشت.
وی افزود: همچنین ۱۵ تا ۲۰ هزار میلیارد 
تومان در ماه نیــز بدهی اوراق مشــارکت 
دولت بوده که از قبل هزینه شــده بود و ما 

باید آن را پرداخت می کردیم.
معاون اجرایی رییــس جمهور ادامه داد: در 
زمان تحویل گرفتن دولت، تورم تولید )که 
یک شاخص بســیار مهم در اقتصاد است( 
۱۰۳ درصد بود و تلاش کردیم تا پایان سال 
۱۴۰۰ مســئله را کم کم حــل کنیم و این 

مقدار را کاهش دهیم.
وی با اشــاره به گام هــای پنجگانه تحقق 
انقلاب اســلامی که رهبر معظــم انقلاب 
اســلامی تبیین کردند، گفت: می توانیم به 
طور قاطع اعــلام کنیم که ما در گام ســوم 
یعنی تحقق دولت اسلامی هستیم چرا که 

انقلاب اسلامی شکل گرفته و نظام اسلامی 
نیز محقق شده است.

منصوری بــا بیان اینکه برای دســتیابی به 
دولت اســلامی گام های بزرگی برداشــته 
شــده اســت گفت: در حوزه های گفتمانی 
و دســتاوردهای مبنایی، بساط حاکمیت 
دوگانه جمع شده اســت؛ همچنین دولت 
سیزدهم خادم مردم اســت و امروز خود را 
مسئولیت شناس و مسئولیت پذیر می داند 

و از مسئولیت گریزی بیزار است.
وی در ادامــه، ســاده زیســتی؛ پرهیز از 
اشــرافی گری؛ پرهیز از هزینه های هنگفت 
در مراســم های مختلف و دوری از تجملات 
و جلوگیری از فســاد را از ویژگی های دولت 

سیزدهم برشمرد.
منصوری با بیان اینکه رویکرد حل مســئله 
ویژگی مهم دولت است گفت: ما در ابتدای 
دولت؛ پرونده باز بیــش از ۶۰ هزار پروژه را 
تحویل گرفتیم که از زمــان کلنگ زنی آن 
ها ۲۰ تا ۴۰ ســال می گذشت که با بررسی 
و تحلیل این پروژه ها به این نتیجه رسیدیم 
که اگر در ســال هزینه های عمرانی صورت 
نگیــرد و تورمی وجود نداشــته باشــد، به 
سرانجام رســاندن این پروژه ها بیش از ۳۰ 

سال طول می کشد.
معاون اجرایــی رییس جمهور با اشــاره به 
اینکه سال گذشته بیشــترین و بزرگترین 
اتفاق در حوزه عمرانی صورت گرفته اســت 
گفت: بیشــترین کار عمرانی بعد ازپیروزی 
انقلاب اسلامی، پروژه های عمرانی در سال 
گذشــته بوده که برای به سرانجام رساندن 
آن ها بیــش از ۳۰۰ هزار میلیــارد تومان 

هزینه شد.

وی با اشــاره به یکپارچه ســازی حســاب 
های مرتبــط با خزانه؛ برنامــه ریزی جهت 
پرداخت مســتقیم هزینه های سازمان ها و 
ادارات و وزارت خانه هــا از خزانه به ذینفع 
ها؛ راه اندازی ســامانه گمرکات و ســامانه 
جامع تجارت گفت: انتشــار لیست بیش از 
هزار ابربدهکار بانکی؛ اعتبارات شرکت ها و 
نظارت بر حقوق ها در همه سطوح دولت از 
مهم ترین کارهای اجرایی برای جلوگیری 
از فساد اقتصادی؛ اتلاف منابع و بیت المال 

در دولت است.
منصوری یکی از وعده های دولت سیزدهم 
را ســاخت بیــش از یــک میلیــون واحد 
مســکونی در ســال عنوان و تصریح کرد: 
در حال حاضر ۲ میلیــون و ۳۰ هزار واحد 
مسکونی در حال ســاخت است و پیشرفت 
آن ها از ســطح زمین تــا ۱۰۰ درصد بوده 

است.
وی ادامــه داد: همچنیــن در هفــت ماهه 
گذشــته تاکنون توانســته ایم با راه اندازی 
ســامانه ملی املاک و اســکان کشــور )به 
عنوان مبدا اصلی بدون واسطه برای تمامی 
معامــلات ملکــی و ثبت و دریافــت اوراق 
مربوطه(، اجرای مالیات بر خانه های خالی 
و اجرایــی کردن نظارت شــدید بر املاک، 
تورم در حوزه مســکن را تا حدودی کاهش 

و در حالت ثبات قراردهیم.
منصوری همچنین در ادامه سخنان خود به 
رشد شاخص رشد اشاره کرد و گفت: زمانی 
که دولت را تحویل گرفتیم، این شــاخص 
منفی بود و از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون 
با وجود همه تحریم ها، این شاخص به عدد 

۶ رسیده است.

معاون اجرایــی رییس جمهور با اشــاره به 
اینکــه در حوزه اقتصاد ضعــف های جدی 
داریــم گفت: بنابــر فرموده رهبــر معظم 
انقلاب اسلامی دولت ســیزدهم در بیش از 
۵۰ شــاخص مهم و کلان اقتصاد، وضعیت 

مطلوبی را نسبت به قبل دارد.
وی  همچنین انجام حــدود ۱۰ هزار پروژه 
ســلامت؛ صدور بیمه ســلامت برای ۱۲ 
میلیون نفــر به صــورت رایــگان، اجرای 
تعرفه گذاری نظام خدمات پرستاری بعد از 
۱۵ ســال؛ ویزیت و درمان رایگان کودکان 
زیر ۷ ســال از هفته گذشــته در کشور در 
حوزه درمــان؛ اجــرای نظــام رتبه بندی 
معلمان در آموزش و پرورش؛ رشــد بیش 
از ۴۰ درصدی ثبت شــرکت هــای دانش 
بنیان؛ وضعیت مطلوب در ذخیره ســازی 
اقلام اساسی، فعال ســازی واحدهای راکد 
و نیمــه کاره در حــوزه صنایــع و معادن و 

مجموعه های تولیدی و برگرداندن بیش از 
۷ هزار واحد صنعتی نیمــه فعال یا راکت به 
چرخه تولید را از مهــم ترین اقدامات دولت 

سیزدهم برشمرد.
وی عنوان کرد: یکســان ســازی عرضه و 
تقاضا در حوزه خودرو با هدف کاهش تورم 
و جلوگیری از رشــد قیمت خودرو، از مهم 
ترین اقدامات دولت بوده اســت چراکه نیاز 
عادی کشــور یک میلیون خودرو در سال 
است که در ســال اول دولت ۹۰۰ خودرو و 
در ســال دوم دولت بیش از یــک میلیون و 

۴۰۰ خودرو ساخته وروانه بازار شد.
نشســت سراســری مدرســان معــارف 
اسلامی دانشگاه های کشــور به همت نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشــگاه 
ها با حضور بیش از ۵۰۰ استاد معارف کشور 
در مجتمع فرهنگی هنــری آدینه تهران به 

مدت دو روز در حال برگزاری است.

ورت توجه به حفظ سرمایه های صندوق توسعه ملی به عنوان صندوقی بین نسلی تاکید رییس جمهور بر ضر

خریدار   امام جمعه موقــت تهران با بیان 
اینکه نرخ مشــارکت پایین دشمن را دچار 
خطای محاسباتی می کند، گفت: انتخابات 
برای دشمن خار چشــم و برای دوستان نور 

چشم است.
آیــت الله کاظــم صدیقــی در خطبه های 
نماز جمعــه ۲۷ بهمــن ۱۴۰۲ در مصلی 
امــام خمینــی)ره( در خطبــه دوم گفت: 
انصافا مردم بصیر و زنان و مــردان با ایمان 
و دشمن شــناس بــا حضور حماســی در 
راهپیمایی ۲۲ بهمن کم نگذاشــتند. این 
راهپیمایــی و ویژگی هایــی داشــت. اولا 
براســاس آماری که کارشناســان از همه 
استان ها و شهرستان ها ارائه کردند امسال 
ســطح مشــارکت از شــرکت کنندگان از 
سنوات قبل بیشــتر بوده و این خیلی پیام 
دارد و دشمن را عصبانی و ناراحت می کند. 
مقابله صریح با جبهه تبلیغاتی و شــیطنت 

دشمن بود.
خطیب نماز جمعه تهران افزود: نکته دیگر 
در این راهپیمایی علاوه بــر تجدید میثاق 
با امامت و شــهدا و ولی فقیه، تنوع حاضران 
بود. هم زنان در ســطح وســیع مانند همه 
عرصه ها ایفای نقش کردنــد و هم مردان، 
جوانان و نوجوانــان خود را نشــان دادند. 
همچنیــن دهــه هشــتادی ها و نودی ها 
حضــور چشــمگیری در راهپیمایــی ۲۲ 
بهمن داشتند. دوران دفاع مقدس برای آنها 
ملموس نبود اما معنویتی که خون شهدا در 
این عرصه ایجاد کرده باعث شده است آنها 
راه نورانی بروند و حامیان و پاسداران خون 

شهدا باشند.
آیت الله صدیقی ادامه داد: نکته بعدی تحقق 
وعده خدا بود سلاح تبلیغاتی دشمن بسیار 
پرحجم اســت و شــب و روز توپخانه های 
تبلیغاتی آنهــا قلب جوانــان و فکر مردم را 
هدف گرفته اســت تا با این حجم تبلیغاتی 
مردم را از انقــلاب و نظام مایــوس کنند و 
میان مسئولان جدایی بیندازند. همچنین 
غرب گرایان داخل هم کــه صاحب تریبون 
هســتند با همه قدرت به میدان آمدند که 

مردم را دلسرد کنند.
خطیب نمــاز جمعه تهران افزود: از ســوی 
دیگر مشــکلات اقتصــادی مــردم قابل 
انکار نیســت مردم مشــکل گرانی، مسکن 
و مشــکلات عدیــده ای در زندگــی دارند 

و دنیای کفر بــه قول خود فشــارهای فلج 
کننــده ای بــر مــا وارد آورده اســت. ما از 
فشــارها عبور کرده ایم و مردم هم برابر این 
فشــارها به میدان آمدند تا بگویند با اینکه 
ما مشکلات را می دانیم و لمس می کنیم اما 
صاحب انقلاب و پاسدار انقلاب ما هستیم با 
نایب امام زمان مان عهده بســتیم از انقلاب 

حمایت و از ولایت اطاعت خواهیم کرد.
آیت الله صدیقی بــا بیان اینکه مــردم باور 
دارنــد ایــن انقلاب، الهــی اســت، افزود: 
امروز ســوریه، یمن و غزه چون زنجیره ای 
مســتحکم قدرت ادعایی شــیطان بزرگ 
و ســران  اروپایی را واقعا به چالش کشیده 
است. چند کشــور با همه مشــکلات، فقر 
و نداشــتن ســلاح های مــدرن و برابــر با 
سلاح های دشمن ایســتاده اند مانند یمن 
که می بینید چگونه به شریان های اسراییل 
ضربه های مهلک وارد کرد تا اینکه  آمریکا و 
انگلیس مستقیما وارد جنگ شدند اما هیچ 

غلطی نتوانستند بکنند.
خطیب نماز جمعه تهران افزود: امروز شاهد 
هســتیم که حزب الله لبنان با رهبری سید 
حســن نصرالله چگونه بــا درایت و حکمت 
پایگاه های اســرائیل را یکی پس از دیگری 
در نهایت دوراندیشــی فلج می کند. امروز 
گروه های انقلابی عراق و حشدالشعبی کنار 

مردم غزه هستند و با شــجاعت پایگاه های 
نظامی آمریکا را هدف قرار می دهند.آیت الله 
صدیقی در ادامــه انتخابــات را حق مردم 
دانســت و افزود: انتخابــات موجب تحول 
خواهی و تحمل فشارها می شود. انتخابات، 
امنیت روانی، فرهنگی و سیاســی منطقه را 
تامین می کند. انتخابات برای دشــمن خار 

چشم و برای دوستان نور چشم است.

جمهوریت، اسلامیت را بیمه می کند
خطیب نماز جمعه تهــران افزود: حضور در 
انتخابات بیانگر این اســت حیات سیاسی و 
اجتماعی ملــت تــداوم دارد. وقتی جامعه 
بمیــرد نمی تواند قدرت اجتماعی داشــته 
باشــد. ملت ما بــا آگاهــی دریافته اند که 
خودشان باید سرنوشــت خودشان را رقم 
بزنند. خداوند راه درســت را جلو پای شما 
قرار داده و شــما راه دین و ولایت را دیده اید 
و دیده اید که نظامی کــه با رای قاطبه مردم 
با نام جمهوری اســلامی پایه گذاری شد دو 
پایــه دارد. یک پایه جمهوریــت و پایه دوم 
اســلامیت اســت. جمهوریت، اسلامیت را 
بیمه می کند اگر جمهوریت نباشــد احکام 

اسلام زمینه اجرا پیدا نخواهد کرد.
آیت الله صدیقی، انگیزه حضور پرشور مردم 
پای صندوق را عقلانی، شــرعی، سیاسی، 

بصیرتــی و ولایتمدارانه دانســت و گفت: 
شــبکه های بیگانه درباره چرایی انتخابات 
می پرســند باید گفــت که چــرا انتخابات 
شــرکت نکنیم؟ انتخابات حق مردم است 
و این چه منطقی اســت که می گویند چون 
مشــکلات داریم نباید در انتخابات شرکت 
کنیم! اتفاقا چون مشــکلات داریم باید در 

انتخابات شرکت کنیم.

انتخابات به وجود آورنده تحول جدید 
و ارتقای توانایی کشور است

امام جمعه موقت تهران بیان کرد: انتخابات 
به وجــود آورنــده تحول جدیــد و ارتقای 
توانایی کشــور اســت. مردم می فهمند که 
حضورشان گره گشــا و پشــتوانه خدمت 
خدمتگزاران اســت. دولت که با همه وجود 
در میدان است حضور شما، دلگرمی است و 
مسئولیت اینها را سنگین تر می کند و باعث 
می شــود همانطور که اختــلاف در جریان 

فتنه باعث تحریم ها شد.

نرخ مشارکت پایین دشمن را دچار 
خطای محاسباتی می کند

آیــت الله صدیقی گفــت: نرخ مشــارکت 
پایین دشــمن را دچار اشــتباه محاسباتی 
می کنــد و آنانی که شــما را نشــناخته اند 

دوبــاره هزینه هــای جدیدی را به شــما 
تحمیل می کنند.امــام جمعه موقت تهران 
خاطرنشــان کرد: اگر بخواهید دشــمن را 
مایوس و دوســتان و خدمتگــزاران خود 
را دلگرم کنیــد راهش این اســت که همه 
حتی آنهایی که انگیزه مذهبــی ندارند در 
انتخابات شــرکت کنند. کسانی که امنیت، 
آسایش خانوادگی، رفع مشکلات اقتصادی 

می خواهند در انتخابات شرکت کنند.
همچنین آیت الله صدیقــی در خطبه اول 
نماز جمعه با اشــاره به میلاد سرور و سالار 
شــهیدان حضرت اباعبدالله الحسین)ع(، 
گفت: امام حســین)ع( فرمودنــد که همه 
را به تقــوای الهــی توصیه می کنــم. ؛ هر 
کســی خداترس و خدامحور باشد خداوند 
جهت زندگی او را تغییــر می دهد و آنچه را 
دوست دارد را در مسیرش قرار می دهد. اگر 
بخواهیم در زندگی آنچه می بینیم برای ما 
خوب باشد و آنچه بد اســت از ما دور باشد 
باید تقوای الهی داشــته باشیم. مساله انعام 
کلمه نعمت به معنای خوشــگواری زندگی 
و خوشحال بودن است. وقتی زندگی انسان 
گوارا است و تلخ و تنگ نیست، نعمت است 

و حال انسان خوش است.
خطیب نماز جمعه تهران افــزود: خداوند 
بندگان را مفتخر کرده کــه آنها را به صراط 
مســتقیم رهنمود کند. در تفسیر مرحوم 
شیخ بهایی آمده اســت که نعمت دو جنس 
دارد یکی نعمت ظاهــری و دیگری باطنی. 
هر کدام از اینها یا کســبی هســتند یعنی 
اگر به دنبــال آن برویم به دســت خواهیم 
آورد و یا موهبتی هســتند و خداوند به هر 
کســی که بخواهــد عنایت می کنــد. اگر 
می دانســتیم چقدر خداوند از نور خود در 
وجود ما به ودیعه گذاشته روح در تن انسان 
قرار نمی گیرد.وی افــزود: خداوند چیزی از 
نشئات خود در وجود انسان  قرار داده است 
که بعد از اینکه ماموریت زندگی دنیوی وی 
تمام شد هیچ چیزی از حقیقت انسان باقی 
نمی گــذارد و چیزی که از انســان می ماند 
بدنی اســت زیر خاک قرار می گیرد. نعمت 
بعدی نعمت عقل اســت خداوند بشر را به 
هدیه عقــل ممتاز کرده اســت. خداوند دو 
حجت میــان مــردم دارد حجــت باطنی 
و حجــت ظاهــری. حجت ظاهــری امام 

زمان)ع( ما است.
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رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان:
یارانه خانواده ای حذف نشده؛ دهک بندی ها 

تغییر کرده است
رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان با اشــاره به بروز رســانی 
اطلاعات جدید اقتصادی خانواده ها پس از دو ســال گفت: یارانه هیچ 

خانواده ای حذف نشده، فقط دهک بندی ها تغییر کرده است.
علیرضا محمدی، رئیس مرکــز مطالعات و اطلاعات رفــاه ایرانیان در 
مصاحبه با رادیو از بروز رسانی اطلاعات رفاه ایرانیان و اعمال داده های 
جدید اقتصادی خانواده ها پس از دو ســال خبر داد و گفت: خبر هایی 
همچون حذف ســه دهک و.. شایعه اســت، ما بعد از دو ســال در ماه 
گذشــته، داده ها و اطلاعات پایگاه رفاه ایرانیان را بروزرســانی کردیم، 

یارانه هیچ عزیزی در این ماهی که هستیم حذف نشده است.
وی افزود: برخی موارد اســتثنا هم وجود دارد مثل این که شماره بانکی 
آن ها با مشکل مواجه می شود یا به دلایل فوت سرپرست خانواده یارانه 
به صورت خودکار قطع می شــود. دیگر اعضای خانواده باید با مراجعه 
به پلیس +۱۰ مشکلشــان را حل کنند تا مجدد یارانه آن ها برقرار شود. 
خیلی از افراد در ســال گذشــته و ســال جاری مراجعه می کردند و به 
دهک شان اعتراض داشــتند ما با شــاخصه های خودمان بهبود هایی 

حاصل و نهایتا داده ها بروزرسانی و خیلی افراد مشکلشان مرتفع شد.
محمدی با تاکید بر این که در این بروزرســانی یارانه ای حذف نشــده 
خاطرنشــان کرد: اگر برخی خانواده ها به دهک شــان اعتراض داشته 
باشند، می توانند به ســامانه حمایتی ما مراجعه کنند هم دهکشان را 
ببینند و هم اعتراض شــان را ثبت کنند، تا به مشــکل آن ها رسیدگی 
شــود. ما ســعی می کنیم در شــاخص هایی که به کار می گیــرم یا از 
روش های وســع ســنجی اســتفاده می کنیم و... جهت جلوگیری از 
مشــکلات احتمالی از هوش مصنوعی اســتفاده کنیم. اما قانون ما را 

مکلف کرده که هر شش ماه یکبار اطلاعات و داده ها بروزرسانی شود.
به گفته رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان، دهک شــاخص 
اقتصادی نیســت، بحث نسبی و جمعیتی اســت، بر اساس شاخصه ها 
این هــا را رتبه بندی و به ده قســمت مســاوی تقســیم می کنیم که 
خانواده ها در کدام قســمت قرار بگیرند تا خیلی از دستگاه ها با توجه به 
ماموریت هایشــان با توجه به دهک های خانواده ها خدماتی را به آن ها 

ارائه دهند.
محمدی تاکید کرد: بر اســاس برنامه دولت به هیچ عنوان قصد حذف 
یارانه هیچ خانــوار ایرانی را نداریــم و هر آنچه کــه در خبر ها به آن ها 
اشاره می شود، صحیح نیست و دهک ها حذف نشده و یارانه خانواده ها 
حذف نمی شــود. علاوه بر این؛ وقتی دهک ها را اعلام کردیم و داده ها 
را بروزرسانی کردیم تا شــش ماه دیگر جابه جایی نخواهیم داشت، اما 
اگر خانواده ای در رفتار مالی شان تغییراتی داشته باشند، می توانند در 

سامانه تغییرات را ثبت کنند تا در دهک بندی بعدی لحاظ شود.

 تنها کارمزد طلا مشمول مالیات 
وده می شود بر ارزش افز

معاون پژوهشی ســازمان مالیات گفت: طبق قانون اصل طلا از مالیات 
بر ارزش افزوده معاف اســت و تنها کارمزد آن مشمول مالیات بر ارزش 

افزوده می شود.

اشکان هراتی معاون پژوهشی ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: طبق  
قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰ اصل طلا از مالیات 

معاف است و تنها کارمزد طلا  مشمول مالیات بر ارزش افزوده می شود.
به گفته وی بســیاری از آحاد جامعه که به عنــوان مصرف کننده اقدام 
به خرید طلا  می کنند  از ایــن موضوع مطلع نیســتند و هنگام خرید 
هم مالیات بــر ارزش افزوده طلا و هم کارمــزد را پرداخت می کنند در 
صورتی که در جریــان صدور صــورت حســاب الکترونیکی مصرف 
کنندگان تنها ارزش افــزوده کارمزد را پرداخت می کنند و شــفافیت 
در این بخش  ایجاد می شود و  مصرف کننده به هیچ عنوان بابت کالای 

معاف از مالیات بر ارزش افزوده مالیات پرداخت نمی کند.
او می گوید: در بسیاری ار رســتوران ها هم در هنگام صدور فاکتور آب 
معدنی و یا نوشــابه هم ذیل مالیات بر ارزش افزوده قــرار می گیرد در 
صورتی که پیش از این مالیــات بر ارزش افزوده ایــن کالا ها پرداخت 

شده است .
هراتی با بیان اینکه  قاعدتا یکــی از مطالبات به حق مردم تغییر رویکرد 
نظام مالیاتی هست که خوشبختانه در ۲ســال اخیر این تغییر رویکرد 
حاصل شده است گفت:  هوشمند ســازی نظام مالیاتی صرفا یک شعار 

نیست و درواقع موضوعی باعنوان سامانه مودیان نمود پیدا کرده است.
او اظهار کرد: در حوزه کســب و کار این شفافیت باعث شده  که سازمان 
مالیاتی بتواند در محاســبات مالیات دقیق عمل کند  و  مالیات را دقیقا 
منطبق بر درآمدهای مودیان محاســبه کند این ســازوکار به واسطه 

صورت حساب های الکترونیکی رقم می خورد.
معاون پژوهشی ســازمان امور مالیاتی بیان کرد: در قانون  پایانه های 
فروشگاهی )سامانه مودیان(، فعالان اقتصادی ملزم شدند بابت فروش 
کالا و خدمات خودشان یک صورت حســاب الکترونیکی صادر کنند و 

یک نسخه از آن را به صورت چاپی دراختیار خریداران قرار دهند.
وی افزود: به افراد توصیه می کنیم که از  رســتوران داران درخواســت 
صدور صورت حســاب الکترونیکی  کنند  چراکه  در صورت حســاب 
الکترونیکی یک بار ارزش افزوده کالا از شــما دریافت می شود ولی در 
غیر این صورت فروشــنده می تواند ارزش افزوده دیگری نیز از شــما 

دریافت کند.

ودتر  برای دریافت سهام عدالت متوفیان ز
اقدام کنید

وراث ســهام عدالت تا ســه هفته آینده مهلت دارند سود سهام عدالت 
متوفی خود را دریافت کنند.

 ورثه متوفیان که حداکثر تا ۱۰ اسفند فرآیند تقسیم ارث سهام عدالت 
آنها تمام شده باشد سود سهام عدالت برایشان واریز خواهد شد.

برای دریافت ســود امسال و سال های گذشــته،  وراث باید تا زمانی که 
ســامانه میراث تعیین کرده با مدارک خود شــامل کپــی کارت ملی 
و صفحه اول شناســنامه متوفی، اصل یا کپی برابر اصــل کارت ملی و 
صفحه اول شناســنامه تمامی وراث تعیینــی در گواهی حصر وراثت و 
اصل یا کپی برابــر اصل گواهی حصر وراثت بــه مراکز ذی ربط مراجعه 

کنند.
بنا به گفته محمود حسنلو ـ معاون شرکت سپرده گذاری مرکزی، برای 
این کار یکی از ورثه یا نماینده ورثه که سجامی شده باید به یکی از شعب 
سراسر کشور کارگزاری های بورســی یا یکی از شعب بانک های ملی، 
ملت، تجارت و پارسیان مراجعه کند.فرآیند تقسیم سود سهام عدالت 
میان ورثه حداکثر دو روز کاری زمان می برد و تمام مراحلی که پرونده 

پشت سر می گذارد در درگاه یکپارچه ذی نفعان مشخص است.

بازار

مهدی مخبر، معــاون مرکز مدیریت راه های کشــور 
درباره اهمیت اطلاع رســانی وضعیت راهای کشور به 
مردم گفت: در همین راستا ســامانه جامع ۱۴۱ کانال 
ارتباطی ۲۴ ســاعته مرکز مدیریت راه هــا با مردم و 
مسافران در همه ایام سال در خدمت مسافران هستیم.

وی افزود: اهمیت این موضوع با گونه ای اســت که در 
 ir.۱۴۱.www  کنار سامانه، اپلیکیشــن ۱۴۱ و سایت
راه اندازی شده است که کانال های ارتباطی ما با مردم 
است. در اپلیکیشن و ســایت امکان مسیریابی، تعیین 
مدت زمان رســیدن به مقصد و فاصله طولی بین مبدأ 
و مقصد وجود دارد، همچنیــن آخرین تصاویر جاده و 

ترافیک مسیر، به متقاضی عرضه می شود.
   معاون مرکز مدیریت راه های کشــور اظهارداشت: در 
ســالن عملیات مرکز مدیریت راه ها، امــکان نمایش 
تصاویر بیــش از یک هزار دســتگاه دوربیــن نظارت 
تصویری به صورت آنلاین در مانتیورها به صورت زنده 
وجود دارد، آخرین تصاویر دوربین ها  جهت اســتفاده 

مسافران در سایت و اپلیکیشن ۱۴۱ را درج می کنیم.
 مخبر ادامه داد: برای مســافران این امکان فراهم شده 

است که   در طول مســیر بین مبدأ تا مقصد 
از موقعیت مکانی مجتمــع های خدماتی-

رفاهــی ، جایگاه هــای عرضــه ســوخت ، 
امکانات امدادی ، حد ترخص شــرعی و غیره 
مطلع باشــند؛ کانال دیگر ارتباط ما با مردم 
ســامانه  پیامکی ۱۰۰۰۱۴۱ است که امکان 
اطلاع رســانی وضعیت راه ها و شرایط جوی 

جاده ها به مسافران را دارد.
 وی افزود: در ایام تعطیلات و شرایط خاص جوی مانند 
بارش برف و باران تعداد مراجعه به ســایت به تناسب 
افزایش می یابد،  از ابتدای امســال تا پایان دی ماه ، ۱.۲ 
میلیارد درخواست در ســامانه ۱۴۱ ثبت شده است، 
فقط در دی  امســال ۱۰۷ میلیون درخواست از سامانه 

از سوی مردم صورت گرفته است .
  معــاون مرکز مدیریــت راه های کشــور تصریح کرد: 
اپلیکیشــن ۱۴۱ از آن منظــر که در بیــن کانال های 
ارتباطی ما، بیشترین اســتقبال را از سوی مردم دارد 
که به طو مستمر در حال توســعه و به روز رسانی است 
به گونه ای که از ابتدای سال تا پایان دی ۴۱۴ میلیون 

درخواست در اپلیکیشــن ثبت شده است ؛ 
فقط در دی ماه ۳۳ میلیون درخواست ثبت 
شــده داشــتیم، طبق اطلاعاتی که داریم، 
۱.۴ میلیون نفــر  اپلیکیشــن ۱۴۱ را روی 

تلفن های همراه خود نصب کرده اند.
 مخبرگفــت: از ابتدای امســال ۲۱ میلیون 
تماس با تلفن مرکز مدیریت راه ها ثبت شده 
است و در دی  امســال ۱۳۰ هزار تماس داشته ایم، در 
موضوع ســامانه پیامکی نیز از ابتدای سال ۷۷۹ هزار 
پیامک دریافت کرده ایم، بطوریکه در دی  امســال ۵۲ 
هزار پیامک ثبت شد . وی افزود: سامانه های هوشمند 
حمل و نقل جاده ای در راه های همه استان های کشور 
امکانات نظارتی و اطلاع رسانی دارد، در هر ۳۰ الی ۴۰ 
کیلومتر به صورت میانگین، یکی از تجهیزات هوشمند 
جاده ای نصب اســت که اطلاعات ترافیکی و وضعیت 
راه ها احصا می شود  ، اگر مردم پیش از عزیمت به سفر، 
این اطلاعات را کســب کنند، قطعا امکان مدیریت بار 

ترافیکی جاده ها وجود خواهد داشت. 
   معاون مرکــز مدیریت راه های کشــور در حال حاضر 

یک هزار و ۱۳ دســتگاه دوربین نظــارت تصویری در 
جاده های کشــور فعال اســت که پیش بینی می شود 
در ســال ۱۴۰۳ به حدود ۲ هزار دستگاه افزایش یابد؛ 
دوربین  های نظارت تصویری بایــد مقاومت و کیفیت 
بالایی داشته باشــد به هر حال این دوربین ها از دمای 
منفی ۳۰ درجــه تا بیش از ۵۰ درجــه در جاده ها باید 
کارایی داشته باشــد و همزمان در مناطق با شرایط بد 
آب و هوایی مانند گردوخاک، مه ، طوفان و برف و بوران 

هم  تصاویر زنده و شفاف ارائه کند.
وی اظهارداشــت: نصــب ۸۲۰ دســتگاه دوربیــن 
تصویربرداری ثابت در جاده ها در دستور کار قراردارد 
که دما و رطوبت  را هم ثبت می کند و درتکنولوژی های 
جدیدِ ایــن دوربین، پلاک نیز ثبت می شــود و میزان 
تردد وســایل نقلیه را هم اندازه گیــری می کند ، ۲۰۰ 
دســتگاه دوربین ثبت تخلفات سرعت هم به زودی در 
جاده های شــریانی کشــور نصب خواهد شد. علاوه بر 
این حدود ۹۸۰ دســتگاه دوربین نظارت تصویری نیز 
در نقاط پر حادثه ، گردنه های برفگیری و نقاط حساس 

جاده ها در حال نصب و ارتقاء است. 

راه

ایمان ربیعی  هفته پایانــی بهمن را باید 
هفته ایســتایی بازارهــا در نظــر گرفت. 
بازارهای چهارگانه ســنتی در ایران در این 
هفته با سودی به ســرمایه گذاران ندادند یا 

زیان اندکی را در سبدشان قرار دادند.
 بررسی وضعیت بازارها نشان می دهد رکود 
تورمی در حال تعمیق است. در هفته ای که 
گذشت انتشــار گزارش مرکز آمار نیز نشان 
داد بازار مســکن در شــرایطی که مشتری 
چندای در بازار حضور ندارد به روند رشــد 
خود ادامه داده و عقب نشینی اندک آذرماه 
را نیز جبران کرده است. متوسط قیمت هر 
متر مربع واحد مســکونی در تهــران از ۸۰ 
میلیون تومان فراتر رفته اســت و این خود 
نشان از کاهش شدید قدرت خرید دارد. در 
عین حال بازار خودرو نیز با نوســان شدید 
قیمتی مواجه بود و افزایش شدید قیمت ها 
در بازار به رکود دامن زده است. در این فضا 
البته انتشــار اخباری در خصوص افزایش 
قیمت بنزین و پیشــنهاد یک نماینده برای 
رســیدن بهای بنزین غیر سهمیه ای به ۲۶ 
هزار تومان در تقویت انتظارات تورمی موثر 

بوده است.
هر چه هســت در هفته ای که بــا یک روز 
تعطیلــی در روز یکشــنبه مواجــه بــود، 
بازارهای بورس و طلا با بازدهی منفی بسته 
شدند و دلار و ســکه بازدهی مثبت اندکی 

داشتند.

دلار 300 تومان گران شد
قیمــت دلار از ۱۸ بهمــن تــا ۲۶ بهمن و 
طی روزهــای معاملاتی هفتــه چهارم این 
ماه، نوســانات افزایشــی محدودی داشت 
قیمت هر دلار از ۵۵ هــزار و ۱۵۰ تومان در 

هجدهم بهمن به ۵۵ هزار و ۶۰۰ تومان در 
اخرین روز کاری هفته رســید . این نوسان 
محــدود از آنجا واجد اهمیت اســت که بار 
دیگــر پرچمــداری بازارها به دســت دلار 
افتاده است و هر نوســان افزایشی قیمت ها 
را به ســمت بالا هدایت می کند . این نکته 
البته خطرات بالقــوه ای را متئجه بازارهای 

سرمایه گذاری می کند.

چسبندگی بالا از نوع طلایی
حتی کاهــش قیمت هــر اونس طــلا نیز 
نتوانســت طلا را در بــازار ایــران راضی به 
کاهش همپــای قیمت هــای جهانی کند. 
انتظارات تورمی شــکل گرفتــه پیرامون 

دلار سبب شده است چســبندگی این بازار 
بالا باشــد. قیمت طلا البته پس از آن که به 
۱۹۹۸ دلار در هر اونس رسید، بازگشتی را 
تجربه کرد و بار دیگر روی عدد ۲۰۰۵ دلار 
ایستاد. با این حال میزان ریزش قیمت طلا 
در ایران بسیار اندک بود. روز پنجشنبه ۲۶ 
بهمن هر گرم طلای ۱۸ عیــار به قیمت دو 
میلیون و ۷۷۷ هزار و ۵۰۰ تومان رســید و 
با کاهش ۱۱ هزار تومانی نســبت به هفته 
گذشــته، به کار خود پایــان داد. این هفته 
طلا بازدهی منفی ۰.۳۹ درصدی داشــت. 
در هفته چهــارم بهمن هــر مثقال طلای 
۱۸ عیار روی رقــم ۱۲ میلیون و ۰۳۴ هزار 

تومانی ایستاد.

وقتی سکه سود می دهد
همان طور که گفته شــد حتی کاهش نرخ 
طلا در بازارهای جهانی نیز بر بازار سکه بی 
تاثیر بود و این بازار به رشــد خود ادامه داد. 
دولت حتی با فروش اوراق سی درصدی نیز 
تلاش کرد فضا را برای مهار نرخ ارز و ســکه 
مهیا کند اما در عمل قیمت ســکه با رشــد 
۲۲۰ هزار تومانی مواجه شــد. قیمت سکه 
امامــی در آخرین معامله روز پنجشــنبه با 

قیمت ۳۲ میلیون و ۸۰۳ هزار تومان بود.
قیمت ســکه بهار آزادی روز پنجشنبه در 
ســطح ۳۰ میلیون و ۵۱۵ هزار تومانی قرار 
گرفت. در آخرین معامله این هفته نیم سکه 
با قیمت ۱۸ میلیون و۲۰۰ هزار تومان و ربع 

ســکه با رقم ۱۱ میلیون و ۲۵۰ هزار تومان 
معامله شــدند. ســکه گرمی روی رقم پنج 

میلیون و ۸۰۰ هزار تومانی ایستاد.

سرکوب بازار سهام ادامه دارد
هیچ چیز به نفع بازار ســرمایه نیست . بازار 
سرمایه هم در هفته عقب نشینی دلار زیان 
می دهد هم در هفته پیشــروی دلار. انگار 
بورس رابطه خــود با ســایر بازارها را قطع 
کرده اســت.نگاهی به معاملات بازار سهام 
در هفته چهارم بهمن ماه حاکی از آن است 
که شــاخص  کل طی این هفته نزولی شده  
است. در طرف ســهم های کوچک بازار نیز 
همین روند دیده می شود؛ با این تفاوت که 
میانگین هم وزن بــازار در این هفته کاهش 
بیشــتری را تجربــه کرده است.بررســی 
معاملات هفتــه چهارم بهمن مــاه ۱۴۰۲ 
نشان می دهد شــاخص کل طی چهار روز 
کاری این هفته حــدود ۰.۸۸ درصد پایین 
آمــد و از دو میلیون و ۹۸ هــزار واحد به دو 
میلیــون و ۷۸ هزار واحد رســید. در طرف 
دیگر اما شــاخص هم وزن طــی این هفته، 
نزول بیشــتری را پشت ســر گذاشت؛ به 
نحوی کــه این نماگــر طی هفتــه چهارم 
بهمن، از تــراز ۷۳۹ هزار واحــد با کاهش 
۱۵۶ درصــدی به ۷۲۷ هزار واحد رســید.

همچنین بایــد گفت بازار ســهام طی این 
هفته به طــور میانگین روزانــه ۶ میلیارد 
و ۷۵۰ میلیون برگه ســهم حجم خورد که 
ارزش میانگیــن معادل چهار هــزار و ۱۸ 
میلیارد تومان را رقم زده اســت. همین طور 
طی چهار روز کاری ایــن هفته حدود ۷۶۳ 
میلیــارد تومان پول حقیقی از بازار ســهام 

خارج شده است.
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وزیـر صمت:

به دنبال افزایش زمان بازگشت ارز و وام ارزی ارزان هستیم
خریدار  وزیر صنعت ، معــدن و تجارت 
گفــت: با صنــدوق توســعه ملــی جهت 
اختصاص وام ارزی به طــرح های صادرات 
محورمذاکره کرده ایم، در تلاشیم وام ارزان 

فراهم کنیم.
عباس علی آبادی - وزیــر صنعت معدن و 
تجارت - در چهارمیــن رویداد ملی صنعت 
دانش بنیان که با محوریت ســلامت برگزار 
شد، بیان کرد: چشم امید همه مردم به شما 
دانشمندان و دانش بنیان های کشوراست، 
مردم به شــما دل بســته اند و ما سعی می 
کنیم با حل مشــکلات،  مسیر حرکت شما 

را باز کنیم.
وی افزود: با بانک مرکــزی و وزارت اقتصاد 
مذاکراتی داریم و در جهــت کاهش موانع 
ناشــی از رفع تعهد ارزی  تمام تلاش خود 
را خواهیــم کرد و از تمــام صاحبان صنایع 
حمایت می کنیم.وزیر صمت با بیان اینکه 
دولت و رئیس جمهور از شــما حمایت می 
کند، گفت: هر کدام از شما شرکت ها بدون 
رانــت کالایی صــادر کردیــد، صاحب ارز 

حاصل از صادرات هستید.
علی آبــادی بیــان کــرد: در افزایش زمان 
بازگشــت ارز مذاکراتی انجام داده ایم و به 
موفقیت هایی رسیده ایم و در کنار شرکت 
هایی که به مشــکلاتی برخــورد کرده اند، 
هستیم.وزیر صمت گفت: با صندق توسعه 
ملی جهت اختصاص وام ارزی به طراح های 
صادرات محورمذاکراتــی داریم و به دنبال 
آن هستیم وام با قیمت پایین تری به دست 

صنایع برسد.
وی عنوان کرد: در اتصال به شــرکت های 
بزرگ آن قسمت که به وزارت صمت مربوط 
می شــود، ابلاغ شده است. شــرکت های 
بزرگ را موظف کرده ایم که شــرکت های 

بزرگ، شرکت های دانش بنیان کوچک را 
حمایت کنند.

با کلیه دســتگاه های اجرایی و حاکمیتی  
جهت اهرم سازی ابزار های در اختیار دولت 
مذاکراتی داریــم. این مذاکــرات  با هدف 
تشویق و حتی الزام به شــرکت ها به سمت 
بکارگیری هر یک از استراتژی ها انجام می 

شود.
Economic Catch-   وی  با اشاره به کتاب
Up   The Art Of گفــت: اگــر از مســیر 
نوآوری محصولی را تولید و صادرکنیم، می 
توانیم از بن بست مشکل مالی خارج شویم 
و به ثروت بزرگ دســت پیدا کنیم.  به این 
شکل رشد ســریع و جهش اقتصادی اتفاق 
می افتد.وزیر صمــت ادامه داد: رهبر فرزانه 
انقلاب فرمودند ســعی کنید بخشی از وقت 
خود را برای فکر کــردن بگذارید، ما به فکر 

شما بیشتر نیاز داریم.
وی با بیان اینکه نوآوری مسیر اصلی است، 
گفت: از ایده تا فروش محصــول از اهمیت 

ویژه ای برخوردار است.
وی با اشاره به اهمیت صادرات گفت: ایران 
و کره جنوبی ورود به صنعت خودرو را با هم 
شــروع کردند، اما کره جنوبی هدف خود را 
صادرات تعریف کرد و امروز شاهد موفقیت 

این کشور در عرصه خودرو هستیم.
وزیر صمــت با اشــاره به حمایــت وزارت 
صمت از صــادرات گفت:اگر شــرکت های 
تولیدکننــده ایرانی محصــولات خود را به 
اروپا و آمریکا صادر کنــد، از وزارت صمت 
مشــوق دریافت مــی کننــد و در اولویت 

حمایت ما قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه ارز به شــرکت هایی داده 
می شــود که صادرات بیشــتری داشــته 
باشند، گفت: شاخص نوآوری و فناوری در 

اولویت رتبه بندی صنایع خواهد بود.
وی با اشــاره به کتاب از خوب تا عالی گفت: 
کســانی که به مرتبــه عالی میرســند، از 
مرتبه متوســط جهش کرده اند، باید تولید 
کننده گان  از تله مرگ نجــات پیدا کنند و 
با طراحــی برند اختصاصی طعم شــیرین 
موفقیت را بچشند و در زنجیره های ارزش 

جهانی مشارکت کنند.
وی با اشــاره به تعریف رایج از نــو آوری در 
کشورهای در حال توسعه ، گفت: آمریکای 
لاتین  بیشتر بر علم و تحقیقات دانشگاهی 
تمرکز می کند. اگر به سمتی برویم که علم 
و تحقیقات دانشــگاهی را الگو قرار دهیم، 
روسیه و آمریکای لاتین می شویم. در حالی 
که در آسیای شرقی تمرکز جدی بر فناوری 

صنعتی_ بنگاهی است.
او بیان کرد: آمریکا و آســیای شرقی سامانه 
مدیرت دانــش را ایجاد کردنــد و مدیریت 
دانش را ســر لوحه خود قرار دادند. بسیاری 
از اساتید دانشــگاه های معتبر کشور و دنیا 
ســال های ســال گلادیاتور این ســامانه 
هســتند. توصیه می کنم علاوه بــر علم و 
دانش، بــه مدیریت دانش بها داده شــود تا 
بتونیم از تمرکز صرف به تولید علم و دانش 

به سمت علمی کاربردی حرکت کنیم.
وی با اشــاره بــه اهمیــت تغییــر الگوی 
تحقیقات کشــور بیــان کرد.بیــان اینکه 
متاسفانه در کشــور ما بیشترین نقش را در 
تحقیقات به ترتیب دولت، دانشگاه، شرکت 
های دولتــی دارد در حالی کــه  در دنیای 
پیشــرفته برعکس اســت و ما باید به این 

سمت حرکت کنیم.
او بیان کرد: یکی از اهــداف همایش دانش 
بنیان، گرد هم آمدن شــرکت های کوچک 
و شــرکت های بزرگ و صاحــب قدرت در 
کنار هم است.علی آبادی  رو به شرکت های 
کوچک گفت: شــرکت هــای دانش بنیان 
کوچک به شرکت های بزرگ قلاب  شوید و 
با حفظ چابکی، خود را به پایگاه های محکم 
متصل کنید، اگر ایــن کار رو نکنید امکان 

حذف شما بالا می رود.
وی افزود: حذف قیمت گذاری دســتوری 
و خارج کــردن دولت از تصــدی گری دو 
موضوع با اهمیت است. شرکت های دولتی 

نباید رقیب شرکت های خصوصی شوند.
علی آبــادی با اشــاره بــه ارزش رقابت در 
تجارت گفــت: اجازه بدهیم شــرکت های 
خارجی نیز در صنعــت ورود کنند و رقابت 
سالم و صحیحی داشته باشند. تعرفه کالای 
وارداتی باید کاملا هوشــمندانه و زمان دار 
باشد. تعرفه اقلام واســطه  ای باید کاهش 

پیدا کند چرا که مواد اولیه تولید هستند.
وی با بیان اینکه اولویت در تخصیص ارز به 
شــرکت های دانش بنیان داده شود، گفت: 
موضوع اصلی برای صادرات این اســت که 
چطور به سمت بازار های بین المللی حرکت 
کنیم. اگــر می خواهید بین المللی شــوید 
شبکه ای از ارتباطات در سراسر جهان پیدا 
کنید و اطلاع رســانی و معرفی محصولات 

خود را به بهترین شــکل ممکن انجام دهید 
چرا که در بســیاری از مــوارد محصولات با 

کیفیت  از این موضوع آسیب می بینند.
علی آبادی بیان کرد: سعی کنید تا جایی که 
می توانید با شــرکت های بزرگ دنیا پیوند 
برقرار کنید و ارتباطات زیادی داشته باشید. 
شــما شــرکت های دانش بنیان فرصت ها 
را قــدر بدانید، از روابط خود اســتفاده و در 

جاهای مختلف حضور پیدا کنید.
وزیر صمت گفت: گاهی  برای توســعه لازم 
است نمایندگی در کشــورهای دیگه ایجاد 
کنید، و یا در آن کشور کارخانه ایجاد کنید و 
یا با شرکت های دیگر قرارداد ببندید وآنها 

فروشنده محصولات شما شوند.
وی بیان کرد: مــن به عنــوان وزیر صمت 
از یــک شــرکتی حمایت می کنــم که در 
کشور دیگر به عنوان یک شــرکت ایرانی، 

محصولاتی تولید و عرضه می کند.
وی با اشــاره بــه ادامه دار بــودن همایش 
ملی صنعت دانش بنیان گفت: ما ســرقول 
خودمان هســتیم و ماهی یک بــار دور هم 

جمع می شویم.
در چهارمین رویداد ملــی همایش صنعت 
دانش بنیان کــه در پارک علــم و فناوری 
برگزار شد. توافق نامه همکاری سه جانبه در 
جهت حمایت از صادرات محصولات دانش 
بنیان عرصه ســلامت بین وزارتخانه های 
بهداشت )هیئت امنای صرفه جویی ارزی(، 
وزارت صمت و ستاد اقتصاد سلامت معاونت 
علمی ریاســت جمهوری به امضا رسید.از 
محصولات جدید دارویی درمان سرطان و 
برخی تجهیزات پزشکی تولید شرکت های 
دانش بنیان رونمایی شــد واز شرکت های 
دانش بنیان برتر در حوزه ســلامت تقدیر 

شد.
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درس اول؛ قانون شکنی!
محمدباقر تهرانی شما هم اگر مثل من سال ها بعد از فارغ التحصیلی 
هنوز مجبورید در ســال تحصیلی هر روز صبح زود خانه را به ســمت 
مدرســه ترک کنید، یا معلم و کادر مدرسه هستید یا مانند من ناچارید 

فرزند دلبندتان را به مدرسه برسانید.
هرکدام که باشــید حتما با من هم عقیده اید که در ساعات ابتدای روز 
خیابان های تهران و بالطبع سایر شــهرهای کشور کلکسیونی است از 
انواع و اقسام رانندگی ها چه با موتور چه با سواری و تاکسی و چه ون های 
سرویس مدرسه که جز اندکی از رانندگان این وسایل نقلیه، بقیه کمتر 

قانون راهنمایی و رانندگی را رعایت می کنند.
شــکی نیســت همه این افراد هم در توجیه عمل خلاف شــان دلیل 
موجهی دارند و آن هم دیرنرســیدن دانش آموزان به مدرسه و کلاس 

درس است.
کودکانی مچاله شــده از سرما که ترک نشــین موتورسیکلت هستند 
و سعی دارند دســتان کوچک خود را به دســتاویزی که چه بهتر بدن 
پدر باشــد، چنگ بزنند تا در ســرعت موتور و تکان های شدید ناشی از 
افتادن در دســت اندازها خود را حفظ کنند، دانش آموزانی که گاه تا ۷ 
نفر در یک تاکسی زردیا سبز چپانده شده اند و آخرین چرت های قبل از 
مدرسه را تجربه می کنند و یا کودکان خوشبختی که لمیده در اتومبیل 
پدر یا راننده پدر و یا ســرویس های اختصاصی مدرسه از پنجره خیابان 

را نظاره می کنند.
قبل از ورود به مدرسه و آغاز کلاس های رسمی درس، نخستین درس 
روز را ناخواســته فرا می گیرند و آن این است که قانون اهمیت چندانی 
ندارد و به راحتی می شــود آن را زیر پا گذاشــت چون دیر رســیدن به 
مدرسه ارزش آن را ندارد که یکطرفه بودن بی خود یک خیابان یا چراغ 
قرمز طولانی و بی دلیلی که هر چهارراه کاشته شده تا جلوی سرعت ما 

را بگیرد و یا مواردی دیگر از این قبیل را رعایت کرد!
جامعه شناسان اگر با حقوق دان ها بر سر وجود یا نبود قانون خوب و بد با 
هم اختلاف داشته باشند اما با جرم شناسان موافقند که رعایت نکردن 
یک قانون حتی قانون بد، اولین قدم در مســیر منتهی به عادی شــدن 

قانون شکنی در جامعه است.
پس انتظار اینکه نســل آینده به هر قانونی تمکین کند، چندان انتظار 
به جایی نیســت چون این روزها یک درس را هر روز در ساعات اول روز 
عملا می آموزد؛ درســی که نه امتحان دارد و نه بازخواستی و معلمش 

هم مهربان است و هم حق به جانب!

معاون بهداشت وزارت بهداشت خبر داد
 برنامه وزارت بهداشت برای سلامت مادران 

در ۱۴۰۳
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت با بیان اینکه برنامه های ســلامت 
مادران را در کانون توجه قــرار داده ایم، اظهار کرد: وزارت بهداشــت، 
برنامه های مربوط به ســلامت مــادران را در کانون توجه قــرار داده و 

برنامه هایی از این دست در سال آتی افزایش می یابد.
دکتر حسین فرشــیدی،  با بیان اینکه مادران نقش مهمی در سلامت 
خانواده دارند، اظهار کرد: محوریت بســیاری از برنامه ها را به ســمت 
ســلامت خانواده ســوق می دهیم. مادران نقش محــوری در خانواده 
دارند؛ اگر بخواهیــم خانواده ها را تحت تاثیر قرار دهیم باید ســلامت 

مادران را در اولویت قرار دهیم.  
وی ادامه داد: ســلامت مادران از اهمیت فراوانی برخوردار اســت؛ بر 
این اساس، برنامه های مربوط به ســلامت مادران در کانون توجه قرار 
گرفت. وزارت بهداشت در نظر دارد میزان برنامه های مربوط به سلامت 

مادران را در سال آتی افزایش دهد.  

معاون بهداشــت وزیر بهداشــت با بیان اینکه اســتفاده از تجربه های 
دیگران در حوزه سلامت خانواده حائز اهمیت است، گفت: ما در وزارت 
بهداشت در نظر داریم از تجربیات دیگران در خصوص سلامت خانواده 

استفاده کنیم.
 بر اســاس رویکرد اســتفاده از تجربه دیگــران، کنگــره بین المللی 
»سلامت خانواده« را طی روزهای پانزدهم و شانزدهم اسفند ماه مرکز 
همایش های بین المللی جمهوری اســلامی برگــزار می کنیم. در این 
کنگره در نظر داریم که محوریت بســیاری از برنامه های سلامت را در 

مسیر سلامت خانواده سوق دهیم.  
فرشیدی ادامه داد: بازهم تاکید می کنم در نظر داریم از تجربیات دیگر 
کشورها در حوزه ســلامت خانواده اســتفاده کنیم و میزان درگیری 

سازمان بهداشت جهانی با موضوع سلامت خانواده را افزایش دهیم.  
وی گفت: برخی از وزرای کشورهای منطقه به همراه تمام کارشناسان 
سازمان بهداشت جهانی در کنگره بین المللی سلامت خانواده شرکت 

می کنند.

یک نفر بازداشت و 2 نفر تحت تعقیب
وش کمپانی ونده کور ورود پلیس به پر

رئیس پلیس امنیــت اقتصادی فراجــا از ورود این پلیــس به پرونده 
»کوروش کمپانی« خبر داد.

سردار حسین رحیمی با اشــاره به اینکه در پی تبلیغات خارج از ضوابط 
و پایین تر از قیمت بازار شــرکتی با عنوان  »کــوروش کمپانی« برای 
فروش گوشی تلفن همراه، مراتب در دســتور کارآگاهان پلیس امنیت 
اقتصادی قرار داده شد، افزود: با بررسی های صورت گرفته مشخص شد 
که اعضای این شرکت با تبلیغات گسترده و سوءاستفاده از برخی چهره 
های شناخته شده )سلبریتی ها( با تبلیغ فروش گوشی تلفن همراه به 
قیمت پایین با دریافت مبالغی با وعده تحویل ۴۵ روزه اقدام به ثبت نام 

از شهروندان کرده اند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا با اشــاره به اینکه متهم اصلی این 
پرونده قبل از تشکیل پرونده متواری شده است، عنوان کرد: با اقدامات 
صورت گرفته یکی از اعضای اصلی این شــرکت بازداشت و دو نفر دیگر 
تحت تعقیب می باشند و با هماهنگی دستگاه قضایی تمام اموال متهم 

اصلی پرونده توقیف شد.
رحیمی با اشاره  به اینکه متاسفانه در جریان فعالیت این شرکت برخی 
افراد سرشناس و شناخته شــده اقدام به تبلیغ برای این شرکت کرده 
اند که به اتهامات آنان هم رسیدگی خواهد شــد، بیان داشت: افرادی 
که اقدام به ثبت نام گوشــی از این شــرکت کرده اند با به همراه داشتن 
مدارک و مســتندات خود به منظور تشــکیل پرونده و انجام اقدامات 
بعدی پلیس امنیت اقتصادی فراجا واقــع در ابتدای مرزداران مراجعه 

کنند.
رحیمی افــزود: راه اندازی پلیــس امنیت اقتصاد دیجیتــال به ما این 
امکان را می دهد که با رصدهای صورت گرفته مانع از فعالیت  مجرمان 

در این حوزه شویم.

دیدگاه

دیوار

مدیرکل بیمه گری و جذب منابع بیمه ســلامت گفت: 
حق بیمــه ۵ دهــک اول جامعه توســط دولت تقبل 
و پرداخت می شــود و افرادی که از گذشته نیز تعیین 
دهک نشــده باشــند می توانند به مدت یک ماه بیمه 
رایــگان دریافت کنند. دکتر جمشــید شــایانفر بیان 
کرد: در ســازمان بیمه ســلامت ۴۵ میلیون نفر بیمه 
شــده تحت پوشــش هســتند که در قالب ۴ صندوق 

بیمه ای بیمه شده هستند. ۲۰ میلیون نفر بیمه شدگان 
روســتایی هســتند که به صورت رایگان توسط دولت 
بیمه شــده اند. کارمندان دولــت و خانواده های آنها با 
جمعیت ۵ میلیون نفر براساس قانون باید ۷ درصد حق 
بیمه را پرداخت کنند که ۲ درصد توسط خودشان و ۵ 
درصد آن توسط دولت و دســتگاه بیمه گذار پرداخت 
می شــود.وی افزود: بازنشســتگان به جای پرداخت 

۲ درصد، ۱/۷ پرداخــت می کنند. گــروه دیگر تحت 
پوشش بیمه شــامل مددجویان بهزیستی، مددجویان 
کمیته امــام )ره(، خانواده هــای شــهدا و ایثارگران، 
طلاب و روحانیون مشــغول به تحصیل، اتباع خارجی 
و دانشجویان می شود. همچنین ۱۷ میلیون نفر از افراد 
که بیمه گذار ندارند و در شــهرهای بــا جمعیت بالای 
۲۰ هزار نفر زندگی می کنند. ایــن گروه باید حق بیمه 

خودشان را پرداخت نمایند.وی در یک برنامه رادیویی 
ادامه داد: حق بیمه ۵ دهک اول جامعه توســط دولت 
تقبل و پرداخت می شــود که براســاس ارزیابی وسع 
صــورت می گیرد. افــراد بــدون مراجعه به ســامانه، 
اطلاعات ۵ دهــک اول جامعــه از وزارت رفاه دریافت 
شده و بیمه شــده اند. افرادی که در دهک های ۶ تا ۱۰ 

قرار دارند میزان مشارکت امسال کاهش یافته است. 

بیمه

خریدار  رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیت نظام آمــوزش و پــرورش با تاکید 
بر اینکه فقــط آزمون خردادمــاه در ایجاد 
»ســابقه تحصیلی« دانش آمــوزان ملاک 
عمل قــرار می گیرد، گفــت: دانش آموزان 
پایه های دهم و یازدهم اگر بیمار شــده  یا به 
هر دلیلی نتوانند در آزمون شــرکت کنند، 
فرصت »ترمیــم نمره« بــرای آن ها وجود 

دارد اما برای پایه دوازدهم اینطور نیست.
 بنابر اعلام مرکــز اطلاع رســانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش و پرورش؛ محســن 
زارعی - رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین 
کیفیت نظام آمــوزش و پــرورش در ویژه  
برنامه »مدرســه قوی ایران قوی« با تاکید 
بر اینکه فقــط آزمون خردادمــاه در ایجاد 
»ســابقه تحصیلی« دانش آمــوزان ملاک 
عمل قرار می گیرد، اظهار کرد: تمام تلاش 
دانش آموزان باید این باشــد که در آزمون 
خردادماه توفیق داشته و نمره لازم را کسب 
کنند اما در عین حال نگران نباشند چرا که 
دانش آموزان پایه های دهــم و یازدهم اگر 
بیمار شــده  یا به هر دلیلی نتوانند در آزمون 
شــرکت کنند، فرصت »ترمیم نمره« برای 
آن ها وجــود دارد و می توانند در نوبت های 
خردادماه ســال های بعــد در قالب ترمیم، 

درس خود را دوباره امتحان دهند.
وی ادامــه داد: امــا دانش آمــوزان پایــه 
دوازدهم، توجه داشته باشــند نمره ای که 
در هر درس در خردادمــاه تولید می کنند، 
ملاک ایجاد »سابقه تحصیلی« آن ها خواهد 
بود؛ لذا حتی اگــر »غیبت« آن ها موجه هم 
باشد فرصت را از دســت داده و از آن درس 
نمره »صفر« می گیرنــد و وقتی این صفر به 
تراز تبدیل می شود، تراز آن ها منفی شده و 

دانش آموز ضرر می کند.
عضــو شــورای معاونــان وزارت آموزش 
و پــرورش در ادامــه بــا تاکید بــر اینکه 
 دانش آموزان در همه دروس ایجاد سابقه را 
داشته باشند به ویژه دروسی که دارای سهم 
و ضرایب بیشتری در کنکور هستند، اظهار 
کرد: دروس عمومــی صرفا در آزمون نهایی 
سابقه تولید می کند، بنابراین دانش آموزان 
به دروس عمومی برای ایجاد ســابقه بیشتر 

توجه داشته باشند. 
وی در ایــن برنامه گفــت: بــرای آزمون 
سراســری ۱۴۰۳ نیز مبنــای ۵۰ درصد 
تاثیر قطعی معدل فقط برای پایه دوازدهم 
اســت و دهم و یازدهــم برای ســال های 
بعدی است؛ یعنی نیازی نیست دهمی ها و 
یازدهمی ها امسال ایجاد سابقه کنند؛ فقط 
دوازدهمی ها باید سابقه را داشته باشند اما 
دهم و یازدهمی ها همزمان می توانند برای 
سال های بعد خود ایجاد ســابقه تحصیلی 

کنند.
زارعی با اشاره به سختی یا آسانی امتحانات 
نهایی، تصریــح کرد: اینکــه دانش آموزان 
الزاما در محل تحصیل و مدرســه خودشان 
آزمون را نمی دهند، ممکن اســت شــبهه 
ســختی امتحان را به ذهن متبادر کند اما 
مدرســه ای که امتحانات نهایی برپا خواهد 
شد، همانند ســایر مدارس اســت و کادر 
و عوامل اجرایــی نیز معلمان هســتند لذا 

تغییر فضا و کادر مدرســه ممکن است رخ 
دهد اما ســعی بر این است که محل آزمون، 
محلی باشد که علاوه بر ایجاد آرامش برای 
دانش آموزان، فضــای اســتاندارد لازم از 
لحاظ نور کافــی، تهویه گرما و ســرمایش 
مناسب ، صندلی مناسب و غیره تعبیه شود 
تا دانش آمــوزان در کمــال آرامش آزمون 

دهند.
وی با تاکید بــر این که طراحــی آزمون به 
صــورت هماهنگ کشــوری خواهــد بود 
یادآور شــد: در آزمون های داخلی معلمان 
طراحی ســوالات امتحانی را بر عهده دارند 
که دانش آموزان با این شــیوه طراحی آشنا 
هستند و از این نظر که با این شیوه طراحی 
سوال انس گرفته اند احســاس راحت تری 
دارند؛ لذا مشخص اســت که امتحان نهایی 
به دلیل آن که برایشــان ناشــناخته است، 
بپرسند چه نوع ســوالی در امتحان خواهد 
آمــد و این خــود ایجاد اســترس و نگرانی 
می کند که بخشــی از ایــن نگرانی طبیعی 

است.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظــام آموزش و پــرورش در ادامــه گفت: 
این تضمین را می دهم کــه مبنای طراحی 
سوالات آزمون، کتاب درسی است. طراحان 
آزمون ها مکلفند در چارچوب کتاب درسی 
ســوال طراحی کنند و خــارج از کتاب ها 
ســوالی طرح نخواهد شــد؛ چرا که کتاب 
درســی در سراسر کشــور مبنای تدریس 
معلمان است لذا نیازی نیست دانش آموزان 
به کتاب های کمک آموزشــی  یا موسسات 
کمک آموزشــی و غیر کلاس درسی خود 

مراجعه کرده  یا معلم خصوصی بگیرند.
وی افــزود: همچنین به طراحان ســوالات 
تاکید می کنیم از طراحی ســوالات پرتکرار 
سال های قبل، جزوات و کتب کمک درسی 
پرهیز کننــد و این امر رصد می شــود تا به 
هیچ عنوان مشابهت ســوال با کتب کمک 

آموزشی و جزوات نداشته باشیم.
زارعی در ادامه به دانش آموزان توصیه کرد 
به جای آن که صرفا بــه کلیدواژه های مهم 
و نکات مهم کتاب پرداختــه و تنها آن ها را 

بخوانند، مفاهیم کتاب را یاد بگیرند چرا که 
در آزمون نهایی یادگیری و فهم دانش آموز 
مبنای سوال و ارزشیابی اســت؛ به عبارت 
دیگر اگــر دانش آموزی مطالــب کتاب را 
خوب بیامــوزد، به راحتی از پس ســوالات 

نهایی برخواهد آمد.
وی با اشاره به سطح ســوالات آزمون های 
نهایی، گفت: این در حالیست که سوالات در 
سطح کتاب درسی و رده سنی دانش آموزان 
طراحی می شــود. همچنین دانش آموزان 
هیچ بخشــی از کتاب را حذف نکنند برای 
خواندن، چرا که از تمام کتاب های درســی 

سوال طرح می شود.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش و پرورش همچنین از معلمان 
خواست تا حتما در تدریس خود یادگیری 
را مبنای عمل قرار دهنــد و در آزمون های 
داخلی نیز صرفا به ســطح دانش بســنده 
نکرده و تنهــا کلیدواژه ها را نپرســند بلکه 
سطحی بالاتر که همانا یادگیری و فهم است 
را ملاک پرسش های خود قرار دهند؛ رعایت 
این نکات می توانــد موفقیت در آزمون های 
نهایی را برای دانش آموزان در پی داشــته 

باشد.
وی در ادامــه درخصــوص تضمین امنیت 
آزمون هــای نهایی و شــایعات لــو رفتن 
ســوالات نیز اظهــار داشــت: آزمون طی 
ســه مرحله طراحــی، اجــرا و تصحیح و 
نمره گذاری برگــزار می شــود. در مرحله 
طراحی؛ طراحان سوال در فضای قرنطینه 
کار طراحی آزمــون را انجام می دهند یعنی 
از ابتدای طراحی تا پایان ســاعت آزمون در 
فضای قرنطینه به ســر می برند و این برای 

اولین بار در کشور اجرا شده است.
عضــو شــورای معاونــان وزارت آموزش و 
پرورش ادامــه داد: پس از اتمــام طراحی 
سوالات، فایل سوالات به صورت رمزنگاری 
شده به روسای اجرایی سراسر کشور ارسال 
می شود و کد و رمز ســوالات دقایقی قبل از 
آغاز امتحان به روســای حوزه اجرا ارسال و 
تا زمان تکثیر ســوالات نیز برای جلوگیری 
از لو رفتن، اتاقی تعبیه شــده تحت عنوان 

قرنطینه آزمون که آن جــا یکی از همکاران 
نیم تا یک ســاعت باز هم قرنطینه شده و در 
این مدت دسترسی به هیچ وسیله ارتباطی 

نخواهد داشت. 
وی با تاکیــد بــر امنیت کامــل برگزاری 
آزمون های نهایی گفــت: فایلی که رییس 
حــوزه دریافــت و بارگــذاری کــرده در 
سیســتمی که آفلاین و وصل بــه اینترنت 
نیست، در اختیار همکار قرنطینه شده قرار 
می گیــرد و بعد رمز در قالــب فرمی به اتاق 
منتقل و ســپس می توانند سوالات را تکثیر 

کند. 
زارعی، افزود: ســوالات دوباره بسته بندی 
و پلمــب و در نهایت در انظــار عمومی و با 
تایید دانش آمــوزان درب های پاکت ها باز و 
سوالات پخش می شــود لذا تا لحظه ای که 
پاکت باز نشود، به جز افرادی که در قرنطینه 
هستند، هیچ کســی از آن باخبر نیست. به 
هیچ وجه امکان ندارد کســی بتواند قبل از 
آغاز امتحان به ســوالات دسترسی داشته 

باشد.
وی با بیــان اینکه به دانش آمــوزان موکدا 
گفته می شود هیچ وســیله ارتباطی با خود 
به جلســه امتحان نیاورند، اظهــار کرد: در 
صورت کشف وسیله ارتباطی به شدت با فرد 
برخورد می شود و برابر قانون نیز هیات های 
بدوی و تجدید نظر تشــکیل و دانش آموز از 
یک تا چنــد آزمون و حتی تــا چند نوبت از 

حضور در آزمون محروم می شود.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش و پرورش با اشــاره به اغواگری 
برخی کلاهبرداران گفت: قرار نیست هیچ 
ســوالی قبل از امتحان لو بــرود لذا مراقب 
کلاهبــرداران باشــید چرا که ســوالات تا 
ساعت برگزاری آزمون، به دست هیچ کسی 

نمی رسد.
وی با بیان اینکــه پاســخ برگ ها برای هر 
فردی شخصی سازی شده است، گفت: بعد 
از اتمام آزمون بارگذاری در ســامانه انجام 
و پاســخ برگ ها برای توزیع در بین دبیران 
سراســر کشــور به صورت تصادفی توزیع 
می شــود. هر برگــه دو بار کامــل تصحیح 

می شود به طوری که دو مصحح در دو مکان 
مختلف کشــور این کار را انجام می دهند و 
نمرات توســط ســامانه جمع می شــود تا 

خطای انسانی کاهش یابد. 
زارعی در ایــن برنامه، گفــت: اگر مغایرتی 
بین نمرات دو مصحح دیده شــود، برگه به 
مصحح سوم ارجاع داده می شــود و اگر باز 
هم مغایرت وجود داشــته باشــد برگه به 
چرخه تصحیــح بازمی گردد لــذا حقی از 
دانش آموزان تضییع نمی شــود و ما این را 

ضمانت می کنیم.
وی ادامه داد: ممکن اســت در محل آزمون 
فــردی وســیله ای را بدون اینکه کشــفی 
صورت گرفته باشــد ســر جلســه برده و 
توســط آن تصویری از برگه سوالات تهیه 
و برای شبکه های ســودجو ارسال کند که 
احتمال ایــن کار صفر نیســت و این تقلب 
است و هر کســی این کار را کرده بلافاصله 
شناســایی می شــود؛ چرا که پاسخ برگ ها 
شخصی سازی شده اســت و بلافاصله حوزه 
شناســایی و با دوربین ها و عوامل حوزه نیز 
متخلف شناسایی می شــود، همچنین باید 
گفت که از هر پیشنهادی که ضریب امنیت 

را بالا ببرد استقبال می کنیم.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش و پرورش با اشــاره به آخرین 
مصوبات ستاد آزمون گفت: در جلسه برگزار 
شده دستور جلســاتی داشــتیم از جمله 
دســتگاه های امنیتی بــا محوریت وزارت 
کشــور کار تامین امنیت آزمون ها را دنبال 
خواهند کرد و در اســتان ها و شهرستان ها 
نیز با تشکیل شــورای تامین این امر دنبال 

می شود.
وی افزود: مقرر شــد پایداری اینترنت برای 
حوزه های تصحیح در دستور کار قرار گیرد. 
قرار است این آزمون تمام الکترونیک برگزار 
شــود یعنی دیگر کاغذی در کار نباشــد و 
برای ایــن امر از مرحله احــراز الکترونیکی 
تا پاســخگویی و تصحیح و اعــلام نتیجه 
الکترونیکی شــود. احراز هویت هم اکنون 
به صورت الکترونیکی انجام می شــود ولی 

تصحیح نیمه الکترونیک است. 
عضــو شــورای معاونــان وزارت آموزش و 
پرورش، ادامه داد: کاغذ کماکان در جریان 
و نیروی انسانی نیز دخیل است اما در تمام 
الکترونیک همــه این ها حذف می شــود. 
لازمه این کار ایجاد حوزه های استانداردی 
اســت که یکــی از مصوبات این بــود که تا 
سال ۱۴۰۷ مراکز آزمون اســتاندارد تمام 
الکترونیک در کشــور برای تمــام مناطق 
راه اندازی شــود تا تمامی آزمون ها از جمله 

آزمون نهایی را پشتیبانی کند. 
وی با اشاره به فضاهای برگزاری آزمون های 
نهایی گفت: مقرر شد فضاهای موجود برای 
اینکار متناسب سازی شود و جاهایی که فضا 
نیســت، کار احداث و راه انــدازی آن آنجام 

شود.
زارعــی در پایــان از خانواده ها خواســت 
استرســی به فرزندان وارد نکنند و در عین 
حال گفــت: دانش آمــوزان تا پایان ســال 
تحصیلی در کلاس ها حضــور یابند و حتی 

یک روز را از دست ندهند.

خریدار  مدیرکل نقشــه برداری زمینی 
و بنیادی ســازمان نقشــه برداری کشور از 
شناســایی ۲۵۴ پهنه فرونشست زمین در 

کشور خبرداد.
 عبدالرضا ســعادت در نشســت تخصصی 
»تلفیق کاهش ریسک سوانح در برنامه های 
توســعه ای که ازسوی پژوهشــکده سوانح 
طبیعی و کرسی یونسکو در مدیریت سوانح 
طبیعی برگزار شــد، به ارائه گزارشــی در 
خصوص نقــش داده های مکانی و توســعه 
شــبکه های مبنایــی در کاهش ریســک 
ســوانح در کشــور و مدیریــت مخاطرات 
طبیعی پرداخت و گفت: امروزه در مواجهه 
با افزایــش مخاطرات و خســارات جانی و 
اقتصادی ناشی از آن، بســیاری از کشورها 
چهارچوب هــای خــود را بــرای مدیریت 
ریســک مخاطرات توســعه داده اند که در 
این زمینه، داده های مکانی و فن آوری های 
مربوطه یــک عنصر الــزام آور حیاتی برای 

مراحل مختلف چرخه مدیریــت بحران از 
قبیل پیشگیری، آمادگی، مقابله و بازسازی 

است.
رئیس کمیتــه میدریت بحران ســازمان 
نقشه برداری کشور اضافه کرد: دولت ها در 
مواجه با مخاطرات طبیعی، معمولا ســعی 
می کنند چهارچوب هایی را درنظر بگیرند. 
این چهارچوب ها روش های کلی هســتند 
و دولت ها باید بر اســاس شــرایط کشــور 
خودشان از آنها اســتفاده کرده و به تکمیل 

آن بپردازند. 
در این شــرایط وقتی یک خطــری رخ می 
دهد اولین سوال این است که این مخاطره 
در کجا اتفــاق افتاده اســت؟در واقع مکان 
عنصر مهمی در مدیریت مخاطرات اســت 
و در روش های مدیریت بحــران نیز باید به 

مکان توجه شود.
وی در ادامــه بــه نکاتــی در خصــوص 
فن آوری های مکان محور از جمله مختصات 

و موقعیــت عــوارض، پایــش تغییــرات، 
مدیریت، تجزیه وتحلیل داده ها اشــاره و بر 
اهمیت دقت تطابق اطلاعات پایگاه داده با 

واقعیت تأکید کرد.
مدیرکل نقشــه برداری زمینــی و بنیادی 
سازمان نقشــه برداری کشــور همچنین 
به چنــد مــورد از اقدامــات صورت گرفته 
توسط سازمان نقشــه برداری از جمله تهیه 
نقشــه های مناطق تحت تأثیر ســیلاب و 
اطلس های برآورد میزان خسارت و تخریب 
در مناطق زلزله زده، پایــش پدیده ریزگرد 
در کشــور و تعیین کانون انتشــار، پایش 
تغییــرات زمانی پدیده ریزگرد در کشــور، 
تهیه نقشه های ریســک مخاطرات، توسعه 
شــبکه های پایش حرکات پوسته زمین و 

پیش نشانگر زمین لرزه و غیره اشاره کرد.
وی با توجه به اهمیت مخاطره فرونشســت 
در کشــور، پایش تغییرات ارتفاعی پوسته 
زمین در کشــور را مورد بررســی قرار داد و 

گفت: بر اساس پایش های انجام شده ۲۵۴ 
پهنه فرونشســت زمین در کشور شناسایی 

شده است.
ســعادت با اشــاره به نقش داده های مکان 
محــور در چرخــه مدیریت بحــران ادامه 
داد: در بخش اول که پیشــگیری نام دارد، 
تجزیه و تحلیل مخاطــرات، ارزیابی میزان 
آســیب پدیری و اولویت بندی طرح های 
کاهش مخاطرات قــرار دارد. در بخش دوم 
که آمادگی نــام دارد، راهبــری طرح های 

اضطراری، انجام تمرینات محیطی مناسب 
و توسعه شــبکه های هشدر ســیع و پایش 
اطلاعات مهم است. در بخش سوم که مقابله 
است؛ پشتیبانی و مدیریت حوادث، تامین 
داده های مــورد نیاز اتــاق مدیریت بحران 
در نظر گرفته می شــود و در بخش آخر هم 
که بازســازی نام دارد، ارزیابی خســارت، 
اولویت بندی فعالیت های بازسازی، برآورد 
میزان منابع مورد نیاز و نظارت بر پیشرفت 

فعالیت ها جای می گیرد.

 یک ماه بیمه رایگان برای افرادی که تعیین دهک نشده اند
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در آستانه برگزاری در اردکان منتشر شد
 پیام دبیر جشنواره بین المللی تئاتر کودک

 و نوجوان به این رویداد
امیر مشهدی عباس دبیر بیست و هشتمین جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان در آستانه برگزاری این رویداد نمایشی پیامی منتشر 
کرد. به نقل از روابط عمومی بیســت و هشتمین جشنواره تئاتر کودک 
و نوجوان اردکان، امیر مشهدی عباس در آســتانه برگزاری جشنواره 

بیست و هشتم تئاتر کودک و نوجوان پیامی را منتشر کرد.
در متن پیام دبیر جشنواره آمده است:

»به یاد کودکان مظلوم غزه و تمام کــودکان و نوجوانان مظلوم جهان 
برای خوب تر زیستن با تئاتر اندیشــیدن را تجربه می کنیم، اینجاییم 
تا با تئاتر، زندگی را تمرین کنیم! با تمام دشــواری ها، تلخی ها، رویاها 
و زیبایی هایش. ما تنها نیســتیم! صحنه، خیال، بــاور و زیبایی همراه 
ما هســتند تا با رنگ و نور، کلام و حرکت، تصویر و تصــور، جلوه ای از 
فردا را بســازیم با امید و به زیبایی. با سپید و ســبز، بال های خیال مان 
را رنگ آمیزی کنیم تا پرنده زیبای خوشــبختی در قله دوستی و صلح 
آشیانی همیشگی بسازد.ما کنار هم هســتیم در جهان بزرگ و روشن 
تئاتر تا با هم و برای کودکان و نوجوانان ایران و جهان، فردا را روشــن تر 
کنیم. پروردگار مهربــان یاری گر ما در این راه بــس خطیر خواهد بود 
تا با میزبانــی صمیمانه مردم خوب اردکان، ایــن رویداد عظیم در قاب 

خاطرات تئاتر کودک و نوجوان ایران ماندگار شود.«
بیست و هشتمین جشــنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان با شعار 
»تئاتر، تمرین ناب زندگی« و با هدف تقویت همدلی و همراهی، رشــد 
آگاهی و اعتماد به نفس فرزندان ایران زمین از طریق نمایش، به دبیری 
امیر مشهدی عباس، اسفند ماه ســال ۱۴۰۲ در شهر تاریخی اردکان 

یزد برگزار می شود.

کارگردان نمایش مطرح کرد
چرا »دیوار« متوقف شد؟

اجرای نمایش »دیــوار« به کارگردانــی عرفان قوهســتانی در تالار 
فرهنگ متوقف شــده و کارگردان نمایــش در انتظار پاســخ و اقدام 

اداره کل هنرهای نمایشی برای تغییر این وضعیت است.
عرفان قوهستانی نویسنده و کارگردان نمایش »دیوار« که از ۲۳ بهمن 
در تالار فرهنگ روی صحنــه رفت، درباره وضعیــت پیش آمده برای 
اجرای این اثر گفت: در شــب دوم اجرای »دیوار«، بچه های گروه با من 
تماس گرفتند و گفتند که نمایش توقیف و بلیت فروشی اجرا در سایت، 
بسته شده است. این در حالی است که حدود ۲۰۰ نفر برای ۳ روز بعدی 

اجرا بلیت رزرو کرده بودند.
وی اظهار کرد: در حین اجــرای یک تئاتــر، رخ دادن چنین اتفاقاتی 
زیبا نیســت؛ اینکه یک نمایش مجوز اجرا از شورای نظارت و ارزشیابی 
اداره کل هنرهای نمایشــی را دارد ولی در همــان روزهای اول، اجرای 
نمایش متوقف شــود. پیگیری های متعددی را انجام دادم ولی پاســخ 

شفاف و مشخصی درباره چرایی این اتفاق به من داده نشده است.
قوهســتانی با بیان اینکه بچه تئاتر است و خاطرات کودکی اش به تئاتر 
و جشنواره های اســتانی و فجر باز می گردد، یادآور شد: متاسفانه تالار 
فرهنگ نیز کم لطفی داشت و در بخش فنی همراهی و همکاری مناسب 
را با نمایش »دیوار« نکرد. دوســتان تالار فرهنگ نور مناسب برای اجرا 
را در اختیار ما قــرار ندادند. ضمن اینکه موکتــی را گروه نمایش آقای 
کوشــک جلالی در صحنه ســالن نصب کرده بود که این موکت مانع 

جابه جایی و حرکت دکور ما می شود.

کارگردان »دیوار« تاکید کرد: سبک نمایش »دیوار« موزیکادرام است. 
یکی از نکاتی که به ما گفته شــد این بود که هم عنوان موزیکادرام و هم 

سبک نمایش را تغییر دهیم که من تغییراتی را در اجرا اعمال کردند.
وی تصریح کرد: مدیرکل هنرهای نمایشــی قول مســاعدت دادند که 
مشکل برطرف و اجراها از سرگرفته می شود. منتظر پاسخ مدیران برای 

رفع توقیف و از سرگیری اجرای عمومی »دیوار« هستیم.
در خلاصه داســتان نمایش »دیوار« آمده اســت: »در شــهر پاریس 
درگیری های شــدیدی به وجود آمده و ۲ گروه در حال جنگ هستند. 
میکاییل و ســارا در یکی از محله های پاریس و در انتهای کوچه ای بن 
بســت زندگی می کنند که به مرکز نزاع تبدیل شــده است. در یکی از 
شــب ها که درگیری شــدیدی اتفاق افتاده، فردی ناشناس در همان 
کوچه مورد اصابــت گلوله قــرار می گیرد و می میــرد. در همان زمان 
دختری به نام حنا برای پنهان شدن وارد خانه می شود. سارا و میکاییل 
تصمیم می گیرند که خود را به جای آن فرد ناشناس و حنا، جا بزنند که 

به درد سر می افتند ... .«
زهرا اسدی، کاوه توکلی، سارا ســیبی، جلال سعیدی، جلال تبریزی، 
محمد مهدی غروی، مرتضی رضایی، یاشــار خمســه، سعید قبادی، 
ملیکا نوش بلاباد، نــدا طاهری، مرضیه ابراهیمــی، پرنیا فضلی خانی، 
فاطمه کریمی، امیر حســین جعفری، مهشید صارمی، نگین هریسی، 
رهام کرمــی و عرفان قوهســتانی در نمایش »دیوار« بــه ایفای نقش 

می پردازند.

در نقش یک کهنه سرباز جنگ
وه »راهزنان شکر« می شود ویل اسمیت وارد گر

ویل اسمیت در اکشن »راهزنان شــکر« در نقش یک کهنه کار جنگ 
عراق بازی می کند.

 ویل اســمیت با بازی در نقش اصلی فیلم مهیج اکشن »راهزنان شکر« 
یک فیلم متفاوت دیگری در فهرست پروژه های خود قرار داده است.

این تریلر که با اقتبــاس از کتاب چاک هوگان با عنوان »شــیاطین در 
تبعید« ساخته می شود، درباره یک کهنه ســرباز جنگ عراق است که 
با گروهی از سربازان قدیمی متحد می شــود تا سهمی در تجارت مواد 
مخدر در بوستون به دست آورد. هوگان که نویسنده فیلمنامه »شهر«، 
»فشــار« با همکاری گی یرمو دل تورو و »۱۳ ساعت« است، فیلمنامه 
این فیلم را بر مبنای رمان خودش که ســال ۲۰۱۰ منتشر شد، نوشته 

است.
آخرین فیلم مهم ویل اسمیت »آزادی« ســاخته آنتوان فوکوآ درباره 
برده داری بود که پس از جنجال ســیلی زدن وی در اســکار با شکست 
مواجه شــد. وی چهارمین فیلم از مجموعه »پســران بد« را در دست 
ســاخت دارد که هنوز در حال تولید اســت و علاوه بر آن در دنباله ای 
برای فیلم زامبی »من اســطوره هســتم« بازی می کند که قرار است با 
مایکل بی جردن همبازی شــود و اســمیت دوباره نقش خود را از این 
فیلم بازی کند.اســمیت و جان مونه تهیه کننده این فیلم برای »وست 
بروک استودیوز« هستند.ساخت فیلم »راهزنان شــکر« اولین بار در 

سال ۲۰۱۳ توسط یونیورسال اعلام شده بود.
هنوز کارگردانی برای ساخت این فیلم انتخاب نشده و امتیاز آن در بازار 

جشنواره فیلم برلین ارایه می شود.

قاب

در چهارمین نشســت پژوهشی جشــنواره موسیقی 
فجر موضوع »تکثرگرایی و ذائقه شــنیداری نسل نو« 
با حضور مســعود کوثری از مدرســان دانشگاه تهران 

بررسی شد.
 به نقل از روابط عمومی جشــنواره موســیقی فجر، در 
چهارمین نشســت پژوهشی ســی و نهمین جشنواره 
بین المللی موســیقی فجر، مقوله »تکثرگرایی و ذائقه 
شنیداری نسل نو« توسط مســعود کوثری پژوهشگر 
ایرانی حوزه ارتباطات، فرهنگ، موســیقی و توسعه، 
اســتادیار و مدیر گروه ارتباطات اجتماعی دانشــگاه 

تهران مورد بررسی قرار گرفت.
کوثری ســخنان خود را با موضوع »تکثرگرایی و ذائقه 
شنیداری نسل نو« آغاز کرد و در سخنانی گفت: مساله 
مهمی که باید به آن توجه کرد، مساله فضای شنیداری 
است که هرچه را می شــنویم از صدای بوق ماشین ها 

تــا موســیقی آسانســور را در برمی گیرد. 
مهم است، بدانیم در ســبد شنیداری مردم 
چه چیزی وجــود دارد؟ آیا تکثــر دارد؟ آیا 
نســل های مختلف از پیر تا جوان را پوشش 
می دهــد؟ مــا در جامعه ای که متشــکل از 
نسل هاســت، زندگی می کنیــم و هرکس 
ذایقه خودش را دارد. منظور بنده نه گسست 

نسل ها بلکه تکثر نسل هاست.
وی درباره تکثرگرایــی با بیان مثالی ادامه داد: شــما 
نمی توانید در جاده و در زمان رانندگی سمفونی گوش 
کنید و در آن غرق شــوید و در واقع به موســیقی نیاز 
دارید که ذهن شــما را درگیر نکند. اینجــا باید درباره 
تکثرگرایی صحبت کنیم. این ها مســایلی اســت که 
نشان می دهد یک نوع موسیقی برای ما کافی نخواهد 

بود؛ حتی اگر آن موسیقی برای ما محترم باشد.

ایــن اســتاد دانشــگاه در بخــش دیگری 
از ســخنانش گفت: چــه بخواهیــم و چه 
نخواهیم شــکل مصرف موسیقی در جوانان 
عوض شده و ســلیقه ها متفاوت شده است. 
این در حالی اســت که به موســیقی سنتی 
توجه چندانی نمی شــود. این واقعیتی است 
که همه ما از مســؤولان فرهنگــی گرفته تا 
متولیان تولید موســیقی باید آن را بپذیرند. درســت 
است که سیاست های فرهنگی همیشه و در همه حال 
اعمال می شود اما جلوی تکثر را نمی توان گرفت و من 
انتظار دارم که همه ما این تکثر را به رسمیت بشناسیم.

کوثری همچنین اضافه کرد: جایگاه موســیقی ما در 
جهان باید شناخته شــود. نباید فقط با یک ژانر جایگاه 
خود را تعریف کنیم. ما نیاز به به روز رسانی داریم. شما 
آقای کیهان کلهر را ببینید که با کمانچه چه می کند و 

چگونه مخاطب خارجی را جذب کرده است.
چهارمین نشســت پژوهشــی جشنواره ســی و نهم 
موسیقی فجر در برنامه زنده گفت وگوی ویژه فرهنگی 
»رادیو گفتگو« شــامگاه ۲۶ بهمن  ماه ســاعت ۲۰ با 
اجرای مهدی امین فروغی به عنوان مجری کارشناس 

برگزار شد.
ســی ونهمین جشــنواره بین المللی موســیقی فجر 
به همت دفتر موســیقی معاونت امــور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، توسط انجمن موسیقی ایران 
با همکاری بنیاد رودکی به دبیری رضا مهدوی از ۲۳ تا 
۲۸ بهمن، امسال در بخش های رقابتی )جایزه باربد( و 
غیررقابتی همزمان در تهران و ۱۴ استان دیگر در حال 
برگزاری اســت و جایزه ترانه،  جایزه موسیقی و رسانه، 
بخش سرود و نشســت های پژوهشی برنامه های دیگر 

این دوره است.

موسیقی

خریدار  چهارمیــن روز ســی و نهمین 
جشــنواره بین المللی موســیقی فجر شب 

شلوغی برای علاقمندان به موسیقی بود.
چهارمیــن روز ســی و نهمین جشــنواره 
بین المللــی موســیقی فجــر در تالار های 
مختلــف اجرا های موســیقی اجرا شــد 
و می تــوان گفــت شــب شــلوغی برای 

علاقمندان به موسیقی بود.
 محســن یگانه خواننده نام آشــنای پاپ 
کشورمان شــامگاه پنجشــنبه ۲۶ بهمن 
اجرا های چهارمین شب جشنواره سی و نهم 
موسیقی فجر در بخش پاپ را طی دو سانس 
پیاپی در ســاعت ۱۹ و ۲۲ با استقبال بسیار 
زیاد هوادارانــش در ســالن ۱۵۰۰ نفری 

فرهنگسرای بهمن تهران روی صحنه برد.
در ابتدای این کنســرت محســن یگانه با 
اجرای یکــی از آثار قدیمی خــود با عنوان 
»نباشی« که ۱۳ سال از انتشار آن می گذرد 
روی صحنــه آمد و مــورد تشــویق ممتد 

طرفداران خود قرار گرفت.
این خواننده پاپ اجرای خــود را با قطعات 
»خیال تو« و »درکم کــن« ادامه داد. »فکر 
تو«، »ندارمت« دیگر قطعاتی بودند که این 
خواننده پاپ برای اجرای خود انتخاب کرد؛ 
او در ایــن قطعات علاوه بــر خوانندگی، به 

نوازندگی گیتار نیز پرداخت.
یگانه در ادامه پس از اجــرای قطعات »باور 
کنم« و »زندگیم ســوخت«، یکــی از آثار 
خاطره انگیز و قدیمی خــود با عنوان »آخه 
دل مــن« را روی صحنه اجــرا کرد؛ اجرای 
این قطعه با اســتقبال افراد حاضر در سالن 
فرهنگ سرای بهمن مواجه شــد و آن ها با 
هم خوانی خواننده محبوب خود را همراهی 

کردند.
از تماشــایی ترین لحظــات ایــن اجــرا، 
بازخوانی قطعه معروف »بهت قول می دم« 
بود که رکورد تماشای آن در یوتیوب از ۲۰۰ 

میلیون بازدید عبور کرده است.
در حالــی که یگانــه و گــروه همراهش در 
میزانســن و چیدمانــی مشــابه ویدئوی 
معروف شــان روی صحنــه حاضر شــده و 
قطعه »بهت قول میدم« را اجرا می کردند، 
حاضران در ســالن با شــور و حال ویژه ای 
آن ها را بــا هم خوانی این قطعــه، همراهی 

می کردند.
یگانه در اجرای »نشــکن دلمــو« که یکی 
دیگــر از قطعــات محبــوب او محســوب 
می شــود نیز نوازندگــی گیتــار را در کنار 
اعضای گروه نوازندگان خود برعهده داشت.

محســن یگانــه پــس از اجــرای قطعات 
»هوایــی«،  »وابســتگی«،  »نمیشــه«، 
»اســکله«، »بمــون« و همچنیــن »رگ 
خواب«، »درندشت«، و »موهات«، با اجرای 
یکی دیگر از قطعــات محبوب خود با عنوان 
»سکوت« و همراهی و تشویق طرفدارانش، 
کار خود را در چهارمین شــب از اجرا های 
بخش پاپ سی و نهمین جشنواره موسیقی 

فجر در سالن فرهنگ سرای بهمن به پایان 
رساند.

ارکســتر موســیقی »چکاوک« به رهبری 
رضا شایســته و بــا حضــور خوانندگانی، 
چون محمــد رضاییان افــروز، محمدرضا 
تنهــا و امیر اســترکی قطعات عاشــقانه و 
خاطره انگیز موســیقی ملی ایران را به اجرا 
گذاشت. ارکســتر موســیقی »چکاوک« 
پیش از این هم تجربه حضور در جشــنواره 
موسیقی فجر را داشته است و این بار هم در 
جشنواره سی و نهم فجر توانست مخاطبان 

بسیاری را با موسیقی گل ها همراه کند.
»پشــیمانم«، »جلــوه بســتان«، »بهار 
جاویدان«، »سرگذشت«، »دوست دارم«، 
»آسمون کبود«، »با تو رفتم«، »زندگی«، 
»اشــکم دونه دونــه« و »گلــزار« از جمله 
قطعاتی بود کــه در این کنســرت به اجرا 

درآمد.
رضا شایســته رهبر ارکســتر موســیقی 
»چــکاوک« در ایــن کنســرت ضمــن 
خیرمقدم به حاضران در ســالن اظهار  کرد: 
امشب شــب خاصی برای من است؛ چرا که 
ارکستر چکاوک ۲۵ ســال می شود. صحنه 

موسیقی به هنرمند زندگی و امید می دهد.
این هنرمند افزود: هدف این ارکســتر زنده 
نگاه داشتن موســیقی فاخر ایرانی است و 
کار هایی که امشب شنیده شد، برای اولین 
بار در این ۴ دهه به روی صحنه رفته اســت. 
موسیقی ملی ما گنجینه باارزشی است که 
باید از آن صیانت شــود و نسل به نسل آن را 
بشنوند و لذت ببرند و فراموش نشود و هدف 
این ارکستر هم شــنیده شدن این آثار فاخر 

ایرانی است.
در چهارمین روز از برگزاری ســی و نهمین 
جشنواره بین المللی موســیقی فجر، تالار 
رودکی در ســانس اول میزبــان یک اجرا 
از ارکســتر »غفاری« به سرپرســتی امین 

غفــاری بود.این ارکســتر کــه اعضای آن 
کودکان و نوجوانان هســتند، راس ساعت 

۱۸:۳۰ اجرای خود را آغاز کرد.
ارکستر »غفاری« که تعداد اعضای آن بالغ 
بر سی نفر اســت، رپرتواری از آثار بزرگان 

موسیقی کلاسیک جهان را اجرا کرد.
موسیقی متن ســریال »بازی تاج و تخت« 
یکی از آثار مطرحی بود که توسط کودکان 

و نوجوانا ارکستر »غفاری« اجرا شد.
بایــد گفت یکــی از ویژگی هــای این اجرا 
نواختــن قطعات دشــوار بــا تنظیم های 
پیچیده توســط هنرمندانی بود که ســن 
و ســال کمی داشــتند؛ این درحالی است 
که معمولا ارکســتر کــودکان و نوجوانان 
ســازبندی های ســاده تری دارد و آثــار 
راحت تــری برای اجــرای آن هــا انتخاب 

می شود.
یکی دیگر از ویژگی های این ارکستر سطح 
کیفی اجرای سولیســت ها بود که همگی 

نوازنده ویلون بودند.
سانس دوم نوبت به »شب فضل الله توکل« 
رســید؛ هنرمندی که می توان او را آخرین 
بازمانده نســل طلایــی موســیقی ایران 

دانست.
این کنســرت با پخش مســتندی درباره 
فضل الله تــوکل و زندگی او آغاز شــد. این 
هنرمند پیشکســوت در بیوگرافی خود به 
بیان خاطراتی از گذشــته خود پرداخت و 
به مــوازات این اتفاق نریشــن کامل کننده 
توضیحات لازم درباره این استاد سنتور بود.

در ابتــدای برنامــه رضــا مهــدوی، دبیر 
جشــنواره روی صحنه رفت و درباره استاد 
توکل توضیحاتــی داد تــا او را کامل تر به 

مخاطبان معرفی کند.
او ضمــن تقدیر از حضــور ایــن هنرمند 
پیشــکوت امشــب یکــی از پدیده هــای 
موســیقی به تالار رودکی آمده است. او در 

رشــته اقتصاد تحصیل کرده، اما موسیقی 
را انتخــاب کرده تــا در دل مردم رســوخ 
کند. استاد اثری منتشــر نکرده اند، اما نرم 
و مخملــی می خواند. ایشــان می توانند با 
شش دانگ صدا هم بخوانند، اما با اشراف بر 
بم خوانی با دو دانگ صدا خواندن را انتخاب 

کرده اند.
مهدوی گفت: ســنتور مانند دیگر ســاز ها 
احساس را منتقل نمی کند، اما آقای توکل 
با مضراب هایی که می زند شــعر می سراید، 
وجه دیگر اســتاد اینکه، نسبت به موسیقی 
جهان بینی دارند و با خلاقیت از شــیوه گذر 

کرده اند و به مکتب رسیده اند.
در ادامه برنامه، فضل الله توکل با مشــایعت 
رضا مهدوی و فرزندش علیرضا توکل روی 
صحنه رفت. او ضمن ســلام به حضار گفت: 

امیدوارم امشب اجرا به دل شما بنشیند.
او در ادامه به نواختن قطعــه ای پرداخت و 

فرزندش با تنبک او را همراهی کرد.
توکل در بخشی از برنامه گفت: در کنار شما 

عزیزان بودن برایم مایه مباهات است.
وی در ادامه بــا مضراب های دلنشــینش 
خوانــدن و نواختن این اثر را آغــاز کرد. در 
ادامه فرزند او با نواختن پدر را همراهی کرد.

علــی زندوکیلــی خواننــده نام آشــنا و 
پرطرفدار موسیقی، با اجرای یک موسیقی 
تلفیقی از آثار عاشــقانه و محلی ایرانی شب 
درخشانی را با حضور پرشــور طرفدارانش 
برای پایتخت نشــینان رقم زد. اجرایی گرم 
در یک شــب بارانی با ترانه هــای ماندگار و 

خاطره انگیز.
زندوکیلــی در ابتدای اجــرای خود ضمن 
ســلام و خیر مقدم به حاضران در سالن در 
جملاتی کوتاه گفت: بســیار خوشحالیم با 
یک گروه موســیقی هنرمند امشب میزبان 

شما هستیم.
»جانانه«، »بهار شیراز«، »لالایی«، »عطر 

خاطره«، »آتــش در آب«، »بــاورم کن«، 
»فصــل پریشــانی«، »دنیــای بی رحم«، 
»روسری آبی«، »گل سرخ«، »برباد رفته«، 
»سکوت بی ســرانجام«، »گریه های من«، 
»زیباتریــن رویــا«، »بی تفاوتــی«، »چه 
زیبایی«، »لحظه شیرین« و »سقف کبود« 
از جملــه قطعاتی بود که در این کنســرت 
به اجرا درآمد و بســیار مورد استقبال قرار 

گرفت.
علــی زندوکیلی پیــش از این هــم تجربه 
حضور در جشنواره موسیقی فجر را داشته 
اســت. اجرای این برنامه با رهبری مجتبی 

ابوالقاسم پور برگزار شد.
چهارمیــن روز برگــزاری این رویــداد در 
فرهنگسرای ارســباران میزبان دو گروه کر 
»آوای نیایش« از تهــران و »مهر وطن« از 

کرمان بود.
در اولین بخــش گــروه »آوای نیایش« به 
سرپرســتی حســین محرمی بــه اجرای 

قطعات کلاسیک غربی و ایرانی پرداختند.
حسین محرمی، سرپرست این گروه گفت: 
جشنواره موسیقی فجر جدی ترین فرصتی 
اســت که برای حضور در آن قدم گذاشتیم. 
نگاه من به جشنواره موسیقی فجر به عنوان 
یک حامی است به ویژه برای گروه هایی که 

مستقل به فعالیت می پردازند.
در ســالن میلاد نمایشــگاه بین المللی دو 
اجرا حامــد محضرنیا و ناصــر زینلی روی 
صحنه رفت. حامد محضرنیا کنسرت خود 
در چهارمین شب ســی و نهمین جشنواره 
موســیقی فجر با قطعه »ممنونم« شــروع 
کــرد و بیان کرد: طی ۱۵ ســال گذشــته 
همه اجراهایم را با قطعه »ممنونم« شــروع 

می کنم تا همیشه قدردان لطف خدا باشم.
او با اجرای قطعه »بازی چشــمات« گفت: 
این قطعه جدیدترین کاری اســت که از من 
منتشر شده و خدا را شکر با استقبال خوبی 

هم روبرو شده است.
»مادر«، »نگاه آخر«، »من عاشقت بودم«، 
»تو بمون«، »شــب های دلتنگی«، »بوی 
بارون«، »شــب یلدا«، »قهرمــان ایرانی«، 
»تن ها نرو«، »ایران من« و »تماشــا نکن« 
از جملــه قطعاتی بــود کــه محضرنیا در 

کنسرتش اجرا کرد.
ناصر زینلی در چهارمین شب سی و نهمین 
جشــنواره بیــن المللی موســیقی فجر از 
ســاعت ۲۲ در ســالن میلاد نمایشگاه بین 

المللی به روی صحنه رفت.
این خواننده جوان، اجرایش در سالن میلاد 
را با ترک »با تو بارون« شــروع کرد و گفت: 
»امیدوارم امشب یک شــب باحال باشد و با 

حال خوب از این در بیرون بروید.«
»کاشکی بودی«، »دلبر ناب«، »بگو چند«، 
»نفس«، »همسفر«، »مجسمه«، »خودتو 
برســون«، »جنگل موهات« و »یه خبری 
شــده« قطعاتی بودند که ایــن خواننده در 

کنسرت خود اجرا کرد.

واقعیت بی توجهی به موسیقی سنتی را بپذیریم

لطفا برای تئاتر خیابانی یک خیابان بسازید! 
خریدار  برگزیده بازیگــری بخش تئاتر 
خیابانی چهل و دومین جشنواره بین المللی 
تئاتر فجــر خطاب به مدیران و مســؤولان 
فرهنگی تصریح کرد: لطفــا برای بچه های 
تئاتــر خیابانــی یــک خیابان بســازید و 

تحویل شان بگیرید.
میثــم ســرآبادانی نویســنده و کارگردان 
نمایش خیابانی »خاطرات یک مرده شور« 
که از شــهر تفرش در بخش تئاتر خیابانی 
چهل و دومین جشــنواره بین المللی تئاتر 
فجر اجرا شد، درباره وضعیت اجرای عمومی 
این اثر گفت: دوستان در جشنواره تئاتر فجر 
اجرای نمایش »خاطرات یک مرده شــور« 
را دوســت داشتند. ابتدا پیشــنهاد ما برای 
اجرای این اثــر در جشــنواره، کافه تریای 
مجموعه تئاتر شــهر بــود اما بــرای اینکه 
تفاوتــی میان گروه هــای تئاتــر خیابانی 
گذاشته نشود این امر میســر نشد و ما هم 
در مکانی کــه دیگر گروه ها اجرا داشــتند، 

اجــرا کردیــم. بعــد از پایان جشــنواره با 
مدیریت مجموعه تئاتر شــهر گفت وگویی 
داشتیم و ایشان صحبت حمایت از نمایش 
»خاطرات یک مرده شــور« بــرای اجرای 
عمومی در کافه تریای مجموعه تئاتر شــهر 
را مطرح کــرد.وی ادامه داد: هنوز همه چیز 
در حد حرف و صحبت اســت ولی امیدمان 
به این اســت که ســال ۱۴۰۳ نمایش را در 

کافه تریای تئاتر شهر اجرا کنیم.
سرآبادانی درباره موضوع و ایده »خاطرات 
یک مرده شــور«، توضیــح داد: ایــده این 
نمایش شــبیه دکمه ای بود که بعدا برایش 
یــک کــت دوختیــم. روزی مصاحبه یک 
مرده شــور را خواندم که خیلــی کوتاه بود 
ولی برایم کار مرده شورها جذاب شد ولی بار 
دراماتیک نداشت. آن ایده را به فضای امروز 
جامعه بســط دادم. امروز تولیدکننده های 
وطنــی حمایــت نمی شــوند و کالاهای 
چینی در بازار مصرف ما بســیار است و ایده 

مرده شور به این دغدغه ربط پیدا کرد.
وی یادآور شــد: نمایش »خاطــرات یک 
مرده شــور« دســتمایه کمــدی ولی تم 
اجتماعــی دارد.کارگــردان »خاطــرات 
یک مرده شــور« درباره وضعیــت توجه به 
تئاتر خیابانی در چهل و دومین جشــنواره 
بین المللی تئاتر فجر، اظهار کرد: اگر بگویم 
در جشنواره چهل و دوم تئاتر فجر توجه به 

تئاتر خیابانی نبود بی انصافــی و اگر بگویم 
توجه وجود داشــت، اغراق کرده ام. به نظرم 
توجه بــه تئاتر خیابانــی در چهل و دومین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر معمولی بود.

ســرآبادانی با اشــاره به حضور خود در ۱۰ 
دوره جشــنواره تئاتــر فجر، متذکر شــد: 
باید قبول کنیــم که جشــنواره تئاتر فجر 
دیگر بین المللی نیســت و همه هنرمندان 
معترف به ایــن موضوع هســتند. حداقل 
حدود ۳ ســالی اســت که دیگر جشنواره 
تئاتر فجــر بیــن  المللی نیســت. خاطرم 
اســت اواخر دهه ۸۰ جشــنواره تئاتر فجر 
میزبان کارهــای با کیفیتی از کشــورهای 
خارجی بود. من شــخصا از آن کارها خیلی 
یاد گرفتم چون از یــک فضا و فرهنگ دیگر 
می آمدند و گونه های دیگر اجرایی را تجربه 
کرده بودند که برای ما خیلــی جذاب بود. 
جشنواره تئاتر فجر زمانی بستر خوبی برای 
ارایه فرهنگ  دیگر کشورها بود و هنرمندان 

خارجی و داخلــی حاضر در جشــنواره از 
یکدیگر یاد می گرفتند.وی درباره وضعیت 
پرداخت کمک هزینه به تئاترهای خیابانی 
در جشــنواره چهل و دوم تئاتر فجر، گفت: 
نکته مثبت این دوره از جشنواره تئاتر فجر 
این بود که کمک هزینــه و جوایز به موقع به 
گروه ها پرداخت شــد و همچون دوره های 
گذشته جشــنواره مشــمول زمان نشدند. 
ســقف بخش تازه های تئاتر خیابانی چهل 
و دومین جشــنواره تئاتر فجر ۳۰ میلیون 
تومان تعیین شــده بود. نمی دانم به دلیل 
کثــرت گروه های نمایشــی و یــا کمبود 
اعتبارات مالی بــود که مبلغ کمک هزینه ها 
چندان چشــمگیر و در حد و نام جشنواره 
تئاتر فجــر نبود.این هنرمنــد عرصه تئاتر 
درباره وضعیت و جایــگاه تئاتر خیابانی در 
حال حاضر، تاکید کرد: برای تئاتر خیابانی 
اتفاقات خوبی می افتــد و فکر می کنم تئاتر 

خیابانی در ایران به بلوغ رسیده است.
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میدان

پیشکســوت تیم فوتبال پرســپولیس درباره شکست 
سرخپوشــان برابر تیم آلومینیوم اراک توضیحاتی را 

بیان کرد.
حمید درخشان پیشکســوت تیم فوتبال پرسپولیس 
درباره شکست سرخپوشــان برابر تیم آلومینیوم اراک 
در هفته شــانزدهم لیگ برتر فوتبــال اظهار کرد: این 
شکست شکل خوبی برای پرســپولیس ندارد. به نظرم 
یک اتفاق افتاد و آلومینیوم فرصت چندانی نداشــت 
و بر اثر اشــتباه و جایگیــری بیرانونــد گل خوردیم. 
پرسپولیس بعد از دریافت گل هم خیلی تلاش کرد که 

بتواند به گل برسد اما این اتفاق رخ نداد.
او افزود: بازیکنان پرسپولیس بعد ازدریافت گل تلاش 
کردند تا به گل برســند اما خیلی بی محابــا و با عجله 
این کار را می کردند. راهکار گل زدن را سرخپوشــان 
گم کردنــد و به نظرم خیلی نتوانســتند بــه موفقیت 
برســند. هر چند که یک فرصت هم گیر پرســپولیس 
آمد و ایــن در فوتبال خوب نیســت که  یــک تیم در 

تمام ۹۰ دقیقه یک موقعیت به دســت آورد 
و انتظار هم داشــته باشــیم که آن فرصت 
تبدیل به گل شود. در نهایت بازی آن چنان 
نبود که پرسپولیس  نتیجه را از دست بدهد.  
متاسفانه پرسپولیس  روی یک غافلگیری و 
بی توجهی و جایگیری بد بیرانوند گل خورد. 
درخشان درباره اینکه اشتباه بیرانوند باعث 

گلزنی تیم آلومینیوم اراک شد، گفت: به نظرم بیرانوند 
خیال می کند خیلی چیزها را می داند و متاسفانه او از 
قالب اصلی خود جدا شده است و این برای خودش هم 
خوب نیســت. بیرانوند در حال افول و سطحش پایین 
آمده اســت. بیرانوند در جام ملت ها هم گل های بدی 
خورد و نشان می  دهد که از آن آمادگی دور است و اگر 

به خودش توجه نکند به ضررش تمام می شود. 
پیشکسوت پرســپولیس درباره اشــتباه بیرانوند در 
خــروج از دروازه باعث دریافت گل از آلومینیوم شــد، 
گفت:  تیــم آلومینیوم فرصتی نداشــت و اگر بیرانوند 

جلو نمی آمد گل نمی شــد. اشتباه بیرانوند، 
تیم پرسپولیس را به قهقرا و حاشیه برد. کار 
بیرانوند درســت نبود و او اشــتباه بزرگی را 

مرتکب شد. 
او دربــاره اینکه اولین تجربه ســرمربیگری 
اوسمار را چطور ارزیابی می کند، گفت: وقتی 
نتیجه بــازی به نفع یک تیم نباشــد همه به 
سرمربی نگاه می کنند و اوسمار به بیرانوند نگفت که تا 

آنجا بیاید تا گل بخورد.
 بدشانسی ســرمربی اســت که بازیکن این اشتباه می 
کند و گل می خورد. پرســپولیس همان شــکلی بازی 
می کنــد که قبلا هم بــازی می کرد و خیلــی تغییر و 
تحولات در نوع  بازی کردنش ندیدم. ما گفتیم که شاید 
تفکرات اوســمار بهتر از گل محمدی باشد و بتواند به 
تیم ما بیشتر کمک کند و این اتفاق در نوع بازی کردن 

پرسپولیس خیلی دیده نشده است. 
درخشــان درباره اینکه اوضــاع پرســپولیس با این 

شرایط بهتر می شود، گفت:  شاید در بازی های بعدی 
تغییراتی صورت بگیرد و بازیکنانی که آمدند پنجره باز 
شود و آنها  بتوانند در ترکیب پرسپولیس  قرار بگیرند و 
اگر نفرات جدید بیایند شاید تغییرات را پرسپولیس با 

آمدن بازیکنان ببیند. 
پیشکسوت پرسپولیس درباره عملکرد نبیل باهویی 
گفت: باید این بازیکن را فراموش کنیــم و از روز اول 
گفتم که این بازیکن به درد پرســپولیس نمی خورد 
و نمی دانم این بازیکن از کجا پیــدا کردند. بازیکنی 
بسیار ضعیف و در حد لیگ دسته یک و دوم کشورمان 
هم نیست. یک نیم فصل به این بازیکن فرصت دادیم 
اما چیزی به چشــممان نیامد، یا فوتبال را ما متوجه 
نیســتیم یا آقایان خیلی فوتبال بلد هستند که رفتند 
این بازیکن را آوردند و خیلــی از او تعریف می کردند. 
مهم نیســت که بازی بعدی با تراکتــور  در آزادی یا 
تبریز اســت و مهم این است که پرســپولیس بتواند 

خوب بازی کند.

پرسپولیس

خریــدار  لژیونرهای ایرانی بعــد از جام 
ملت های آســیا نتوانســتند عملکرد قابل 
قبولی در تیم های باشگاهی خود به نمایش 
بگذارند و تنهــا احمد نوراللهــی که مورد 
غضب سرمربی تیم ملی قرار گرفت در تیم 

خود درخشید.
 با پایــان رقابت های جام ملت های آســیا 
و حــذف تیم ملــی ایــران در مرحله نیمه 
نهایی این رقابت هــاَ، لژیونرهای ملی پوش 
به تیم های باشــگاهی خود بازگشــتند تا 

رقابت های باشگاهی را از سر بگیرند.

مهدی طارمی
در هفته بیســت و یکم لیگ برتــر فوتبال 
پرتغال شامگاه دوشنبه تیم پورتو میهمان 
اروکا بود که این دیدار در پایان با نتیجه ۳ بر 

۲ به سود اروکا به پایان رسید.
مهدی طارمی لژیونــر ایرانی پورتو که پس 
از پایان رقابت های جام ملت های آســیا به 
تیمش بازگشته اســت در این دیدار کار را 
از روی نیمکت آغاز کرد و در دقیقه ۶۷ وارد 
زمین شــد و آمار عجیبی از خود به نمایش 
گذاشــت.طارمی بــا احتســاب وقت های 
اضافی در ایــن دیدار مجموعــاً ۳۱ دقیقه 
در زمین حضور داشــت و در این مدت تنها 
۳ لمس توپ داشــت که یکــی از این لمس 
توپ ها شــروع مجــدد از روی پرتاب اوت 
بود. همه این لمس توپ هــا هم در خارج از 

محوطه جریمه حریف رقم خورد.
»GoalPoint« اعــلام کــرده اســت که 
طارمی در این فصــل تنهــا در ۱۰ درصد 
شوت ها تیم پورتو به ســمت دروازه حریف 
نقش مؤثری ایفا کرده اســت و در بین ۱۶۳ 
مهاجمی کــه در ۶ لیگ پرتغــال، ایتالیا، 
اســپانیا، فرانســه، انگلیس و آلمان حضور 
دارنــد و حداقل ۹۰۰ دقیقــه در این فصل 
به میدان رفته انــد هیچ بازیکنــی آماری 
ضعیف تــر از این ثبت نکرده اســت. این در 
حالی اســت که در فصل گذشــته این آمار 

برای طارمی ۲۲ درصد بود.

علی علیپور
در هفته بیســت و یکم لیگ برتــر فوتبال 
پرتغال شــامگاه ســه شــنبه تیــم »ژیل 
ویسنته« میزبان »ویزلا« بود که این دیدار 
در نهایت با برتری یک بــر صفر »ویزلا« به 
پایان رســید.تک گل این دیدار را »ساموئل 

اســنده« در دقیقه ۱۳ به ثمر رســاند. علی 
علیپور لژیونر ایرانی تیم »ژیل ویسنته« در 
این دیدار بــازی را از روی نیمکت آغاز کرد 
و در دقیقه ۴۶ وارد زمین شــد اما نتوانست 

کاری از پیش ببرد.

مهدی قایدی
در هفته ســیزدهم لیگ برتر فوتبال امارات 
تیم »الاتحاد کلبا« با هدایت فرهاد مجیدی 
میزبان »خور فکان« بود کــه این دیدار در 
پایان با تســاوی بدون گل به پایان رســید. 
مهدی قایدی لژیونــر ایرانی الاتحاد کلبا در 
این دیدار از ابتــدا در ترکیب تیمش حضور 
داشــت و به طور کامل بازی کرد و در دقیقه 

۸۲ با کارت زرد داور جریمه شد.
مهدی قایــدی در پایــان رقابت های جام 
ملت های آســیا به عنوان تنها بازیکن تیم 
ملی ایران در تیم منتخب ایــن رقابت ها از 

نگاه کنفدراسیون فوتبال آسیا قرار گرفت.

احمد نوراللهی
در هفته ســیزدهم لیگ برتر فوتبال امارات 
تیم »الوحده« میزبان »شارجه« بود که این 
دیدار در پایان با تساوی یک به یک به پایان 

رسید.
احمد نوراللهی لژیونــر ایرانی »الوحده« در 
این دیدار از ابتــدا در ترکیب تیمش حضور 

داشــت و به طور کامل بازی کرد. وی موفق 
شــد با گلزنی در دقیقه ۳۱ تیمش را پیش 
بیندازد اما »تاگلیابو« در دقیقه ۶۳ بازی را 

به تساوی کشاند.
نوراللهی که جایی در تیم ملی فوتبال ایران 
در رقابت های جام ملت های آســیا نداشت 
تنها لژیونر ایرانی بود که توانســت عملکرد 
قابل قبولی در هفته اخیر از خود به نمایش 

بگذارد.

علیرضا جهانبخش
در دور رفــت مرحلــه پلی آف لیــگ اروپا، 
تیم هــای فاینــورد و آاس رم در روتردام به 
مصاف هم رفتند. علیرضا جهانبخش لژیونر 
ایرانی تیم فاینــورد در این دیــدار کار را از 
روی نیمکت دنبال کرد و فرصت حضور در 

زمین را به دست نیاورد.

علی کریمی
در هفته بیست و پنجم ســوپرلیگ ترکیه، 
تیــم فوتبال »کایســری اســپور« میزبان 
»بشــیکتاش« بود که این دیدار در نهایت با 

تساوی بدون گل به پایان رسید.
علی کریمی لژیونر ایرانی کایســری اسپور 
در این دیــدار بــازی را از روی نیمکت آغاز 
کرد و از دقیقه ۶۳ وارد زمین شد. در دقیقه 
۹۰+۲ تیم »کایســری« صاحب یک ضربه 

کرنر شــد و علی کریمی فرصت داشت تا از 
روی این ضربه کرنر دروازه بشیکتاش را باز 
کند اما ضربه سر او از روی دروازه حریف به 

بیرون رفت.

سردار آزمون
تیم فوتبــال »رم« ایتالیــا در مرحله یک 
هشــتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا شامگاه 
پنج شــنبه به مصاف »فاینورد« هلند رفت. 
در این دیدار که با تساوی یک به یک همراه 
بود سردار آزمون فرصت حضور در زمین را 
پیدا نکــرد و کار را از روی نیمکت این تیم 

دنبال کرد.

سامان قدوس
تیــم فوتبال برنتفــورد در هفته بیســت و 
چهارم لیــگ برتر انگلیس مقابــل تیم رده 
دهمی ولورهمپتون قرار گرفت که ســامان 
قدوس در این بــازی کار را از روی نیمکت 
آغاز کــرد و و فرصت حضــور در زمین را به 

دست نیاورد.

الهیار صیادمنش
الهیار صیادمنش کــه در تیم فوتبال »هال 
سیتی« در چمپیونشــیپ انگلیس حضور 
داشت رســماً به تیم فوتبال »وسترلو« در 
لیگ برتر بلژیک پیوســت. این تیم بلژیکی، 

با انتشــار خبر انتقال صیادمنش ورود او را 
خوش آمد گفت.

اللهیــار صیادمنــش کــه هفته گذشــته 
نخســتین بازی خود را پس از پیوســتن به 
وســترلو در ژوپیر لیگ بلژیــک انجام داد و 
حضور تعویضی از ابتــدای نیمه دوم مقابل 
لوون به میدان رفت، در دیــدار برابر رویال 

یونیون به جمع ۱۱ نفر اصلی رسیده است.

احسان حاج صفی
در جریان هفته بیســت و دوم ســوپرلیگ 
فوتبــال یونان، تیــم فوتبــال آ ا ک آتن به 
مصاف تیم پائــوک رفت که ایــن رقابت با 
تســاوی یک بر یک به پایان رسید.آاک آتن 
پس از جدایی میلاد محمدی تنها احســان 
حاج صفی را بــه عنوان بازیکــن ایرانی در 
اختیار دارد که ملی پوش فوتبــال ایران با 
نظر سرمربی تیم در لیســت این دیدار قرار 

نگرفت.

میلاد محمدی
میلاد محمدی لژیونــر ملی پوش ایران پس 
از جام ملت های آســیا به صورت رسمی به 
»آدانا دمیراســپور« ترکیه پیوســت و در 
تمرینات تیمش حضور پیدا کرد. محمدی 
که از ســال ۲۰۲۲ در تیــم آاک آتن یونان 
حضور داشــت و با این تیم در فصل گذشته 
قهرمانی سوپرلیگ و جام حذفی یونان شده 
بود در نهایت با اعلام باشــگاه یونانی از این 

تیم جدا شد.
قرارداد محمدی بــا »آدانا دمیراســپور« 

ترکیه ۲ و نیم ساله بسته شده است.

کریم انصاری فرد
این لژیونر ایرانی در فصل نقــل و انتقالات 
زمســتانی تصمیم گرفت تیم اومانیا قبرس 
را ترک کند و به تیم »آرس ســالونیک« در 

کشور یونان بپیوندد.

صادق محرمی
صادق محرمی که در جریان دیدار تیم ملی 
فوتبال ایران برابــر امارات در جام ملت های 
۲۰۲۳ دچار پارگی رباط صلیبی شد، زانوی 
خود را جراحی کرد تــا دوران نقاحت خود 
را طی کنــد. هنوز به طور دقیق مشــخص 
نیســت محرمی از چه زمانــی می تواند به 

میادین باز گردد.

درخشان: راهکار گل زدن را پرسپولیس گم کرده است

اولین واکنش مورایس به شکست مقابل الهلال

 هنوز بازی تمام نشده است
خریدار  سرمربی سپاهان بعد از شکست 
۳گله تیمش برابر الهلال، درباره مشــکلات 
فنــی طلایی پوشــان در نبــرد بــا حریف 

عربستانی توضیحاتی را ارائه کرد.
 ســپاهان به عنوان تنهــا نماینــده ایران 
در مرحلــه حذفی لیــگ قهرمانان آســیا 
۲۴-۲۰۲۳ امشــب در دیــداری خانگــی 
میزبان الهلال عربســتان بود. شــاگردان 
ژوزه مورایس در نیمه نخست با وجود آنکه 
کمتر از حریف خود مالکیت توپ ومیدان را 
در اختیار داشــتند توانستند بردی یک گله 
را به دســت آوردند و در آســتانه خلق یک 
شــگفتی بزرگ بودنــد امــا در نیمه دوم 
معادلات علیه طلایی پوشــان رقم خورد و 
آن ها در نهایت با پذیرش شکستی ۳ بر یک 

برابر الهلال به کار خود پایان دادند.
ژوزه مورایس که تیمش حالا در یک قدمی 
حذف از گردونه رقابت های لیگ قهرمانان 
آســیا قرار گرفته و در دیدار برگشــت که 
بــه میزبانی تیــم عربســتانی خواهد بود، 
کار ســختی برای جبران شکســت امشب 
دارد، بعــد از باخت مقابــل الهلال در جمع 
خبرنگاران حضور یافت و به سوالات شــان 
پاسخ داد. سرمربی پرتغالی سپاهان درباره 

مشــکلات خط دفاعی تیمــش در نبرد با 
آبی پوشان شهر ریاض، بزرگ ترین مشکل 
خط دفاعــی تیمــش را در دریافت کارت 
قرمز عنوان کرد و توضیــح داد که تیمش با 
فرصت سوزی های پرشمار نتوانست امشب 

نتیجه مطلوب را کسب کند.

تا زمانی که بازیکنی اخراج نشده بود 
عملکرد خیلی خوبی داشتیم اما ...

مورایس کــه با چهره ای مغمــوم و ناراحت 
در نشســت خبری حضور یافته بود، درباره 
ساختار دفاعی طلایی پوشان گفت: »اولین 
ضعفی که داشــتیم در خط دفاعی بود که 
کارت قرمــز گرفتیم، در غیــر این صورت 
ضعفــی نمی بینم. البته گلــی که خوردیم 
ربطی به خــط دفاعی ندارد و به ســازمان 
تدافعی تیم ارتبــاط دارد. گل دوم را دقت 
کنید، طوری خوردیم کــه تعجب برانگیز 
است، ۹ بازیکن ســپاهان برابر پنج بازیکن 
الهلال! درباره کارت قرمز هــم باید بگویم 
که تصمیم لحظه ای بــود؛ برخی از تکل ها 
کارت دارد و برخی ندارد. تکلی که زده شد 
آنقدر سنگین نبود، ولی کارت قرمز داشت. 
بهانه ای دست داور بود که کارت قرمز دهد. 

بیشتر از این نمی خواهم به این سؤال رجوع 
کنم«.ســرمربی ســپاهان درباره عملکرد 
ضعیف طلایی پوشــان در نیمه دوم پاسخ 
داد: »ما مقابــل تیمی خیلــی خوب بازی 
داشــتیم و باید متوجه این موضوع باشید. 
با یــک بازیکن کمتر باید چالش یکســری 
ظرفیت ها را داشته باشیم. ما فشردگی را از 
دست دادیم که شما اسمش را سازماندهی 
گذاشتید. در برخی مواقع متأسفانه تصمیم 
درست نگرفتیم. تا زمانی که بازیکنی اخراج 
نشده بود عملکرد خیلی خوبی داشتیم. باید 
بدانید با یک بازیکن کمتــر مقابل بهترین 
ترکیب آسیا باید ســختی بکشید. در کل به 
رفتار بازیکنانم افتخار می کنم. باید جزئیات 
را درســت می کردیم تا الان درباره نتیجه 
دیگری صحبت کنیم. اشــتباهات کوچکی 

داشتیم که به آن جزئیات می گویند«.
ژوزه مورایــس با اشــاره به عملکــرد فنی 
شــاگردانش مقابل الهلال گفــت: »درباره 
برخــی از جزئیات بــا بازیکنــان صحبت 
می کنم. برخــی از آنها آنقــدر تجربه دارند 
که در چنین بازی هایی اشتباه نکنند، چون 
در مرحله حذفی حضور داریم. گل داخل و 
خارج از خانه مثل گذشته حساب نمی شود 

و می توانیــد ببینیــد بازی چطــور عوض 
می شــود. بهترین بازیکن زمیــن از ما بود، 
ولی دقایق آخر ناظر بــازی بهترین بازیکن 
را عوض کرد و به کســی داد که گل سوم را 
زد، بنابرایــن ببینیــد یــک بازیکن چقدر 
تغییر در بازی ایجاد کرده است. حیف شد، 
می توان گفت کارت قرمز نبود که شانس ما 
را کمتر کرد، موقعیت های زیادی داشــتیم 
که از دست دادیم، شــانس ما را کاهش داد. 
هنوز کار تمام نشده اســت و شاید اگر بازی 
با نتیجه ۲ بر یک یا ۱-۱ تمام می شــد همه 
چیز فــرق می کرد، اما بــازی ۳ بر یک تمام 

شده و قضیه متفاوت است«.
مورایس در واکنش به ســوالی درباره اینکه 
آیا خســتگی ملی پوشــان بر نتیجه بازی 

تاثیرگذار بود، گفــت: »نمی توانیم حدس 
بزنیم. ما یــک بازیکن ملی پوش داشــتیم 
که بازی می کرد و چهــار بازیکن دیگر روی 
نیمکت حضور داشتند. در سمت مقابل، دو 
مدافع وسط، دو مدافع کناری، یک وینگر و 
... ملی پوش بودند. اگر ادامه دهم باید بگویم 
۱۱ ملی پــوش مقابل ما بــازی می کردند. 
نمی خواهم درباره داور صحبت کنم، ولی در 
صحنه تکل بازیکن ما، نمی گویم کارت قرمز 
نداشــت، ولی برای مصدوم کردن بازیکن 
نرفــت. بازیکــن الهلال مصدوم هم نشــد 
و فقط فیلمش را بیشــتر کرد تا نشان دهد 
چه خطایی صورت گرفته است. نمی خواهم 
درباره قدرت ها نیز صحبت کنم، چون هنوز 

باور دارم فوتبال عادلانه است«.

اشتباه باورنکردنی بیرانوند در اراک
وزهای تلخ در پرسپولیس و تیم ملی  ر

علیرضا بیرانوند مقابل آلومینیوم اراک هم اشــتباه عجیبی را مرتکب 
شد که اشتباه او منجر به باخت پرسپولیسی ها شد.

 پرسپولیس در نخستین بازی خود در نیم فصل دوم لیگ برتر به مصاف 
آلومینیوم اراک رفت و با نتیجه یک بر صفر شکســت خورد. شاگردان 
اوسمار ویرا با شکســت در این بازی ۳۰ امتیازی باقی ماندند و فرصت 
صعود به رده های بالاتر جدول را هم از دســت دادنــد. از طرفی با این 
شکست حالا رتبه ســوم پرسپولیس هم توســط تراکتور ۲۸ امتیازی 
تهدید می شــود. پرســپولیس در این بــازی نمایش بدی نداشــت و 
می توانســت حداقل یک تساوی را کســب کند ولی اشــتباه مرگبار 
علیرضا بیرانوند باعث شد اوســمار ویرا اولین تجربه سرمربیگری خود 

پرسپولیس را با شکست به پایان برساند.

افت باورنکردنی بیرانوند در چند ماه اخیر
علیرضا بیرانوند با اشــتباه بزرگی که مقابل آلومینیوم مرتکب شد، به 
روزهای پرفراز و نشیب خود در چند ماه اخیر ادامه داد. او فصل گذشته 
یکی از ارکان اصلی قهرمانی پرسپولیس بود و این فصل را هم درخشان 
آغاز کرد ولی در چند هفته آخر نیم فصل اول عملکردش افت معناداری 

داشت و حالا در آغاز نیم فصل دوم هم شرایط خوبی ندارد.
بیرانوند در ۸ بازی آخر خود برای پرســپولیس تنها ۲ بار کلین شــیت 
کرده و ۷ گل خورده است. اتفاقی که باعث شده او در جدول کلین شیت 
هم از حســین پورحمیدی عقب بیفتد و رقابت را به گلر تراکتور واگذار 
کند. بیرانونــد در ۸ بازی ابتدای فصل تنهــا ۴ گل دریافت کرد و موفق 
به ثبت ۵ کلین شیت شد که این موضوع نشــان می دهد آمارش تا چه 

اندازه افت کرده است.
 البته مصدومیت مرتضــی پورعلی گنجی و افت دیگــر نفرات دفاعی 
پرسپولیس هم در این موضوع تاثیرگذار بوده ولی بیرانوند هم با آن گلر 

آماده گذشته تفاوت زیادی دارد. 

اعتماد به نفس بیش از حد!
خروج هــای بیرانونــد از دروازه و اعتماد به نفس بــالای او پیش از این 
هم مورد انتقــاد قرار گرفته بــود و خیلی نگران این موضــوع بودند. او 
در بازی رفت بــا ذوب آهن هم گل بدی دریافت کرد که البته ســروش 
رفیعی هم در آن نقش داشت. بیرانوند در بازی دیروز هم بارها از محوطه 
جریمه بیرون آمد و در نهایت همین موضوع کار دست پرسپولیس داد. 
پرسپولیس در بازی با استقلال خوزســتان هم گل های بدی دریافت 
کرد که ردپای بیرانوند در آن ها هم به چشــم می خورد و شــماره یک 

سرخ پوشان این روزها در بهترین فرم خود قرار ندارد.

ناکامی بزرگ در تیم ملی
ســنگربان ملی پوش پرســپولیس همراه با تیم ملی در جام ملت های 
آســیا هم نمایش چندان خوبی نداشــت و به جز مهار ۲ پنالتی مقابل 
امارات و سوریه، نتوانست توانایی هایش را نشان دهد. او در ۷ بازی جام 
ملت های آسیا تنها یک بار آن هم مقابل هنگ کنگ دروازه اش را بسته 

نگه داشت و در ۶ بازی دیگر ۷ گل دریافت کرد.
 

۳ گلی که بیرانوند مقابل قطر خورد یا گلی کــه از ژاپن دریافت کرد، با 
انتقادات زیادی همراه شد و خیلی ها معتقدند اگر او در بهترین فرم خود 

قرار داشت، ایران هم می توانست قطر را شکست دهد و به فینال برسد.

جام جهانی تنیس روی میز - کره جنوبی
وزی بانوان ایران در فینال تیمی  نخستین پیر

قهرمانی جهان
تیم ملی تنیس روی میز بانوان کشــورمان در نخستین دیدار خود در 

جام جهانی تنیس روی میز، آفریقای جنوبی را ۳ بر صفر شکست داد.
در نخستین روز از مسابقات فینال تیمی قهرمانی جهان در بوسان کره 
جنوبی، دختران پینگ پنگ ایران توانستند با اقتدار آفریقای جنوبی را 

۳ بر صفر شکست دهند و گام اول را محکم بردارند.

ندا شهسواری در نخستین دیدار خود ۳ بر صفر به پیروزی رسید، در 
دومین بازی مهشیداشتری توانست ۳ بر صفر دیگر بازیکن آفریقای 
جنوبی را از پیش رو بردارد و در سومین بازی شیما صفایی با حساب 
۳ بر صفر مقابل ساســمان جاده از آفریقای جنوبی به برتری دســت 
یافت تا ایران در مجموع بــا نتیجه ۳ بر صفر پیروز نخســتین دیدار 

شود.
تیم ملی بانوان ایران در گروه دوم جــام جهانی با تیم های ژاپن، برزیل، 

آفریقای جنوبی و لوگزامبورگ همگروه است.

موضوع آگهی آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده 
13 آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی: 1661716

برابر رأی شماره 140260312008004281 تاريخ 1402/10/28 هيأت موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان 
آق قلا پرونده کلاسه 1402114412008000032 تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی خانم 
ارنق گل تازش فرزند اتا به شماره شناسنامه 9506 و شماره ملی 2030094749 صادره از گنبد 
کاووس در ششدانگ يک قطعه زمين با بنای احداثی به مساحت 212/46 متر مربع مفروز و 
مجزی شده از باقيمانده ششدانگ پلاک شماره 174 فرعی از يک اصلی واقع در اراضی آق قلا 
بخش 7 حوزه ثبت ملک آق قلا از سهمی بنياد مستضعفان انقلاب اسلامی تائيد گرديده است؛ لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند؛ بديهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: روز دوشنبه 1402/11/28

تاريخ انتشار نوبت دوم: روز چهارشنبه 1402/12/14
مهناز جهانفر 
سرپرسترست اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا



استان

قزوین-مریــم نقــدی   مدیــر عامــل نیــروگاه  شــهید 
رجایی قزوین : در حال حاضر بیش از ۹۱  درصد قطعات 
نیروگاهــی در داخــل کشــور ســاخته مــی شــود و ایــن 
افتخار و موفقیت بــا تلاش نیروهای متخصــص و اتکا به 

مهندسان و کارشناسان جوان حاصل شده است.
نشســت  در  نیــروگاه  مدیرعامــل  موتابهــا  ابوالفضــل 
خبری مدیــران عامــل صنعــت آب و برق اســتان قزوین 
و به مناســبت دهه مبارک فجر در خصــوص توانمندی 
ایران در تامیــن انــرژی الکتریکی گفت: با گذشــت بیش 
از 45 ســال از انقــلاب شــکوهمند ایران اســلامی شــاهد 
دســتاوردهای بســیار خوبــی  در عرصــه صنعــت بــرق 
هســتیم و گام مهمی در زنجیــره تامین انــرژی الکتریکی 

برداشته شده است.
موتابها با اشــاره به جایــگاه صنعت برق ایــران در جهان 
بیــان داشــت: در ظرفیــت تولید انــرژی الکتریکی کشــور 
شــاهد افزایــش ۱4 برابــری هســتیم و در تولیــد بــرق 
توســط نیروگاههای حرارتی نیــز با ۳۳ برابر شــدن تولید 
مواجهیــم و بــه لحــاظ قــدرت منصوبــه نیروگاههــای 
حرارتــی بعنــوان نهمیــن کشــور جهــان محســوب مــی 
شــویم.   موتابهــا اظهارداشــت: کیفیــت بــرق و راندمــان 
آن بــه ۳۹.۲ درصــد رســیده و در ایــن زمینــه نیــز در رتبه 
۱۲ دنیا هســتیم و با تولید ۳۶۰ میلیارد کیلو وات ســاعت 

انرژی الکتریکی در جایگاه یازدهم قرار داریم.
ایــن مدیــر بــا اشــاره بــه دیگــر موفقیــت هــای حاصــل 

شــده در بخــش نیروگاهــی اضافــه کــرد: امــروز با اتــکا به 
مهندسان توانمند کشــور در ساخت توربین های گازی 
و کمپرســور کــه در ردیــف تجهیــزات اصلــی نیروگاههای 
حرارتی اســت در ردیــف 5 کشــور جهان هســتیم که این 

دانش بومی سازی شده است. 
مدیرعامــل شــرکت مدیریــت تولید بــرق شــهید رجایی 
قزویــن گفت: بــا آمادگی خوبی کــه نیروگاههــای حرارتی 
داشــتند ســال قبل بــا ۹۸ درصــد و امســال بــا ۹۹ درصد 

آمادگــی از متوســط ۹5 درصــد جهانــی هــم بالاتریــم و 
کل تجهیــزات نیروگاهــی  اعــم از قطعــات  درســاخت 
ابزاردقیقــی و الکتریکــی بیــش از ۹۱ درصــد و تجهیــزات 

مکانیکی ۱۰۰ درصد به خودکفایی رسیده ایم. 
از دســتاوردهای دولــت  یکــی  کــرد:  موتابهــا تصریــح 
سیزدهم در کاهش و حذف خاموشی در بخش خانگی 
و تامیــن انرژی مورد نیاز صنعت اســت کــه در این زمینه 
در حالی کــه در تابســتان ســالهای ۹۹ و 4۰۰ با خاموشــی 

با برنامه و بــی برنامه روبرو بودیم وزارت نیرو توانســت در 
ســال اول با ۱۰۰ اقدام جهــادی و ســال دوم  بــا ۱4۰ اقدام  
نســبت بــه کاهــش خاموشــی هــا اقــدام نماید کــه برای 
ســال آینده هم ۱۸۰  اقــدام در دســتور کار وزارت نیرو قرار 
گرفته کــه عمدتــاً در راســتای آمــاده ســازی نیــروگاه ها و 

افزایش ظرفیت تولید نیروگاه ها انجام می شود.
کنــون بــا اهتمــام  وی گفــت: از نیمــه دوم ســال ۱4۰۰ تا
ویژه دولت ســیزدهم در راســتای کاهش ناتــرازی تولید 
ومصــرف  ۸4۰۰ مــگاوات به ظرفیت شــبکه تولیــد اضافه 
شــده اســت که حاصل کار و تــلاش دلســوزانه همکاران 
این صنعــت اســت. این مدیــر یادآورشــد: در ســه محور 
اساســی درخصوص افزایش ۳۰ هزار مگاواتــی تولید برق 
کنون ۸4۰۰ مگاوات  در دســتور کار دولت قرار گرفت که تا

معادل ۸۲ درصد آن محقق شده است.
این مســئول تصریح کرد: بــرای افزایش ۱۰ هــزار مگاوات 
ظرفیــت بــرق از طریــق صنایــع پرمصــرف هــم  ۶4۰۰ 
مــگاوات به ســرعت در حــال انجــام اســت و تا تابســتان 
ســال ۱4۰۳ دو هزار هشــت صد مگاوات آن به مدار تولید 
خواهد آمــد.  موتابهــا توســعه نیروگاههــای تجدیدپذیر 
را از دیگــر سیاســتهای دولــت دانســت و افــزود: در حال 
حاضر ۱۲۰۰ مگاوات نیــروگاه تجدیدپذیر داریــم و ۱۰ هزار 
مگاوات افزایــش ظرفیت تجدیــد پذیرها در دســتور کار 
قرار دارد که  تا تابستان سال آینده  دوتا سه هزار مگاوات 

آن وارد مدار خواهد شد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 برای گذر از پیک مصرف تابستان  1403 انجام شد؛

وری انتقال برق در اهواز وژه ضر بهره برداری از پر
-محمــد مجــدم   مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای خوزســتان  اهواز
از پایــان پروژه ضــروری تعویض هــادی خــط ۱۳۲ کیلوولت ورودی پســت 

زرگان با هادی پرظرفیت خبر داد.
علی اســدی بیان کرد: عملیــات تعویض هادی خــط ۱۳۲ کیلوولت محل 
اتصال خط 4 مداره به پســت فوق توزیع زرگان با هادی پرظرفیت شــامل 
تامیــن تجهیزات، نصــب و سیم-کشــی به طــول 5 کیلومتر مدار بــه پایان 

رسید و برق دار شد.
وی بــا بیان اینکــه ارزش ســرمایه گذاری این پــروژه ۲۱۰ میلیــارد ریال بوده 
اســت، تصریح کرد: این پروژه یکی از پروژه های ضــروری جهت گذر موفق 

از پیک سال ۱4۰۳ بوده است.
یه گفته مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان بهره بــرداری از این 
پروژه باعث افزایش امــکان ترانزیت توان، بهبود قابلیت اطمینان شــبکه 
، افزایــش امــکان مانــور در شــبکه فــوق توزیع  ناحیــه غــرب و شــرق اهــواز
منطقه و متعادل ســازی بار ترانس ها، بهبود ســطح ولتاژ و افزایش امکان 

بارگیری از ظرفیت منصوبه پست ۱۳۲ کیلوولت زرگان اهواز خواهد شد.
کنــون ۶ کیلومتر مــدار خط و 5  اســدی اضافه کرد: از مهرماه ســال ۱4۰۲ تا
کیلومتر مدار هــادی پرظرفیت به بخش انتقال و فوق توزیع شــبکه تحت 
نظارت این شرکت در ۲ اســتان خوزســتان و کهگیلویه و بویراحمد اضافه 

شده است.

مدیر  عامل شرکت آب و فاضلاب آذربایجان شرقی:

 ۳۳.۹۶ کیلومتر از شبکه جمع آوری فاضلاب 
در سطح استان بازسازی شد

تبریز    مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب آذربایجان شرقی ضمن اشاره به 
بازسازی شــبکه جمع آوری فاضلاب در سطح اســتان و اظهار بر این که در 
راستای بهبود عملکرد این شبکه  و ارایه خدمات مطلوب به شهروندان، 
بازســازی و اصلاح قســمتی از شــبکه  جمع آوری فاضلاب به اتمام رسیده 
اســت، طول این شــبکه را ۳۳.۹۶ کیلومتر در ســطح استان از ســوی امور 

آب و فاضلاب تابعه این شرکت اعلام کرد.
محمــد خانــی؛ مدیــر عامــل شــرکت آب و فاضــلاب آذربایجان شــرقی در 
گفت وگو با خبرنگاران این استان در همین راســتا با بیان این که در جهت 
افزایــش ظرفیــت شــبکه، خدمات رســانی به جمعیــت بیش تــر و پذیرش 
مشترکان جدید در معابر و کوچه های بدون شــبکه؛ جمع آوری فاضلاب 
در سطح شــهرها به صورت امانی یا پیمانکاری توســط امور آب و فاضلاب 
شــهرها مورد بهره برداری قرار گرفته اســت، اعتبار هزینه ای برای توســعه، 
اصلاح و بازسازی ۳۳.۹۶ کیلومتر از شــبکه فاضلاب را بالغ بر ۲۶۰ میلیارد 

ریال اعلام کرد.

 کیفیت آب
خط قرمز شرکت آبفا استان کرمانشاه است

کرماشــاه  -حســنا فخــارزاده   مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
کرمانشــاه گفــت: خط قرمــز شــرکت آبفا اســتان کرمانشــاه، کیفیــت آب در 
تمامی نقاط اســتان اســت و هــر منبــع تأمینی که بــه لحاظ کیفیــت دچار 
مشــکل شــود حتما قطع می شــود و تمهیدات لازم اتخاذ شــده تا مشکل 

بوجود آمده به طور کامل مرتفع شود.
کرمانشــاه،  کــرد: یکــی از مشــکلات موجــود در اســتان   داودی اظهــار 
فرســودگی شــبکه ها اســت که برای رفع ایــن مشــکل، پروژه هایــی در نظر 
گرفته شــده که به نســبت اعتبارات و با اولویــت پروژه هایی که بســیار حاد 

هستند، آن ها را کلید می زنیم.
وی بیــان کــرد: شــرکت آبفــا اســتان کرمانشــاه بــه لحــاظ کیفــی، بهتریــن 
کیفیت آب را توزیع می کند، به طوری که یک تیم ٢4 ســاعته در پیشــرفته 
ترین آزمایشــگاه های کنتــرل کیفیت در اســتان، همواره مشــغول پایش و 
کنترل کیفیت آب هســتند و دانشــگاه علوم پزشــکی نیز در حــال رصد ٢4 

ساعته کیفیت آب  توزیع شده در سطح استان است.
مدیرعامــل آبفــا اســتان کرمانشــاه تشــریح کــرد: گاهی اوقــات منابــع آبی 
برخــی شــهرهای اســتان از جملــه: کرنــد غــرب، ریجــاب و هرســین در اثــر 
بارش های شــدید و زمین لرزه و سیل دســتخوش تغییرات شده و ممکن 
اســت کیفیت آب آن مناطق به دلیل طغیان آب به صــورت مقطعی دچار 

کدورت شود.
وی ادامه داد: به همین منظور در شهر هرســین تصفیه خانه آب احداث 
کنون در مــدار بهره بــرداری اســت. در شــهرهای کرنــد غرب،  شــده و هم ا

ریجاب و تازه آباد هم تصفیه خانه هایی احداث شده است.

افزایش ۱۰ درصدی ذخایر آب سد های 
آذربایجان غربی

ارومیه-رحیم جباردخت    مدیرعامل آب منطقــه ای آذربایجان غربی 
گفت: حجم آب سد های استان ۱۰ درصد نســبت به سال گذشته افزایش 

یافت.
 مدیرعامــل شــرکت آب منطقــه ای آذربایجان غربی با اشــاره بــه وضعیت 
مناســب برخی ســد های اســتان گفــت: در حــال حاضــر حجم آب پشــت 
ســد های اســتان ۱۰ درصــد نســبت به ســال گذشــته بیشــتر شــده اســت 

هرچند وضعیت سد شهرچای ارومیه مناسب نیست.
مجید رســتگاری افزود: طبق آخرین بررســی هــا، ۶۷۶ میلیون مترمکعب 
آب در پشــت ســد های آذربایجان غربــی وجــود دارد در حالی ایــن رقم در 

مدت مشابه سال گذشته ۶۱۷ میلیون مترمکعب بود.
ایــن مقــام مســئول اضافــه کــرد: بــا توجــه بــه ایــن آمــار حجــم آب پشــت 
سد های آذربایجان غربی ۶۰ میلیون مترمکعب شــامل ۱۰ درصد بیشتر از 
زمان مشابه سال گذشــته اســت. وی با بیان اینکه سد شــهرچای ارومیه 
در حــال حاضــر 45.5 میلیــون مترمکعــب آب دارد در حالــی کــه ایــن رقم 
در زمان مشــابه ســال گذشــته ۶۷.5 میلیون مترمکعب بود ادامــه داد: با 
توجه بــه این آمــار شــاهد کاهــش ۲۲ میلیــون مترمکعبی آب در این ســد 

هستیم که امیدواریم این روند تغییر یابد.

صدور بیش از ۲۷ هزار برگه معاینه فنی 
وهای سنگین در کردستان خودر

کل  ســنندج-فاطمه ملایــی    رئیــس اداره ایمنــی و ترافیــک اداره 
راهــداری و حمل و نقل جــاده ای کردســتان از صدور ۲۷ هــزار و ۲4۲ برگه 

معاینه فنی خودروهای سنگین از ابتدای امسال خبر داد.
، بیــش از ۳5 هزار  بیژن گل محمــدی  اظهــار کــرد: از ابتدای ســال تا امــروز
کــز معاینه فنــی اســتان مراجعــه کردنــد. از این  خــودروی ســنگین بــه مرا
میــزان، ۲۷ هــزار و ۲4۲ وســیله نقلیــه در مرحلــه اول و در مراحــل پــس از 

اصلاح عیب، قبول شدند.
او بــا بیــان اینکــه امســال تعــداد ردشــدگان در معاینــه فنــی نســبت بــه 
مدت مشــابه ســال گذشــته 4 درصد افزایش یافته اســت، افزود: به دلیل 
حساســیت در ایمنــی خودروهــا و وضعیــت جاده هــای اســتان همــواره 
قوانین ســختگیرانه برای صدور معاینه فنی وضع می شود و در این زمینه 

جزو استان های برتر کشور هستیم.

اهــواز  - محمد مجــدم   مدیرعامل شــرکت نفــت و گاز آغاجــاری گفت: 
از ابتــدای ســالجاری بــا توجه به اینکــه تاسیســات، تجهیــزات و خطوط 
لوله ما عمر بســیار بالایی داشــتند، همکاران ما در بازرســی فنــی ۱۹ هزار 
و ۹۶۳ نقطــه را بــا اســتفاده از روش آلتراســونیک ایمنــی ســازی کــرده و 
عیوب را تشخیص دادند که نسیت به ســال گذشته ۷۷ درصد پیشرفت 

داشتیم.
، جواد تقــی زاده در نشســت خبری بــا اصحاب  محمد مجــدم  - خریــدار
رسانه که به مناســبت چهل و پنجمین ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
برگــزار شــد، ضمــن گرامیداشــت یــاد نوجــوان قهرمــان امیدیــه مرحــوم 
کار با گذشــتن از جان  امیرمحمــد انصاری، اظهــار کرد: این نوجــوان فدا
خود، هم خانواده اش را نجات داد و هم به ما درسی داد و البته یادآوری 
کــرد کــه انقــلاب بالنــده مــا خالــی از شــهید فهمیــده و بهنــام محمــدی 

نیست. 
همانطور کــه حضرت امام فرموده انــد، این انقلاب خروشــان به راه خود 
ادامه می دهــد و رویش های انقــلاب، رویش های بزرگی هســتند که کل 
جهان را تحت تاثیر قرار می دهند، همانطور که شــهید حججی جهان را 

تحت تاثیر قرار داد.
مدیرعامل شــرکت نفــت و گاز آغاجاری گفت: این شــرکت بــا بنیه و قوی 
اســت به طوری کــه می تــوان گفت بــه لحــاظ نیروی انســانی، در ســطح 
شــرکت ملــی نفــت و وزارت نفــت نمونــه نــدارد، همچنیــن اقداماتــی که 

انجام می دهد ماندگار و پیشرو هستند.
وی با اشــاره بــه یکــی از اقدامــات مدیریــت فنی و عملیــات، عنــوان کرد: 

پرســنل ایــن بخــش بــا اســتفاده از تفکیــک گرهــای ســیار و اقدامــات 
اصلاحی کــه روی ۶ حلقه چــاه کم فشــار در میــدان پازنار انجــام دادند، 
روزانه 5 هزار بشــکه به دبی تولید اضافه کردند که از ابتدای ســال حدود 

5۰۰ هزار بشکه به تولید اضافه شده است.
گاز آغاجــاری ادامــه داد: ایمــن ســازی و  مدیرعامــل شــرکت نفــت و 
تعویض شــیرآلات ۲ حلقــه چاه، بــدون حضور دکل کار بســیار پررســیک 
کــی بود کــه این اقــدام ارزشــمند را انجــام دادند و صرفــه جویی  و خطرنا
قریب به یک همت به همراه داشــت. اصلاحیه و اتصال خطوط تفکیک 
گرهای چاه های کم فشــار به واحد بهــره برداری کرنج اقــدام دیگری بود 
که روزانه از گازســوزی ۲5 میلیون فوت مکعب در چاه های ســی سر و ۲۰۰ 

کرنج جلوگیری کرد.
تقی زاده با بیــان اینکه با همــکاری مناطــق نفتخیز جنوب اقــدام بزرگی 
در شــرکت آغاجــاری در حال انجام اســت، تصریــح کرد: در حــال تکمیل 
رینگ فرازآوری میدان پارسی و کرنج هستیم، با توجه به اینکه از ابتدای 
کثری در دســتور کار قــرار گرفته بــا انجام این  دولت ســیزدهم تولید حدا

رینگ ۶ هزار بشکه به تولیدات روزانه ما افزوده می شود.

خوزستان

مدیرعامل شرکت نفت و گاز آغاجاری خبر داد:

رشد 77 درصدی ایمن سازی تجهیزات و خطوط لوله نسبت به سال گذشته

ن گلستا فارس

 اصلاح بیش از 11 هزار متر شبکه آب شیراز
شــیراز -چراغی    مدیر عامل آبفا اســتان فارس 
گفــت: بیــش از ۱۱ هــزار و 4۳ متــر شــبکه آبرســانی 

کلانشهر شیراز اصلاح شده است.
رئیــس هیئت مدیــره و مدیرعامــل شــرکت آب و 
فاضلاب شــیراز گفت: بــه  منظور رفع افت فشــار و 
کنون  پایــداری شــبکه آبرســانی از ابتدای ســال تا
۱۱ هــزار و 4۳ متــر اصــلاح شــبکه آب در کلان شــهر 

شیراز انجام  شده است.
بهمن بهروزی گفت: اصلاح شــبکه های آبرسانی 
فرســوده به  طور مســتمر در دســتور کار آبفا شیراز 
قرار دارد و بر اســاس برنامه ریزی های انجام  شده 
ســالانه نســبت به بازســازی و اصــلاح آنــان اقدام 

می شود.
منفــی  پیامدهــای  از  را  آب  رفــت  هــدر  وی 
شــیراز  کلان شــهر  در  آب  فرســوده  شــبکه های 
دانســت، و اظهــار داشــت: شــبکه های توزیــع 
آبرســانی فرســوده در کلانشــهر شــیراز مرتباً دچار 
حادثــه و هــدر رفــت آب مــی شــود. وی تصریــح 
کــرد: تعویــض شــبکه های فرســوده آب بــا جنس 
لولــه پلی اتیلــن و در قطرهــای۱۱۰، ۱۶۰ و ۲۰۰ انجام 

می شود.

مدیرعامــل آبفا شــیراز افــزود: در مناطــق فرصت 
شــیرازی، بلوار رحمت، بلــوار اتحاد، مهــدی آباد، 
شــهرک صدوقی، کفترک خیابان شــهید قنادی، 
 ، خیابــان صاحــب الزمــان، خیابــان ولــی عصــر
خیابان لطفعلی خــان زند و دیگــر مناطق اصلاح 

و تعویض شبکه آب انجام شده است.
این مقام مســئول ابراز داشــت: یکی از مشــکلات 
در شــبکه آبرســانی، وجــود انشــعابات غیرمجــاز 
است که شرکت آب و فاضلاب شیراز در شناسایی 
و تبدیــل انشــعابات غیرمجاز بــه مجــاز اقدامات 

قابل توجهی انجام داده است.

مدیرعامل منطقه آزاد اینچه برون عنوان کرد:

ون ۱۱۰ بسته سرمایه گذاری در منطقه آزاد اینچه بر تهیه 
گرگان-مهنــاز محمدرزمانــی   رئیــس هیئــت مدیــره 
و مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد تجــاری ـ صنعتــی 
اینچه برون با بیان اینکه باید از ظرفیت این منطقه آزاد به 
نحو شایسته ای بهره مند شد، افزود: با ورود سرمایه گذار 
بــه منطقــه آزاد اینچه بــرون شــاهد تحــول در اســتان 
کید  گلســتان خواهیم بــود. حســن ملک حســینی بــا تا
بر اینکه کد شناســه منطقه آزاد اینچه بــرون بین المللی 
اســت، اظهار کــرد: اقدامات انجــام شــده در این منطقه 
آزاد باید به هم اســتانی ها تبیین گردد تا همه از اقدامات 
صورت گرفته مطلع شــوند. وی با اشاره به اینکه مناطق 
آزاد بهشت ســرمایه گذاران بوده و منطقه، کشور و سطح 
فراملی از آنو ذی نفع هســتند، ادامــه داد: ایجاد منطقه 
آزاد مشــترک بین گلســتان و ترکمنســتان می تواند رونق 
بخش و متحول کننده اقتصاد شمال شرق کشور باشد. 
مدیرعامل ســازمان منطقــه آزاد اینچه برون ســه کشــور 
قزاقستان، روسیه و چین را دارای ظرفیت فوق العاده در 
حوزه اقتصاد، بازرگانی و حمل و نقل دانست و بیان اینکه 
می توان از ظرفیت منطقــه آزاد اینچه برون در این زمینه 
به نحو شایسته ای بهره مند شد، افزود: نیازمندی های 
مدت دار منطقه در ســه مســیر کوتاه مدت، میان مدت 
و بلندمــدت شناســایی و برنامه هــای توســعه ای آن را 

تدوین کرده ایــم. وی تهیــه ۱۱۰ بســته ســرمایه گذاری به 
صورت کتابچه و کتاب الکترونیکی را بســیار ارزشمند در 
راســتای هدایت ســرمایه گذاری برشــمرد و گفــت: ایجاد 
4۷ هزار شغل، اســتقرار هزار و ۶۰۰ واحد صنعتی، شهرک 
متالــوژی، شــهرک پتروشــیمی، افزایــش بــار ریلــی ۱۳.۷ 
میلیــون تــن، افزایــش ســه برابــری ارزش افــزوده بخــش 
صنعت اســتان، افزایش بار جاده ای به ۶.۳ میلیون تن، 
صادرات از منطقه ۹.۳ میلیون تن بــا ارزش ۶.۲ میلیون 
دلار، افزایــش ترانزیــت بــه ۲ میلیــون تــن و افزایش حجم 
بار تا ۲۰ میلیون تن در سال ۱4۲۰ چشــم انداز منطقه آزاد 

اینچه برون است.

اصفهان

اصفهان-مریم مومنی   علــی نصیری معاون بازرگانی 
ذوب آهــن اصفهــان در ایــن خصــوص گفــت : مدیــران 
عامل ســازمان هــای قطــار شــهری کشــور حــدود ۲ ماه 
پیــش از ذوب آهــن اصفهــان و فرایند تولید ریــل در این 
مجتمع عظیم صنعتی بازدید داشــتند و بر این اســاس 

تعاملات بسیار خوبی با عزیزان برقرار شد.

وی ادامــه داد : ذوب آهن اصفهان به عنــوان تنها تولید 
کننده ریل در غرب آسیا جزء لیست خرید سازمان های 
قطــار شــهری کشــور قــرار گرفتــه و آمادگــی کامل خــود را 
برای تامیــن ریل مــورد نیاز کلیــه متروهای کشــور اعلام 
کنــون قطارهــای شــهری کشــور از  نمــوده اســت و هــم ا
، مشــهد و اصفهــان در مجمــوع ۱۳  جملــه تهــران، تبریز
هــزار تــن ریــل مــورد نیــاز خــود را از ذوب آهــن اصفهــان 
خریــداری کردند که حــدود ۱۱ هــزار تــن آن تحویل داده 
کرات بــرای خرید پــارت های ریــل بعدی نیز  شــده و مذا

در حال انجام می باشد.
معاون بازرگانی ذوب آهن اظهار داشــت : ســازمان قطار 
شــهری اصفهان نیز بعد از تجربه موفق خریــد ریل مترو 
بهارســتان از ذوب آهــن، در دومیــن اقــدام توســعه ای 
خود ۲5۷5 تــن ریــل 54E۱ برای خــط ۲ متــرو اصفهان از 

این مجتمع عظیم صنعتی خریداری کرد.
وی اضافه کرد : از ایــن میزان ریل تحویل داده شــده به 
مترو اصفهان ۱۰۰ تن ســهم ریل ســخت اســت که بجای 
واردات، از ریــل ملــی ذوب آهــن اصفهــان تامیــن شــده 

است.
نصیری گفــت : ســازمان قطــار شــهری اصفهــان در کنار 
ریل، برای احــداث ایســتگاههای خط ۲ متــرو اصفهان 
نیز در مجموع افــزون بر ۲5 هزار تن مقاطع ســاختمانی 

نیز از ذوب آهن خریداری کرده است.
وی تصریــح کــرد : در مجمــوع بــرای توســعه خطــوط، 
حفظ و نگهداری مســیرهای در حال بهره بــرداری مترو 
و راه آهــن سراســری بیــن شــهری طبــق برنامــه توســعه 
کشــور ســالیانه حــدود 5۰ هــزار تن ریــل از پروفیــل های 
مختلف مورد نیاز اســت و همان طور که اشاره شد برای 

تامین ریل مورد نیاز متروی کلان شهرها و همچنین راه 
آهن سراسری آمادگی کامل داریم.

علیرضــا مهرابــی مدیــر نــورد ذوب آهــن اصفهــان نیــز 
در خصــوص تولیــد ریــل متــرو در ایــن مجتمــع عظیــم 
گفــت : تولیــد ریــل متــرو در  صنعتــی بــه خبرنــگار مــا 
 ذوب آهــن اصفهــان، از ســال ۱۳۹۸ و بــا تنــاژ ۱۰5۲ تــن 

آغاز شد.
وی در ادامه به تولید ریل سخت در ذوب آهن اصفهان 
 4۹E۱ پرداخــت و تصریــح کــرد : پیــش از ایــن ریل هــای
و54E۱ بــا گریــد R۲۶۰ تولیــد گردیــده اســت و ریــل متــرو 
54E۱ بــا گرید فــولاد R۳۲۰Cr معــروف به “ریل ســخت” 
نیز با تلاش و کوشــش شــبانه روزی همکاران عزیز ذوب 
آهنی بــه ویژه پــولاد مــردان بخــش فولادســازی و کارگاه 

نورد ۶5۰ در آبان ماه سال جاری تولید شد.

و اصفهان با ریل ذوب آهن  توسعه خط ۲ متر

مدیرعامل نیروگاه شهید رجایی :

وگاهی در داخل کشور ساخته می شود  بیش از 91 درصد قطعات نیر
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در حاشیه نخستین همایش »ایران  پتروکم« صورت گرفت
تشریح مباحث حقوقی تامین مالی در صنعت 

وشیمی در پنل بانک صادرات ایران پتر
 چالش های حقوقی و مالی در عرصه داخلــی و بین المللی تأمین مالی 
صنعت پتروشیمی و راهبردهای بانک صادرات ایران در مقابله با اثرات 
تحریمی در نشســت تخصصی این بانک با عنــوان »تأمین مالی ارزی 
شرکت های صنعت پتروشیمی، پالایش، پتروپالایش و مباحث حقوقی 
این شــرکت ها« همزمان با برگزاری »نخســتین همایش و نمایشگاه 
بین المللــی ایران  پتروکم« توســط مشــاور بانک مرکــزی و معاون 
بین الملل بانک صادرات ایران تشــریح و تبیین شــد و همزمان عضو 
هیئت  مدیره این بانک، ضمن بیــان راهبردها و قابلیت های بین المللی 
و منطقه ای بانک صادرات ایران، برای ارائه بهترین راه حل ها در تأمین 

مالی صنعت پتروشیمی به فعالان این صنعت، اعلام آمادگی کرد.
عضو هیئت مدیره بانک صادرات ایران در این نشســت با تاکید بر اینکه 
استراتژی نوین مدیریت این بانک در مسیر تحول بانکداری، بازارهای 
بزرگ و صنعت پتروشــیمی را در اولویت قرار داده است، گفت: امضای 
تفاهم نامه بانک صادرات ایران به ارزش بیش از صدها هزار میلیارد ریال 
با شــرکت صنایع هلدینگ خلیج فارس در همین راستا است و با توجه 
به نقش مهم صنعت پتروشــیمی در اقتصاد کشــور، از اهمیت زیادی 

برخوردار است.
مهدی اقبالی راد افزود: بانک صادرات ایران با پلتفرم محصول راهبردی 
»پتروصادپلاس« خود توانســته تاکنون نیازهای مالی مگاپروژه های 

صنعت پتروشیمی را با موفقیت به پیش ببرد.
عضو هیئــت مدیــره بانک صــادرات ایران ضمن اشــاره بــه برخی 
محدودیت های نقدینگی نظام بانکــی و هزینه های قانونی، اظهار کرد: 
مهمترین ابزار موجود استفاده از شبکه گســترده شعب خارجی بانک 
صادرات ایران برای حل مشکلات تأمین مالی و مدیریت وجوه صادراتی 
است، ضمن اینکه ظرفیت شــرکت تامین سرمایه سپهر به عنوان یکی 
از سه شــرکت بزرگ تامین سرمایه در کشور، واســپاری، بیمه سرمد، 
شرکت پرداخت الکترونیک پاس و سایر شرکت های زیرمجموعه بانک 

در این مسیر کمک بزرگی به فعالان این صنعت خواهند کرد.
اقبالی راد پیگیری نیازهای شــرکت ها و فعالان صنعت پتروشــیمی 
توســط اداره کل بانکداری شــرکتی بانک صادرات ایــران و معاونت 
بانکداری جامع را مورد اشــاره قرار داد و با تاکید بر اینکه هر مشتری در 
صنعت پتروشیمی یک مدیر ارتباط با مدیر حساب )RM( در ساختار 
بانکداری شــرکتی دارد، برای در اختیار قراردادن تمامی ظرفیت های 
بانک صادرات ایران برای موفقیت صنعت پتروشــیمی، اعلام آمادگی 
کرد.در این نشســت همچنین مجید مهراسبی، معاون بین الملل بانک 
صادرات ایران در تشــریح قابلیت هــا و ظرفیت های ایــن بانک برای 
پشتیبانی از تامین مالی شــرکت ها و فعالان صنعت پتروشیمی، گفت: 
بانک صادرات ایران از طریق شــبکه گسترده شــعب داخلی و خارجی 
خود و ایجاد ظرفیت های جدید به دنبال حل مشــکل صادرکنندگان 

صنعت پتروشیمی با کمترین ریسک است.
او با اشاره به این که بانک صادرات ایران ســابقه طولانی و سهم مهمی 
در مبادلات بازرگانی کشور دارد، گفت: امروز با استفاده از قابلیت های 
محصول پتروصاد، ظرفیت های جدیدی بــرای تأمین مالی در اختیار 

شرکت های پتروشیمی قرار گرفته است .
معاون بین الملل بانک صــادرات ایران تأمین مالی از طریق گشــایش 
اعتبارات اســنادی، تنزیل، تأمبن مالی حین انجام پروژه و فاینانس با 
بازه زمانی ۵ ســاله از طریق شــعب داخلی و خارجی بانک را از جمله 
ظرفیت هــای موجود برشــمرد.در ابتــدای این نشســت تخصصی، 
حمید قنبری، مشاور بانک مرکزی نیز با اشــاره به وضعیت تنگناهای 
بین المللی و اثرات تحریم ها بر صنعت پتروشــیمی کشور در رقابت با 
شرکت های پتروشیمی سایر کشورها، به دسته بندی موانع، مشکلات، 
دغدغه ها و راهبردهای پیشــنهادی برای تأمین مالی، مدیریت وجوه و 

کمک به توسعه فعالیت های توسعه های صنعت پتروشیمی کرد.
او با بیان اینکه صنعت پتروشیمی بیشــترین تأثیرها را از تحریم های 
ظالمانه علیه صنعت و اقتصاد کشــور به خود دیده اســت، بیشــترین 

مشکلات را نه در تولید بلکه در نقل و انتقال ارز عنوان کرد.
قنبــری در بخش های مختلف به تشــریح این مشــکلات این صنعت 

پرداخت و اهمیت مسائل حقوقی و ارزی در پتروشیمی را برشمرد.
او در بخشــی دیگری از این نشســت به مرور قوانین مرتبط با صنعت 
پتروشــیمی پرداخت و قوانین مرتبط با حمایت از توسعه این صنعت، 
شروط زیست محیطی، حمایت از ســرمایه گذاری خارجی، صادرات و 

واردات و نقل و انتقال ارز حاصل از صادرات را به تفصیل برشمرد.

با حضور مهدی جهانگیری، رئیس گروه مالی گردشگری، برگزار شد
افتتاح مجموعه تفریحی و ورزشی آیس رینک 

میکامال کیش
مجموعه تفریحی و ورزشی آیس رینک میکامال کیش با حضور مهدی 

جهانگیری، رئیس گروه مالی گردشگری، افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، ایــن مجموعه که با 
حضور مهــدی جهانگیری، رئیس گروه مالی گردشــگری، محمدرضا 
فهمــی، مدیرعامل بانــک گردشــگری، اعضای هیات مدیــره بانک 
گردشــگری، مدیران و معاونان گروه مالی گردشگری،نادرکشــتکار 
مدیرعامل میکامال و جمعی از مردم در کیش افتتاح شد، در استاندارد 

برگزاری بازی های المپیک طراحی و ساخته شده است.
آیس رینک میکامال یکی از مهمترین مراکز تفریحی است که از ابتدای 
طراحی میکامال کیش توســط رئیس گروه مالی گردشگری و مدیران 
ارشد بانک گردشگری روی اجرای آن تاکید شــده بود. با توجه به قرار 
گرفتن مجموعه آیس رینــک در اقلیم گرم و مرطــوب جزیره کیش و 

تفاوت اقلیمی یک جاذبه ارزشمند گردشگری است.
بر اســاس این گزارش، برای ساخت فاز نخســت آیس رینک میکامال 
۱۰ میلیون یورو ســرمایه ارزی هزینه شده اســت. یکی از ویژگی های 
مهم این مجموعه آن اســت که زمین یخ به ســالن کنسرت موسیقی 
تبدیل می شــود که گنجایش بیش از یک هزار نفر را دارد. این سالن با 
صندلی های پرتابلِ تمام مکانیزه و تنظیم دمای مناسب برای برگزاری 
کنسرت ها، مجهز به مدرن ترین سیستم های صدابرداری و نورپردازی 
و جلوه های ویژه اســت. قرار اســت با حمایت ویژه مهدی جهانگیری، 
رئیس گروه مالی گردشــگری، فاز دوم این مجموعه که در واقع تبدیل 
آیس رینک به کنسرت هال میکامال اســت، با ۳ میلیون یورو سرمایه 

ارزی تکمیل شود. 
این مجموعه بر اساس استانداردهای بین المللی و به ابعاد ۶۰×۳۰ متر 
طراحی و ساخته شده است. مساحت کلی آیس رینک میکامال حدود 
۴هزار مترمربع و زمین یخ آن ۱۸۰۰ مترمربع است. همچنین افزون بر 
فضاهای تفریحی آیس رینک میکامال، ایــن مجموعه فرصت و امکان 
مناسبی برای برگزاری رویدادهای ورزشی در سطوح ملی و بین المللی 

را در خود جای داده است.
لازم به یادآوری اســت، آیس رینک میکامال با آنکــه در طبقه چهارم 
یک مجتمع تجاری قــرار دارد، از جدیدترین دانــش روز جهان برای 
عایق بندی و کنترل دما بهره برده اســت. برای تأمین برق مجموعه از 
دو دستگاه ترانس ۱۶۰۰ مگاولت آمپر استفاده شده است که به صورت 
مســتقل انرژی مصرفی مورد نیاز مجموعه را با کمترین میزان نیاز به 
انرژی تامین می کند. این مجموعه دارای سیســتم تهویه اختصاصی از 
تجهیزات مدرن و به روز دنیا اســت که با دو چیلر در مجموع ۲۰۰ تنُ و 
۷۵ کیلومتر لوله گذاری در کف زمین برای تأمین ســرمای مورد نیاز و 

تجهیزات برف ساز احداث شده است.

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران:
 هدف دشمن حذف ۴۰ درصد انتقال گاز

 کشور بود
 مدیر دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه انفجار خطوط 
لوله گاز به قصد حذف ۴۰ درصد انتقال گاز کشور بود، از انجام عملیات 

پیش راه اندازی و آزمون خطوط بازسازی شده خبر داد.

سعید عقلی  با اشــاره به انفجار خطوط انتقال گاز سراسری که بامداد 
۲۵ بهمن ماه رخ داد، گفت: این عملیات خرابکارانه تروریستی به قصد 
حذف ۴۰ درصد انتقال گاز کشور بود در شرایطی که بیش از ۷۰ درصد 

مصرف گاز در بخش خانگی است.
وی افزود: این کار به قصد آســیب رساندن به مردم کشــور انجام شد 
اما با هماهنگی و همکاری همه نهادها در بخش خانگی شــرایط عادی 
باقی ماند. آن تعداد روستاهای نزدیک به مناطق انفجار هم شامگاه روز 

چهارشنبه به شبکه گاز کشور متصل شدند.
مدیر دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: اکنون در حال 
انجام عملیات پیش راه اندازی و آزمون خطوط بازسازی شده هستیم تا 

شرایط در بخش های دیگر مصرف نیز عادی شود.

مشاور مدیرعامل توانیر خبر داد
الزام حذف کانال کولر در ساختمان های 

جدیدالاحداث
مشاور مدیرعامل توانیر با اعلام اینکه سازندگان مسکن از کولر گازی یا 
داکت اسپلیت به جای کولر آبی استفاده می کنند تا فضای کانال کشی 

کولر آبی حذف شده و متراژ مفید ساختمان افزایش یابد، خبر داد.
 مجید فرمد مشــاور مدیرعامل توانیر درباره چرایی گرایش بسیاری از 
مشترکان خانگی به ســمت کولرهای گازی و داکت اسپیلت ها، گفت: 
در شــرایط فعلی بین هزینه تمام شــده برق و بهای پرداختی توسط 
مصرف کنندگان خانگی، به ویژه در مناطق گرمســیر کشــور تفاوت 
زیادی وجــود دارد و اصولاً ســهم هزینه برق در بودجــه خانوار اندک 
است؛ لذا حساســیت لازم در مصرف کننده جهت مدیریت مصرف برق 

تجهیزات سرمایشی ایجاد نمی شود.
وی در ارتباط با تغییر درجه حرارت رفاه در اذهان شــهروندان و نقش 
آن بر اســتفاده نامتعارف از کولرهای گازی بیان کرد: به موضوع فاصله 
معنادار هزینه تمام شده برق و بهای پرداختی توسط مصرف کنندگان 
خانگی برق، تغییر درجه حرارت رفاه در اذهان شــهروندان نیز اضافه 
شــده اســت، به طوری که به جای تنظیم دمای کولر در مناطق گرم و 
مرطوب بر روی دمای آســایش )۲۵ درجه( شــاهد هستیم که کولر بر 
روی دمای ۱۸ درجه و کمتر تنظیم می شود و این در حالی است که هر 
یک درجه کاهش دمای کولر گازی منجر به ۳ تا ۵ درصد افزایش میزان 

برق مصرفی می شود.
مشــاور مدیرعامــل توانیــر روی آوردن مصرف کنندگان به ســمت 
کولرهای گازی بی کیفیت را عامل مهمی در افزایش مصرف برق عنوان 
کرد و افزود: ورود تجهیزات سرمایشــی ناکارآمد و غیربهینه به صورت 
قاچاق باعث شده اســت که مصرف کنندگان به واســطه هزینه بالای 
خرید کولر اســتاندارد و ارزانی تعرفه برق، به خرید این قبیل تجهیزات 

ناکارامد روی آورند.
وی با انتقاد از سازندگانی که کانال های کولر آبی ساختمان ها را حذف 
می کنند، ادامه داد: موضوع قابل توجه دیگر این اســت که در مناطقی 
که نیازی به استفاده از کولر گازی نیست و تأمین دمای آسایش با کولر 
آبی که به مراتب مصرف برق کمتری دارد قابل انجام اســت، سازندگان 
منــازل از کولر گازی یا داکت اســپلیت بــه جای کولر آبی اســتفاده 
می کنند تا فضای مورد نیاز برای کانال کشــی کولر آبی حذف شــده و 

متراژ مفید ساختمان اندکی افزایش یابد.

فرمد با اشــاره به اینکه در مناطق معتدل نظیر تهران و گرم و خشــک 
مانند یــزد، کولرهای آبــی جدید کــه کم مصرف و پربازده هســتند 
کاملًا قابل اســتفاده بوده و استفاده از کولر گازی و ســایر سامانه های 
سرمایشی مشابه توصیه نمی شــود، اظهار داشت: استفاده از کولرهای 
گازی استاندارد و پربازده تنها برای مناطق گرم و مرطوب نظیر مناطق 
ساحلی کشــور موجه اســت و در این مناطق نیز ضروری است تا این 
سیستم های سرمایشــی بر روی دمای آســایش ۲۵ درجه سانتیگراد 

تنظیم شوند.
وی در همین رابطــه افزود: بایــد در ساخت وســازهای جدید منازل 
مســکونی نظیر نهضت ملی مســکن و نیز در زمان بازســازی منازل، 
مبحث ۱۹ مقررات ملی ســاختمان، به ویژه از نظر عایق بندی حرارتی 
پوسته خارجی ساختمان و استفاده از پنجره دوجداره استاندارد مورد 
توجه قرار گیرد که به رفع ناترازی برق در تابســتان و گاز در زمســتان 

کمک کند.
مشــاور مدیرعامل توانیر با اشــاره به اینکه در مناطق ســاحلی نیز 
تعویض کولرهای پنجره ای فرســوده با کولرهای گازی پربازده مورد 
تاکید اســت، ادامه داد: مطالعات انجام شده نشــان می دهد که این 
اقدام به ازای هر کولر تعویض شــده باعث ۱.۵ کیلوات پیک ســایی 
می شــود. ضمناً با توجه بــه دوره طولانی اســتفاده از کولر گازی در 
مناطق گرم و مرطوب این اقدام به ازای هر کولر تعویض شــده سالانه 
منجر به ۷۰۰۰ کیلوات ساعت صرفه جویی برق و به دنبال آن کاهش 
مصرف گاز و سایر سوخت های فسیلی در نیروگاه و پیامدهای زیست 

محیطی خواهد شد.
فرمد در بخش پایانی ســخنان خود درباره اقداماتــی که می تواند به 
افزایش بهره وری در بخش سیستم های سرمایشی مؤثر باشد، افزود: 
در دســترس بودن تجهیزات سرمایشی اســتاندارد در بازار مصرف، 
جلوگیری از ورود تجهیزات سرمایشــی غیراستاندارد به کشور، الزام 
به رعایت مبحث ۱۹ مقررات ملی ســاختمان در ساخت وســازهای 
جدید و نیــز انجام پیش نیازهــای لازم جهت نصب برچســب انرژی 
برای ســاختمان ها به مدیریت مصرف انرژی در بخش ســامانه های 
سرمایشــی به ویژه کولرهای گازی کمک می کنــد و باید مورد توجه 

ویژه قرار گیرد.
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رییس کل بانک مرکزی عنوان کرد

 مدیریت ۲۰۰ میلیارد دلار تجارت خارجی 
توسط نظام بانکی

خریدار   رئیس کل بانک مرکــزی گفت: نظام 
بانکی ۲۰۰ میلیارد دلار تجارت خارجی کشــور 
را در دنیا کنتــرل می کند و در مذاکــره با برخی 
کشــورهای دنیا هم دیده می شود که نظام بانکی 

کشور در ابعاد مختلف ظرفیت بالایی دارد.
 محمدرضا فرزیــن در چهاردهمین گردهمایی 
روسای موفق شعب بانک های کشور، اظهار کرد: 
با توجه به اهمیــت صنعت بانکداری در کشــور 
موضــوع انتخاب مدیــران برتر و ایــن کاری که 
سال هاست که انجام می شود، بسیار خوب است 
و فرصتی اســت تا در کنار دیدار با مدیران موفق 

نظام بانکی به آن ها خداقوت بگوییم.
رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: امروزه 
پایه هــای اقتصاد کشــور در نظام بانکی اســت 
و ۹۰ درصــد تامین مالی کشــور برعهــده نظام 
بانکی اســت. از طرفی نیز حجم بالایی از عبور از 
تحریم ها توسط نظام بانکی انجام می شود و تمام 
امورات بانکی و مالی کشور به خوبی در حال انجام 

است.
وی یادآور شد: متاسفانه بی مهری هایی در کشور 
نسبت به نظام بانکی وجود دارد؛ بارها دیده شده 
در فضاهای مختلف زحمات همکاران ما در نظام 
بانکی نادیده گرفته می شود و سعی در فضاسازی 

نسبت به نظام بانکی دارند.
رئیس کل بانک مرکــزی ادامه داد: تمام بخش ها 
در کشــور ضعف هایی دارند امــا در انتقاد از یک 
مجموعه باید بدانیم نســبت به چه تعداد افراد و 
چه مقدار کار و چه میزان عملکرد مثبت صحبت 

می کنیم و باید این موارد را نیز در نظر گرفت.
فرزین اعلام کرد: تجارت خارجی و نقل انتقالات 
داخلی و خارجی کشور به همت نظام بانکی کشور 
به خوبی جریــان دارد و در واقع یکی از نقاط قوت 

کشور نظام بانکی است.

پیشتازی در بانکداری الکترونیک
فرزین با بیان اینکه از نظــر بانکداری الکترونیک 

از بسیاری از کشــورهای اروپایی از جمله روسیه 
بسیار جلوتر هســتیم تصریح کرد: باید زحمات 
همکاران نظام بانکی اعلام شــود تا بــه افرادی 
که اطلاعات کافی ندارند اجازه زیر ســوال بردن 

خدمات نظام بانکی داده نشود.
فرزین گفت: نظام بانکی یکی از نقاط قوت اقتصاد 
کشور اســت و اگر متوجه نباشــیم، دشمن این 
نقطه قوت را به یک نقطــه صعف تبدیل می کند؛ 
به همین دلیل دشــمن نظام بانکی و مالی کشور 
را مورد هدف قرار داده اســت. نباید نسبت به این 
مســئله غافل باشــیم و وظیفه داریم به امورات 
اطلاع رســانی و روابط عمومــی و همچنین ارائه 
خدمــات و کارهایی کــه انجام می شــود توجه 

ویژه ای داشته باشیم.
وی افزود: عملکرد مدیران موفق کشــور باید به 
یک الگوی آموزشــی تبدیل شود و مدیران موفق 

باید معرفی شوند و از آن ها قدردانی شود.
رئیس کل بانک مرکزی ادامــه داد: فناوری های 
جدید بانکداری موجب شــده نیاز جامعه نسبت 
به بانک هــا افزایش پیدا کند و هــر چه جوامع به 
ســمت تکنولوژی پیش می روند، نیاز جامعه به 
بانکداری افزایش می یابــد، اما نوع خدمات تغییر 

پیدا می کند.

هوش مصنوعی و صنعت بانکداری
به گفته فرزین، هوش مصنوعی تاثیرات بســیار 
زیــادی در صنعت بانکداری خواهد داشــت و در 
بانک مرکزی نیز متوجه این مســئله شــده ایم و 
اداره جدیدی برای توسعه این فناوری ها در بانک 

مرکزی ایجاد شده است.
او یادآور شــد: البته اقدامات بانک مرکزی بیشتر 
از منظر بانکداری مرکزی بوده اســت و نه از منظر 
بانکداری تجاری، اما به نظر می رسد باید در حوزه 
بانکداری تجاری نیز برنامه ریزی بیشتری صورت 

بگیرد.
رئیس کل بانــک مرکزی اظهار کرد: بخشــی از 

این مسئله به حوزه آموزش برمی گردد و آموزش 
نقش مهمی دارد. نباید به دلیــل عدم آموزش از 
تکنوروژی عقب بمانیم و آموزش نقش مهمی در 
توســعه فناوری ها در صنعت بانکداری و حرکت 
این صنعت در کشور پیشــگام با تغییرات جهان 

دارد.
فرزین ادامــه داد: هوش مصنوعــی و تکنولوژی 
جدید نیاز به شعب را کاهش می دهد، اما خدمات 
غیرحضوری نیز نیاز به مشاوره دارد. ممکن است 
شــکل ارائه خدمات متفاوت شود، اما همواره نیاز 
به این خدمات وجــود خواهد داشــت. ارائه این 
خدمات نیاز به دانش خواهد داشــت و باید برای 

آن برنامه ریزی کنیم.
وی گفت: در همایش امروز بیشتر مدیران موفق 
کشــور جوان بوده اند و کمتر از ۵ ســال ســابقه 
مدیریت داشــته اند و به نظر می رسد هر چه سن 
بالاتر رفته انگیزه ها بــرای موفقیت کاهش پیدا 
کرده اســت. به نظر می رسد این مســئله نقطه 
ضعفی اســت که باید بــه آن توجه کنیــم و باید 
برنامه ریــزی برای افزایش انگیزه افــراد با تجربه 
بالاتر در حوزه امورات منابع انسانی داشته باشیم. 
اســتفاده از تجربه افراد با ســابقه بالا بسیار مهم 
اســت و امیدواریم در آینده تعداد افراد باســابقه 

بیشتر در میان مدیران موفق بیشتر شود.
وی همچنین بــا یادی از مدیرعامــل فقید بانک 
ملت افــزود: آقای دولت آبادی فــردی بودند که 
حتما در دسته بهترین مدیران نظام بانکی کشور 
قرار داشتند و شــخصیت حرفه ای ایشان در نظام 
بانکی متمایز بود و جای ایشان در چنین همایشی 
خالی است. نام نیک مرحوم دولت آبادی همواره 
در نظام بانکی باقی خواهد مانــد. مدیران موفق 
نظام بانکی از جمله مرحوم دولــت آبادی باید به 
عنوان الگویــی در صنعت بانکداری کشــور قرار 
بگیرند و بایــد برنامه ای برای ارائــه کارهایی که 
افراد موفق نظــام بانکی انجام داده انــد، در نظر 

داشته باشیم.

تجارت نو

شــرکت بیمــه تجارت نــو در 
حالی که بخش قابــل توجهی از 
خســارات خود را پرداخت کرده 
است موفق شــد در نیمه بهمن 

ماه زودتر از موعــد مقرر بودجه 
۳.۲ هزار میلیــارد تومانی پیش 
بینی شــده تا پایان سال جاری را 

محقق کند.

به گزارش روابــط عمومی بیمه 
تجارت نو؛ این شــرکت در دوره 
مدیریت جدید بــا اتخاذ راهبرد 
سه گانه تنوع بخشی در خدمات 

و محصــولات، هوشمندســازی 
خدمات بیمه ای و بهینه ســازی 
پرتفوی شــرکت توانست بودجه 
پیش بینی شده را تحقق ببخشد.

ودتر از موعد بیمه تجارت نو و تحقق بودجه پیش بینی شده ز
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رحیم شوقی چهارده - شهردار رشت

 اصلاحیه آگهی مناقصه عمومی
  )یک مرحله ای(

شهرداری رشت از رديف کد اعتباری پيشبينی شده در بودجه مصوب سال ١٤٠٢ 
-١٤٠٣ در نظر دارد مناقصه عمومی يک مرحله ای انجام کليه خدمات نقليه ای از 
قبيل جابجائی پرسنل و کارمندان در ماموريت های درون شهری و برون شهری به 
بخش خصوصی را برابر شرح خدمات پيوست از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 
دولت برگزار نمايد. کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه 
پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاکتها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی  
دولت به آدرس WWW.SETADIRAN.IR  انجام خواهد شد و لازم است 
مناقصه گران دارای گواهينامه صلاحيت از اداره کل کار تعاون و رفاه اجتماعی در 
زمينه اياب و ذهاب با داشتن اساسنامه مرتبط با موضوع مناقصه در صورت عدم 
عضويت قبلی، مراحل ثبت نام در سايت مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی 

را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه :تاريخ 1402/11/28 می باشد .

مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت  : 1402/11/28 لغايت 1402/12/2 از 
ساعت 8 صبح الی 19 

مهلت ارسال پيشنهاد : 1402/12/3 لغايت 1402/12/13 تا ساعت 14
در   1402/12/14 مورخ   دوشنبه  روز  10صبح  ساعت  بازگشایی:راس  تاریخ 
دفترکميسيون معاملات شهرداری واقع در اداره حقوقی  به نشانی رشت ميدان گيل 
ساختمان مرکزی شهرداری رشت قرائت می شود. حضور شرکت کنندگان در جلسه 

مزبور بلامانع  است.
  مبلغ سپرده شرکت در مناقصه  5.535.000.000 ريال می باشد که ميبايست به 

صورت ضمانتنامه بانکی )مدت اعتبار سه ماه( يا به صورت وجه نقد به حساب شماره 
٦٤٠٢١١٢٢١٢٢٥٣٥  به نام حساب تمرکز وجوه سپرده خزانه داری شهرداری بانک 
مهر شعبه طالقانی واريز و ارائه گردد. شرکت کنندگان ميبايست سپرده شرکت در 
مناقصه را ضمن بارگذاری در سامانه ستاد در پاکت الف قرار داده و در موعد مقرر به 
دبيرخانه شهرداری رشت به نشانی فوق الذکر تحويل نمايند. لازم به ذکر است که 
ارائه پول يا چک های مسافرتی و يا چک تضمين بعنوان سپرده قابل قبول نميباشد. 

 مدت قرارداد  به مدت يکسال
شروط مناقصه : ارائه گزارش صورتهای مالی حسابرسی شده )سال ١٤٠١در صورت 
عدم وجود سال ١٤٠٠( به استناد آيين نامه راهکارهای افزايش ضمانت اجرايی و 

تقويت حسابرسی مصوبه  شماره ٢٦٥١٠/ت ٣٩٠٣٩ک مورخ ١٣٨٨/٢/٩. 
 هزينه درج آگهی به عهده برنده مناقصه ميباشد.

 پيشنهاد دهنده مکف است کليه رانندگان خودرهای استيجاری را طبق ضوابط و 
مقررات سازمان تامين اجتماعی بيمه نمايد 

 ساير شرايط و اطلاعات در اسناد مناقصه مندرج ميباشد.
 بديهی است شرکت در مناقصه و ارائه پيشنهاد به منزله قبول شروط شهرداری 

رشت ميباشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد 

مناقصه و ارائه پاکتهای الف: آدرس رشت – ميدان
گيل ساختمان مرکزی شهرداری رشت تلفن : 33616325
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